
سه شنبه  5 دی ماه 1402  12 جمادی الثانی 1445  26 دسامبر 2023  شماره 5876  سال بیست و ششم  5000 تومان آیت الله سید حسن خمینی :
توجه نکردن نهادهای فرهنگی به امام 

قابل فهم نیست

رئیس قوه قضائیه:
زمان رسیدگی به پرونده های قضایی 

باید کوتاه شود
یادگارامام گفت: متأسفانه متولیان عرصه فرهنگی ما به شدت 
نسبت به این امر غفلت زده هستند. بحث امام بسیار کمرنگ است و 
به حدی است که آدم بعضی وقت ها فکر می کند نمی تواند این غفلت 
ناشی از یک ندانم کاری باشد و شاید یک تحلیلی پشت داستان است 
آیت الله سید حسن خمینی در دیدار با دست اندرکاران برگزاری هفته 
فرهنگی »بر آستان آفتاب«،افزود: اگر از من بپرسند که بزرگترین کار 

امام چه بود؟ یا بگویند بین اسقاط سلطنت و از بین بردن رژیم ...

قضایی  مراجع  و  قضات  میان  اختلاف  گفت:  قضائیه  قوه  رئیس 
شدن  طولانی  باعث  ارجاعی،  پرونده های  نکردن  پیگیری  و 
رسیدگی های قضایی می  حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، 
روزدوشنبه  طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضاییه به 
صورت موشکافانه و تخصصی به تبیین و تشریح برخی علل و عوامل 
تأخیر در رسیدگی ها پرداخت و در همین راستا به مقوله ی »اختلاف 

صفحه2در تعیین صلاحیت ها میان قضات و مراجع قضایی برای رسیدگی ... صفحه 7

معاون اجرایی رئیس جمهور مطرح کرد:

مشارکت مالی چین در ساخت قطار سریع السیر تهران، قم، اصفهان
صفحه 2

صفحه 8

رییس سازمان نظام مهندسی استان قم:

مشکل اصلی حوزه 
ساخت و ساز نداشتن 

پایان کار است
صفحه  8

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدام باند کلاهبرداری 
از کارت های بانکی

صفحه8

رئیس کل دادگستری استان قم:

دوام زندگی به حسن 
معاشرت است نه 
الزامات قانونی

صفحه 1

مدیرکل انتقال خون استان قم خبرداد:

افزایش 14 درصدی اهدای 
فرآورده های خونی

صفحه8 

واکنش سپاه به شهادت سیدرضی: 

رژیم صهیونیستی تاوان این 
جنایت را خواهد پرداخت

در جلسه هم اندیشی مدیران شهری با 
ائمه جماعات شهرقم مطرح شد؛

شهرداری پای کار 
مساجد است

صفحه2

صفحه4

روابط عمومی کل سپاه درپی شهادت سردار 
سید رضی موسوی تاکید کرد: بی تردید رژیم 
این  تاوان  صهیونیستی  متوحش  و  غاصب 
بیشتر  اطلاعات  پرداخت؛  خواهد  را  جنایت 
ایران  عظیم الشأن  ملت  استحضار  به  متعاقباً 
رسانده خواهد شد. به گزارش روابط عمومی کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی عصر دوشنبه 
در اطلاعیه ای درباره شهادت سردار سید رضی 
و  شریف  ملت  آگاهی  به  کرد:  اعلام  موسوی 
قهرمان ایران می رساند ساعاتی قبل در حمله ...

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم :

جرائم گران فروشی تا ۱۰ برابرقابل افزایش است
تشکیل بیش از ۱۱ هزار پرونده تخلف صنفی طی ۹ ماه 

فرآیند محاسبه کمیسیون مشاورین املاک باید اصلاح شود

جماعات  ائمه  با  قم  شهردار  متفاوت  جلسه 
مساجد منتخب استان برگزار و مسائل مختلف و 
ارتباطات دو سویه مدیریت شهری و مساجد مورد 
نشست  دراین  قم  شهردار  گرفت.  قرار  بررسی 
شهر  در  ویژه ای  نقش  محوری  مسجد  گفت: 
دارد و حمایت از مساجد و کانون های فرهنگی 
در دستور کار مجموعه مدیریت شهری قرار دارد.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در نشست با 

ائمه جماعات مساجد که در سالن رضوان ...

این گونه درهای دلالی و رانت را باز کردیم
سالیان سال است که حاکمان و دولتمردان در سراسر دنیا 
به این نتیجه رسیده اند که قیمت گذاری دستوری )کنترل 
قیمت( یا همان اقتصاد دستوری نه تنها راهگشای اقتصاد 
کشور نیست، بلکه به عنوان بزرگ ترین آفت اقتصاد شناخته 

می شود.
لحاظ  ذینفعان  همه  منافع  دستوری  قیمت گذاری  در 
نمی شود. این روزها حتی در کشورهای سوسیالیستی شبه 
جزیره اسکاندیناوی که نظام تامین اجتماعی حرف نخست 
از اقتصاد دستوری خبری نیست؛ چراکه  را می زند، دیگر 
این افراد معتقدند قیمت گذاری دستوری به مرگ نوآوری منجر می شود. در اینگونه کشورها به 
جای استفاده از سیاست اقتصاد دستوری، نرخ مالیات را با هدف تقویت نظام تامین اجتماعی و 
تقویت اقشار آسییب پذیر افزایش می دهند. در حقیقت اقتصاددانان و دولتمردان این کشورها به 
این تجربه و باور رسیده اند که قیمت گذاری دستوری، سبب تضعیف قشر آسیب پذیر یک جامعه 
خواهد شد. قیمت گذاری دستوری مخل سرمایه گذاری است و واحدهای تولیدی را به تعطیلی 
می کشاند. متاسفانه با وجود تجربه شکست خورده سیاست اقتصاد دستوری در سراسر دنیا، 
دولتمردان ما همچنان اصرار بر اجرای این سیاست دارند؛ کمااین که امروز شاهد نتیجه منفی 
این سیاست در تمام ابعاد اقتصاد کشور هستیم.معمولا دولت ها در دور نخست خود با هدف 
کنترل تورم بر اجرای سیاست قیمت گذاری دستوری پافشاری می کنند. به باور دولتمردان، 
کنترل تورم در کنترل قیمت نمود پیدا می کند و به همین علت با حرکت به سمت اقتصاد 
دستوری به دنبال احقاق هدف خود هستند، درصوتی که تجربه بارها نشان داده است این 
سیاست در نهایت منجر به تضعیف بخش تولید می شود. تولید، نقطه مقابل اقتصاد دستوری 
است. با اجرای سیاست قیمت گذاری دستوری در یک کشور، تولید دیگر صرفه اقتصادی ندارد 
و به مرور از مدار خارج می شود. در حقیقت با اجرای سیاست اقتصاد دستوری درهای دلالی و 
رانت به سود عده ای فرصت طلب گشوده شده و این دلالان هر روز قدرتمندتر می شوند. طبیعتا 
در پی تضعیف تولید، عرضه نیز به مراتب ضعیف شده و همین امر در بلندمدت منجر به تشدید 
تورم در کشور می شود. بنابراین رابطه قیمت گذاری دستوری و تشدید تورم در دنیا ثابت شده 
و جای هیچ گونه مناقشه ای نیست. به همین خاطر است که در اکثر کشورها، به جای اجرای 
سیاست قیمت گذاری دستوری، مالیات را افزایش می دهند و رقمی که از مالیات تامین می شود 
را به بخش تامین اجتماعی سوق می دهند تا این بودجه به نفع اقشار آسیب پذیر مورد استفاده 
قرار بگیرد. اما آیا لغو سیاست قیمت گذاری دستوری موجب خودکنترلی قیمت ها در بازار 
می شود یا خیر؟ نظام بازار )عرضه و تقاضا( نظامی پویا و خودکار است و می تواند خود را به تعادل 
برساند و قیمت ها را کنترل کند. در واقع ما باید به جای حرکت به سمت قیمت گذاری دستوری، 
بخش تولید را تقویت کنیم. اگر اقتصاد و رقابت های میان آن سالم و شفاف باشد، قیمت ها در 

بازار به تعادل می رسد و سیستم عاری از هر گونه رانت و فساد می شود.
* کارشناس اقتصادی

کاظمی قمی با اشاره به شهادت سردار موسوی:

معادله غزه به نفع رژیم اشغالگر قدس
 تغییر نخواهد کرد

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان با اشاره به شهادت مستشار کشورمان در 
سوریه گفت: اطمینان دارم روحیه مقاومت را با این شهادت ها افزایش می دهند و تاکید 
می کنم این اقدامات رژیم صهیونیستی باعث نخواهد شد معادله غزه به نفع رژیم اشغالگر 
قدس تغییر کند. حسن کاظمی قمی در گفت وگوی تلویزیونی با اشاره به شهادت سردار سید 
رضی موسوی توسط رژیم صهیونیستی اظهار داشت: شهادت همرزم شهدای جبهه مقاومت 
که همزمان است با شهدای غزه را به امت اسلام و جبهه مقاومت تبریک و تسلیت می گویم، 
این اقدام ناجوانمردانه و جنایتکاری که رژیم اشغالگر قدس علیه این رزمنده همرزم شهید 
حاج قاسم سلیمانی انجام شد، شاهد شهادت این سردار سرافراز اسلام بودیم که با عملیات 
موشکی و پهپادی منجر به شهادت شد. وی تصریح کرد: اقدام رژیم صهیونیستی را از این 
جهت می دانم که رژیم اشغالگر قدس به دنبال توسعه عملیات در خارج از مرزهای غزه است، 
اینکه رزمنده بزرگ را هدف قرار داد برای این بود که به نوعی جمهوری اسلامی ایران را وارد 
مرحله درگیری نظامی کند و به همین خاطر یک شخصیت مورد احترام و عظیم را در جبهه 
مقاومت مورد هدف قرار داد. نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان خاطرنشان کرد: 
تصور می کنم با توجه به شکست هایی که این رژیم در غزه به دست مردم و حماس صورت 
گرفت، به دنبال فرافکنی بحران است تا عملیات را توسعه دهد و پای جمهوری اسلامی ایران را 
درگیر عملیات نظامی کند این هدفی است که رژیم صهیونیستی به اعتقاد من دنبال می کند.

مشاور رییس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای:

حمل کالاهای ترانزیتی در کشور
 ۳۳ درصد افزایش یافت

مشاور رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای کشور گفت: از ابتدای امسال تا پایان 
آذرماه ۱۰ میلیون تن کالاهای ترانزیت در کشور حمل شده که از رشد ۳۳ درصدی حکایت 

دارد.
مهران قربانی روز دوشنبه در همایش گرامیداشت هفته حمل ونقل در استان قم به اهمیت 
صنعت حمل و نقل جاده ای پرداخت و اظهار داشت: از مولفه های مهم قدرت ملی درکشور، 
حمل ونقل جاده ای است، کما اینکه دربزنگاه های سرنوشت ساز، شاهد حضور حماسی 

خادمان این عرصه دربرون رفت از مشکلات حادث شده بوده ایم.
وی حمل سالانه، ۵۳۰ میلیون تن کالا و جابجایی ۱۵۰ میلیون نفر مسافر درطول راه های 

کشور را از اهمیت حوزه حمل و نقل جاده ای برشمرد.
قربانی با یادآوری این مطلب که راهداری از جمله پنج کار سخت دردنیا معرفی شده است، 
تصریح کرد: با توجه به فوت سالانه قریب ۳۰ راهدار در حین انجام وظیفه در راه های کشور، 
توجه ویژه به وضعیت معیشتی این افراد از اهمیت خاصی برخوردار است. مشاور رییس سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای در پایان ضمن تقدیر از اقدامات صورت گرفته درسطح راه های 
قم خاطرنشان کرد: فعالیت های مسئولانه مسوولان استان در صیانت و ارتقا زیر ساخت های 
جاده ای، می تواند به عنوان الگو دردیگر استان ها مورد توجه قرار گیرد. در حوزه راهداری استان 
قم حدود ۲ هزار کیلومتر راه شامل ۲۱۳ کیلومتر آزادراه، ۲۳۲ کیلومتر بزرگراه، ۱۵۴ کیلومتر 
راه اصلی، ۱۵۰ کیلومتر راه فرعی و یک هزار کیلومتر راه روستایی وجود دارد. استان قم دارای 
هشت راه مواصلاتی اصلی و چهارراه فرعی است که ازجمله آنان می توان به آزادراه قم - تهران 
به طول ۱۳۰ کیلومتر، جاده قدیم قم - تهران، بزرگراه قم - ساوه به طول ۸۷ کیلومتر، جاده 
قدیم قم - کاشان، آزادراه قم - کاشان به طول ۱۰۴ کیلومتر، آزادراه قم - گرمسار به طول ۱۷۳ 

کیلومتر و بزرگراه قم - سلفچگان - اراک به طول ۱۳۶ کیلومتر اشاره کرد.

سرپرست بنیاد مسکن استان قم تشریح کرد:

آخرین وضعیت پروژه های طرح ملی 
مسکن بنیاد مسکن

سرپرست بنیاد مسکن استان قم آخرین وضعیت پروژه های طرح ملی مسکن را تشریح کرد.
مهندس محمداطهری با اشاره به آخرین وضعیت پروژه های طرح نهضت ملی مسکن، اظهار 
داشت:  ساخت سه هزار و ۶۶۴ واحد مسکونی در استان قم از سال های قبل در پروژه های 

زیتون ۶ الی ۱۰ آغاز شده است.
وی ادامه داد: واحدهای پروژه های زیتون ۶ الی ۱۰ تحویل شده و زیتون ۱۳ الی ۱۵ هم 
افتتاح شد که در مجموع ۷۹۰ واحد می شود. سرپرست اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
استان قم با اشاره به دیگر پروژه های در دست اقدام، گفت: پروژه زیتون ۱۳ الی ۲۶ در سایت 
۱۷ هکتاری قرار دارد و پروژه زیتون ۲۷ الی ۴۷ در سایت ۲۲ هکتاری جانمایی شده است. وی 
با اشاره به پیشرفت های پروژه ها، خاطرنشان کرد: پروژه طرح ملی مسکن در سایت ۱۷ هکتاری 
تاکنون ۸۷درصد پیشرفت و در سایت ۲۲ هکتاری ۶۰ درصد پیشرفت داشته است. اطهری 
ابراز داشت: پروژه های طرح ملی مسکن در شهرستان ها هم به بنیاد مسکن واگذار شده است. 
تعداد ۲۱۰ واحد در شهرستان ها و شهرهای استان در اختیار بنیاد مسکن برای اجرا و ساخت 
است. وی اضافه کرد: در شهرستان کهک ۱۰۰ واحد با پیشرفت ۶۷ درصد، در شهر قنوات ۴۵ 
واحد با ۶۷ درصد پیشرفت، در شهر جعفرآباد ۲۰ واحد با ۶۵ درصد پیشرفت و در شهر دستجرد 
۴۵ واحد با ۵ درصد در حال اجرا است. سرپرست بنیاد مسکن استان قم عنوان کرد: در پروژه 

طایقان برآورد اولیه ۴ هزار واحد است که فاز اول عملیات اجرایی شروع شده است.
 

رئیس اداره معماری راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

صدور۴۵۶ پروانه نوسازی ساختمان 
در محلات هدف بازآفرینی 

رییس اداره معماری بافت های واجد ارزش و طرح های بازآفرینی اداره کل راه و شهرسازی قم 
گفت: از ابتدای سالجاری تاپایان آذرماه ۴۵۶ پروانه نوسازی ساختمان برای واحدهای محلات 

هدف بازآفرینی صادر شده است.
علی طاهری نیا در سومین جلسه ستاد بازآفرینی شهری قم با حضور استاندار اظهار داشت: 
مشوق ها  گفت: اعمال  بوده است.وی  مسکونی  واحد  نوسازی ۸۴۷  برای  پروانه  تعداد  این 
و بسته های تشویقی نوسازی بافت و تخفیف ۱۰۰ درصدی صدور پروانه در محلات هدف 

بازآفرینی شهری، تسریع در روند نوسازی و کاهش هزینه های ساخت را به دنبال دارد.

رئیس کل دادگستری استان قم گفت: اگر کسی بر مبنا الزامات فقهی و قانونی 
زندگی کند زندگیش به سرانجام نمی رسد و قاعده ای که قرآن و روایت به آن تاکید 

کردند، حسن معاشرت است.
حجت الاسلام و المسلمین علی مظفری در نشست »زن، خانواده، امنیت حقوقی 
و قضایی« که با همکاری دادگستری استان قم و مجتمع آموزش عالی بنت الهدی 
برگزار شد، آیات قرآن بیان می کنند که اگر به دنبال این هستید که آرامش قابل قبولی 
در زندگی داشته باشید باید اقدام به تشکیل خانواده کنید و بدون تشکیل خانواده، 

آرامش واقعی حاصل نمی شود.
رئیس کل دادگستری استان قم ادامه داد: آرامش، آزادی و رسیدن به کمال در سایه 
تشکیل خانواده ایجاد می شود به همین خاطر دین اسلام نیز به آن تاکید فراوان کرده 

است.
حجت الاسلام و المسلمین مظفری افزود: برای اینکه بانوان بتوانند نقش خود را در 
خانواده به خوبی ایفا کنند باید آرامش خاطر داشته باشند و بدانند که مقررات قانونی 

و شرع برای تامین امنیت او چه تدابیری اندیشیده است.
رئیس کل دادگستری استان قم گفت: اصل بیستم قانون اساسی بیان می کند که 
همه افراد ملت اعم از زن و مرد یکسان در حمایت قانون قرار دارند و از همه حقوق 
انسانی، سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی با رعایت موازین اسلام برخوردارند.
حجت الاسلام و المسلمین مظفری اضافه کرد: اصل ۲۰ قانون اساسی به تساوی 
حمایت قانون از زن و مرد اشاره می کند که همه ملت اعم زن و مرد در قانون برابر 
هستند و هیچ تبعیضی ندارند و شورای نگهبان نیز بر این امر نظارت دارد که قانونی 
تبعیض آمیز نباشد. وی با بیان اینکه اصل ۲۱ به صورت ویژه حقوق زنان اختصاص 
داده شده است، تصریح کرد: در اصل ۲۱ قانون اساسی آمده است: »دولت موظف 
است حقوق زن را در تمام جهات با رعایت موازین اسلامی تضمین نماید و امور زیر را 
انجام دهد: ۱ - ایجاد زمینه های مساعد برای رشد شخصیت زن و احیاء حقوق مادی 

و معنوی او. ۲ - حمایت مادران.«
بعد از پیروزی  انقللاب به حقوق زنان توجه بیشتری شده است 

رئیس کل دادگستری استان قم تاکید کرد: بعد از پیروزی جمهوری اسلامی به 
حقوق زنان توجه بیشتری شده است از جمله اینکه زمینه های آموزش زنان فراهم شد 
و و دانشگاه های متعددی ایجاد شد. حجت الاسلام و المسلمین مظفری بیان کرد: در 
بخش دوم اصل ۲۱ قانون اساسی به حمایت از نقش مادری بانوان تاکید کرده است تا 
امنیت بیشتری در این زمینه برای بانوان ایجاد شود از جمله اینکه دادگاه اختصاصی 
برای رسیدگی به مشکلات و دعاوی خانواده در نظر گرفته شده است همچنین در آن 

جا در کنار هر قاضی مرد، یک مشاور زن نیز حضور دارد.
رئیس کل دادگستری استان قم با بیان اینکه دیگر حمایتی که قانون از زنان انجام 
داده است بحث اولویت دادن مادران در قیومت است، تصریح کرد: زمانی که پدر 
نباشد مادران برای قیومت فرزندان در اولویت هستند . این امور بخشی از حمایت 

هایی است که قانون از زنان انجام داده است.
حجت الاسلام و المسلمین مظفری با تاکید بر اینکه تفاوت زن و مرد سبب شده 
است که زن و مرد مکمل یکدیگر باشند، گفت: حقوق زنان یکی از رشته های مهم 

حقوق بشر است و درهمه کشورها مطرح است.
وی ادامه داد: برخی از اقداماتی که در کشورهای غرب در قالب حقوق زن برای 
حمایت از زنان صورت گرفته است به ضرر زنان شده است و اگر تحلیل درستی انجام 
شود متوجه می شویم به نفع زنان نیست و آنچه اسلام بیان کرده است برای زنان 

سودمند است.
رئیس کل دادگستری استان قم اضافه کرد: شاید برخی از مسائلی که در رابطه با 
زنان در اسلام بیان شده است به ظاهر تفاوت هایی را برای زنان قائل شده باشد اما 
اگر به صورت عمیق مطالعه کنیم متوجه می شویم که به نفع زنان و در حمایت از زنان 

است.
وی با تاکید بر اینکه قانون مدنی و قانون جزا از فقه گرفته شده است، گفت: در شرع 
بیان شده است که اگر فردی به حریم خانه و خانواده هجوم آورد و مرد در دفاع از حریم 
خانه و خانواده، فرد مهاجم را کشت، قصاص نمی شود و این امر تبدیل به قانون شده 

است.
حجت الاسلام و المسلمین مظفری افزود: بر اساس قانون، اگر قانون در امری 
ساکت باشد یا تعارض و ابهام داشته باشد به طوری که نتوانیم از قانون برای حل آن 

مشکل استفاده کنیم، قانون این اجازه راه داده است که به فقه مراجعه کنیم.
وی اظهار کرد: قبل از پیروزی انقلاب اسلامی قوانین خانواده به صورت سنتی اجرا 
می شد یعنی طلاق به صورت مطلق به دست مرد بود اما زمانی که انقلاب اسلامی 
پیروز شد امام خمینی )ره( دستور دادند که در مواردی بر اساس قاعده عسر و حرج، 

طلاق به دست حاکم باشد که این امر در قبل از انقلاب وجود نداشت.
رئیس کل دادگستری استان قم تصریح کرد: امام خمینی )ره( بیان کردند در جایی 
که زن ثابت کند ادامه زندگی برای او مصداق عسر و حرج است می تواند طلاق بگیرد 
و این طلاق مانع مطالبه حقوق مالی زن نیست؛ زیرا طلاق حاکم بر مبنی عسر و حرج 

بوده است.
وی با بیان اینکه بر اساس ماده ۱۱۰۳ قانون مدنی، زن و شوهر موظف به حسن 
معاشرت بایکدیگر هستند، عنوان کرد: هیچ قانون و مقررات الزامی باعث تنظیم 
قواعد حسنه در خانواده نمی شود و خانواده با الزامات دینی، فقهی و قانونی به 
سرانجام نمی رسد. حجت الاسلام و المسلمین مظفری ادامه داد: اگر کسی بر مبنا 
الزامات فقهی و قانونی زندگی کند زندگیش به سرانجام نمی رسد و قاعده ای که قرآن و 

روایت به آن تاکید کردند، حسن معاشرت است.
وی با تاکید بر اینکه حسن معاشرت به قدری مهم بوده است که قانون به آن اشاره 
کرده است، اضافه کرد: حسن معاشرت عرفی است و ممکن است مصادیقی از آن در 
فقه بیان شده باشد؛ اما بسیاری از موضوعات مستحدثه است و تشخیص آن با عرف 
است و زن و مرد باید بدانند رعایت کردن یا نکردن کدام مساله به نابودی یا تشدید 

مودت در خانواده منجر می شود.
زن و مرد باید در همه امور با یکدیگر معاضدت داشته باشند

رئیس کل دادگستری استان قم با اشاره به اینکه ماده ۱۱۰۴ قانون مدنی، زوجین 
را مکلف به معاضدت در تشیید مبانی خانواده و تربیت اولاد خود می کند. این ماده 
بیان می کند که زن و مرد باید در همه امور اعم از تربیت فرزندان، اقتصاد و... با یکدیگر 

معاضدت داشته باشند.
حجت الاسلام و المسلمین مظفری گفت: ماده ۱۱۰۶ قانون مدنی بیان می کند که 
نفقه زن در عقد دائم به عهده مرد است. اگر چه این امر بدیهی است که مرد وظیفه 

تامین خانواده را به عهده دارد اما برای تاکید در قانون نیز بیان شده است.
وی ادامه داد: تفاوت قواعد اسلامی با غیراسلام در این است که در اسلام، مرد 
وظیفه تامین زن را دارد اما در در قواعد غیر اسلامی هر یک از اعضای خانواده باید 
برای تامین خانواده کار کنند. وی تصریح کرد: ماده ۱۱۱۸ قانون مدنی بیان می کند 
که زن می تواند به صورت مستقل در اموالش تصرف داشته باشد در حالی که در 
کشورهای غربی، زن پس از ازدواج باید نام خانوادگی خود را به نام خانوادگی شوهر 
تغییر بدهد همچنین در تصرفات اموالش نیز محدودیت دارد و شوهر نیز در آن سهمی 

دارد؛ اما در فقه اسلامی، زن کاملا مستقل است.
رئیس کل دادگستری استان قم با اشاره به اینکه اگر پدر و مادری از لحاظ مالی 
ضعیف باشند، اولاد باید به آن ها نفقه بدهد، بیان کرد: اگر نفقه پدر و مادر، فرزندان و 

همسر به عهده مردی باشد، نفقه زن جز تعهدات ممتاز است.

رئیس کل دادگستری استان قم:

دوام زندگی به حسن معاشرت است نه الزامات قانونی 

برزو حق شناس*

۷۰ درصد مسیر این پروژه زیرسازی شده است
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دبیرکل جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی:

نمایندگان مجلس آینده باید با پشتوانه 
مردمی بالاتر انتخاب شوند

دبیرکل جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی با تاکید بر افزایش مشارکت در انتخابات 
مجلس دوازدهم، معتقد است که نمایندگان مجلس آینده باید با رأی بیشتر و پشتوانه 

مردمی بالاتر انتخاب شوند.
»مالک شریعتی« با اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبری بر مشارکت حداکثری مردم 
در انتخابات اسفند ماه امسال، اظهار کرد: مقام معظم رهبری بارها تاکید کرده اند که 
همه افراد جامعه در هر جایگاهی که هستند، وظیفه دارند به تحقق انتخابات پُر شور 

کمک کنند.
وی با بیان اینکه اگر هر فردی وظایف قانونی خود را به درستی انجام بدهد و به خوبی 
تبیین کند، به مشارکت پُر شور مردم در انتخابات کمک می کند افزود: وظیفه مجلس 
و دولت برای افزایش مشارکت در انتخابات، آن است که خدمت کامل تر، صادقانه تر و 
عمل به وظایف شان را با جدیت کامل دنبال کنند و از سوی دیگر باید اقداماتی را که در 

دوره مسؤولیت خود انجام داده اند، به خوبی برای مردم تبیین کنند.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس و دولت، اقدامات 
مهمی را از زمان آغاز خدمت خود انجام داده اند که برخی از این اقدامات، ناشی از 
مشکلات زیاد گذشته، هنوز خودش را به خوبی نشان نداده و آنطور که باید و شاید اثر 
آن دیده نشده است؛ بنابراین مجلس و دولت وظیفه دارند به خوبی اقدامات خود را 

برای مردم تبیین کنند.
بر  ناظر  و  افزود: دستگاه های مجری  انقلاب اسلامی  دبیرکل جمعیت رهپویان 
انتخابات هم باید عمل به وظایف قانونی و عدول نکردن از قانون را در فرایند انتخابات، 

مد نظر قرار بدهند و این امر، یک اصل مهم است.
وی اضافه کرد: دعوت مردم به تعیین سرنوشت خود از طریق انتخابات نیز اهمیت 
بر  و راهی مجلس شود،  انتخاب  تعداد رأی که  با هر  زیادی دارد چراکه هر فردی 
سرنوشت و آینده کشور حاکم است و بهتر است همه ما در انتخابات مشارکت کنیم؛ 
مسأله مهم این است که نمایندگان مجلس آینده باید با رأی بیشتر و پشتوانه مردمی 
بالاتر انتخاب شوند. شریعتی درباره عملکرد احزاب و گروه های سیاسی برای انتخابات 
اسفندماه امسال، گفت: برخی احزاب و گروه های سیاسی، برگزاری نشست ، همایش 
و جلسات تشکیلاتی خود را آغاز کرده اند که برگزاری این جلسات، فضای انتخاباتی را 

گرم و به رونق انتخابات کمک می کند.
و  افزود: هر دسته، گروه، حزب  تهران در مجلس شورای اسلامی  نماینده مردم 
جمعیت سیاسی باید در حد توان خود برای انتخابات پیش رو فعال شود، شاخص ها 
و اولویت های خود را مطرح کند، مجلس مطلوب را ترسیم و ایرادات مجلس فعلی را 
مطرح کند؛ البته نقد درست، بیان اشکالات در کنار ذکر نکات مثبت است که باید مورد 

توجه همگان قرار بگیرد.
 

معاون اجرایی رئیس جمهور مطرح کرد:

مشارکت مالی چین در ساخت قطار 
سریع السیر تهران، قم، اصفهان

معاون رئیس جمهور از پیگیری برای مشارکت ۱۳ میلیارد یوآنی چین در ساخت طرح 
قطار سریع السیر تهران، قم، اصفهان خبر داد.

محسن منصوری، معاون اجرایی رئیس جمهور در جریان بازدید از طرح قطار پر 
سرعت تهران، قم، اصفهان با اشاره به اینکه این طرح دو مشکل مالی و مدیریتی دارد، 
گفت: مشکل مدیریتی اختلاف نظر و دیدگاه بین شرکت زیر ساخت و توسعه راه ها و 
شرکت راه آهن است که با هماهنگی وزارت راه و شهرسازی این موضوع رفع خواهد 

شد.
وی گفت: در بحث مدیریتی با حل اختلاف بین راه آهن و شرکت زیر ساخت و رسیدن 

به نقطه مشترک در زمینه ساخت، زمینه های اجرایی شدن این طرح فراهم می شود.
وی افزود: با ساخت این مسیر فناوری پیشرفته ساخت راه آهن وارد کشور می شود و 
خدماتی که از راه این قطار به هم وطنان داده می شود خیلی بیشتر از هزینه های آن 

است و راحتی و سهولت سفر را برای مردم کشور فراهم خواهد کرد.
منصوری تصریح کرد: دولت سیزدهم در پی احداث قطار سریع السیر تهران-مشهد 
است که چند برابر قطار سریع السیر تهران-قم-اصفهان می باشد و این نشان می دهد 
که دولت نسبت به توسعه تکنولوژی های جدید و تسهیل در رفاه مردم عزم جدی دارد.

وی ادامه داد: واقعیت و پیشرفت فیزیکی طرح قطار ملی تهران- قم- اصفهان بیشتر 
از چیزی است که گاهی از آن صحبت می شودو۷۰ درصد مسیر این پروژه زیرسازی 

شده است.
منصوری در خصوص منابع مالی طرح با اشاره به اینکه باید ۱۳ میلیارد یوآن چین 
وارد این طرح شود، افزود: به لحاط ارزی ادامه تکمیل طرح از همین مسیر پیگیری 

شود و تضمین نامه های لازم آن را در دولت پیگیری خواهیم کرد.
وی ادامه داد: برای تامین منابع مالی اصلی طرح بر همین ۱۳ میلیارد یوآن چین 

تمرکز شود و برای تکمیل طرح به دنبال تامین مالی از سایر منابع هم هستیم.
معاون رئیس جمهور تاکید کرد: دولت مصمم و جدی است که طرح راه آهن پر 
سرعت تهران، قم، اصفهان را به نتیجه برساند و این موضوع مورد مطالبه و پیگیری 
رئیس جمهور است. قطار سریع السیر تهران-قم-اصفهان به طول ۴۱۰ کیلومتر سالانه 

ظرفیت جابجایی ۱۶ میلیون مسافر را خواهد داشت.
 

رئیس دفتر سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی در قم:

فهم ما از تبلیغ دین در عرصه بین الملل 
ناقص و قاصر است

رئیس دفتر سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی در قم گفت: چون فهم ما از تبلیغ 
دین در عرصه بین الملل ناقص و قاصر بوده است، فقط به حضور سنّتی اکتفا کرده 
ایم و با حضور آکادمیک کاری نداشتیم؛ ما فقط اعزام مبلّغ داشته ایم نه اعزام محقّق 

و پژوهشگر.
حجت الاسلام والمسلمین جهانگیری در نشست »ظرفیت های فقه پژوهی در عرصه 
آکادمیک جهانی اظهارداشت : حقیقت این است که امروزه، دنیای غرب توجّه جدی 
به حوزه  شیعه  پژوهی دارد؛ البته این به معنای تمایل به شیعه شدن آنها نیست؛ بلکه در 

پی آن هستند که از ظرفیت دین برای زیست بهتر خود استفاده کنند.
وی در ادامه با اشاره به حضور سنّتی شیعه در کشورهای دنیا افزود: چون فهم ما از 
تبلیغ دین در عرصه بین الملل ناقص و قاصر بوده است، فقط به حضور سنّتی اکتفا 
کرده ایم و با حضور آکادمیک کاری نداشتیم؛ ما فقط اعزام مبلّغ داشته ایم نه اعزام 
محقّق و پژوهشگر. دیگران برای حضور آکادمیک در جهان و روایت دل بخواهی از 
اسلام، به جای تأسیس مراکز اسلامی و اعزام مبلغ، دپارتمان ها و ژورنال های آکادمیک 

و … ایجاد کرده اند ولی ما به مراکز اسلامی و حسینیه ها بسنده کرده ایم.
جهانگیری با اشاره به اینکه در عرصه فقه می توانیم حرف اول را در دنیا بزنیم، افزود: 
بر این باوریم که ظرفیت فقه اهل بیت علیهم السلام به قدری وسیع و عمیق است که 
می تواند در دنیا حلال و راهگشای بسیاری از مشکلات باشد. البته باید ظرفیت های 
قابل استفاده فقه برای دنیا را شناسایی کنیم و سپس متناسب با آن، مباحث مهمی 
فقهی را در مراکز علمی دنیا ارائه نماییم. مباحثی همچون محیط زیست، فقه مصلحت، 

فقه پزشکی و دیگر عرصه های فقهی؛ مورد نیاز جهانِ امروز است.

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر:

دستگاه ها در حوزه تخصصی خود
 با منکرات برخورد کنند

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر با تأکید بر تشکیل کارگروه تخصصی با حضور 
دستگاه های هم صنف گفت: اگر به دنبال حرکت هستیم باید دستگاه های هم صنف 

دسته بندی شده و با یک دیگر همکاری داشته باشند.
حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین طاهری آکردی، دبیر ستاد امر به معروف 
و نهی از منکر در نشست با کارگروه نظام بانکی و بیمه ای کشور از تدوین سیاست های 
جامع و اجرایی در این ستاد خبر داد و وظایف دستگاه ها در قبال این سیاست ها را تبیین 
کرد. وی با تأکید بر تشکیل کارگروه تخصصی با حضور دستگاه های هم صنف عنوان 
کرد: صرف جلسه سبب ایجاد حرکت در دستگاه ها نمی شود. اگر به دنبال حرکت 
هستیم باید دستگاه های هم صنف دسته بندی شده و با یک دیگر همکاری داشته 
باشند. دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر ادامه داد: هدف از ایجاد کارگروه های 
تخصصی این است که دستگاه ها با هم افزایی برای مشکلات خود راهکار پیدا کرده 

و حل کنند و ستاد امر به معروف نیز فراهم کننده بستر پیگیری این موضوعات است.

جنایات و نسل کشی صهیونیست ها و 
معاهدات بین المللی

با وجود محکومیت های جهانی و فشار افکار عمومی 
جهانیان نسبت به جنایات صهیونیست ها ، اما فقدان 
اقتدار واحده مرکزی در سطح بین المللی عملا باعث 
شده که صهیونیست ها هر روز پرده جدیدی از جنایات 

و نسل کشی انسانی را نمایان کنند. 
بار دیگر شاهد فاجعه ای   ، افکار عمومی جهانیان 
انسانی در فلسطین اشغالی است و ماشین تسلیحاتی 
رژیم اسرائیل مانند یک هیولای هولناک و خونخوار جان 
زنان و کودکان بی پناه فلسطینیان را می گیرد. رژیم آدم کش صهیونیستی کلکسیونی از 
جرایم بین المللی و نقض معاهدات و عرف بین المللی را با حمایت همه جانبه امریکا در 
کارنامه خود دارد و این بار هم با گسترش کمّی و کیفی جنایات خود چهره حقیقی اش 

را بار دیگر به مردم جهان نشان داد.
یکی از مباحث مهم در سطح روابط بین الملل ، که عمدتا از سوی رئالیست ها مطرح 
می گردد، منطق قدرت و کارکرد آن در معادلات بین المللی است . شاه بیت این دیدگاه 
بر این اصل مبتنی ست که اصل آنارشی در روابط بین الملل حاکم است و اخلاق و 
پایبندی به حقوق بین الملل جایگاه بسیار نازلی در معادلات بین المللی دارد ، جدا از 
ایرادات و انتقاداتی که متوجه حامیان این دیدگاه است و اینکه سرشت انسان را جنگ 
طلب معرفی مینماید ، و متعاقبا جنگ و بحران های بین المللی را متاثر از ماهیت قدرت 
طلبانه رهبران سیاسی را مرتبط مینماید ، به نظر می رسد در صحنه عمل و واقعیت 

سیاست بین الملل رگه های جدی از عینیت این دیدگاه وجود دارد.
حداقل در منطقه خاورمیانه و تحولات اخیر در فلسطین اشغالی نشانه های جدی 
از عدم پایبندی به حقوق بین الملل و ارزشهای والای انسانی دیده می شود . حملات 
مکرر و وحشیانه رژیم صهیونیستی به سکونت های انسانی و دست آخر هدف قراردان 
بیمارستان ها و مدارس که مامن غیر نظامیان و شهروندان عادی است ، یادآور منطق 
هابزی قدرت است که تنها منطق حاکم بر روابط انسانی قدرت و زور است و راهکار مهار 

آن نیز خود قدرت میباشد.
نهادهای بین المللی اگرچه در تحولات و نسل کشی مردمان بیگناه فلسطینی از 
سوی جنایتکاران صهیونیستی واکنشی به موقع و انصافا فعالانه در محکومیت اقدامات 
جنگی صهیونیست ها داشته اند که تبلور آن اظهارات آنتونیو گوترش دبیر کل سازمان 
ملل بود که در سخنان کم نظیر و با شجاعت اعلام کرد ، که رویداد هفتم اکتبر در خلا 
اتفاق نیافته است وی بصورت ضمنی جهانیان را متوجه این واقعیت ساخت که حمله 

حماس نتیجه سالها تجاوز و نقض حقوق فلسطینیان است.
با وجود محکومیتهای جهانی و فشار افکار عمومی جهانیان نسبت به جنایات 
صهیونیست ها ، اما فقدان اقتدار واحده مرکزی در سطح بین المللی عملا باعث شده 
که صهیونیست ها هر روز پرده جدیدی از جنایات و نسل کشی انسانی را نمایان کنند.

این اتفاقات در حالی رقم میخورد که میثاقهای بین المللی و معاهدات چهار گانه ژنو 
بر حراست و حفاظت از حقوق غیر نظامیان در شرایط جنگی تاکید دارد.

رهبران جنگ طلب اسرائیل بدون توجه به آرمان های بشر دوستانه و انسانی برای 
رسیدن به اهداف پوشالی خودشان همه ارزشهای مقدس انسانی را قربانی نیات 

شومشان کرده اند.
از جمله جنایات جدید ، هدف قرار دادن تریبون داران و خبرنگاران رسانه ای است ، 
کشته شدن عکاس خبرگزاری الجزیره نشان داد که هراس بالایی نسبت به قدرت رسانه 
دارد البته شبکه الجزیره در اقدامی ابتکاری شکوائیه ای را علیه رژیم صهیونیستی در 
دیوان کیفری بین المللی مطرح نموده است . سامر ابو دقا عکاس خبرگزاری الجزیره 
بود که در حمله هوایی صهیونیست ها حین انجام ماموریت کاری خود ، در جنوب غزه 
شهید شد . به نظر می رسد صهیونیست ها با آگاهی از قدرت جریان رسانه ای و تصویر 
سازی هایی که خبرنگاران و عکاسان از وضعیت غزه نزد افکار عمومی جهان مخابره 
مینمایند ، بدنبال ایجاد فضای رعب و وحشت برای خبرنگاران و عکاسان هستند تا بلکه 

در غیاب آنان بتوانند به جنابت جنگیشان ادامه دهند.
بنا به گزارشات رسمی تا کنون بیش از شصت و چهار خبرنگار قربانی اهداف جنگ 

طلبانه صهیونیستها شده است.
ماده ۸ اساسنامه دادگاه کیفری بین المللی ، که منطبق بر کنوانسیون های ۱۹۴۹ 
ژنو و سایر مقررات و حقوق بشر و عرف جنگی است، اعمالی مانند تخریب گسترده 
اموال عمومی حمله به مناطق و افراد غیرنظامی و بمباران آنها، حمله به ساختمان های 

مذهبی و علمی، جنایت جنگی محسوب میگردد.
از دیگر اقدامات غیر انسانی و نسل کشی صهیونیستها استفاده از تسلیحات غیر 
مجاز از جمله بمب فسفر سفید میباشد ، که ماده ای است هواسوز که وقتی در معرض 
هوا قرار می گیرد شروع به سوختن می کند و دود سفیدی ایجاد مینماید ، این ماده با 
آب خاموش نمی شود ، اگر این ماده روی اعضای بدن جانداری بریزد، تا عمق بدن وی 
را می سوزاند و هرگز خاموش نمی شود و حتی استخوان را هم می سوزاند. بمب فسفری 
جزء رده تسلیحات کشتار جمعی قرار دارد و استفاده از بمب فسفر سفید در سطح 
بین الملل ممنوع است، اما تصاویر متعددی توسط منابع محلی فلسطینی منتشر 
شده است که اثبات می کند رژیم صهیونیستی از این بمب غیرمجاز همواره در بمباران 

غیرنظامی ها استفاده می کند.
بر اساس توافقنامه ژنو در سال ۱۹۸۰ که بر ممنوعیت استفاده از فسفر سفید به 
عنوان سلاحی آتشزا علیه انسان و محیط زیست دلالت دارد، بمب های فسفری 
یک اسلحه ممنوعه بین المللی است ، با توجه به سطح و عمق جنایت های انسانی 
صهیونیست ها که در تقابل آشکار با ارزشهای بنیادین حقوق بشر و منشور ملل متحد 
دارد دیوان کیفری بین المللی تحقیقات جدی در این حوزه را شروع کرده است ادامه 
داده و نتیجه گزارش تحقیقات را جهت شناسایی عاملان جنایات جنگی در معرض 
قضاوت صحیح افکار عمومی جهان قرار دهد و در گام بعدی محاکمه جنایت های 

جنگی با حضور وکلای مستقل و با وجدان فراهم سازد.
* استاد حوزه و دانشگاه و تحلیلگر سیاسی

شریعتی نماینده بهشهر: 

مشارکت حداکثری در انتخابات 
قدرت آفرین است

یک عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی گفت: مشارکت حداکثری مردم 
در انتخابات برای داشتن کشوری قدرتمند و قوی ضرورتی اجتناب ناپذیر است.

غلامرضا شریعتی، با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری بر مشارکت حداکثری مردم 
در انتخابات مجلس شورای اسلامی، بیان کرد: یکی از اهداف اساسی برای مشارکت 
بالای مردم در انتخابات، مولفه قدرت ملی کشور است. هر کشوری به دنبال قوی شدن 
است و یکی از بهترین ابزار برای ارتقای قدرت کشور حضور مردم پای صندوق های 
رای است. مشارکت حداکثری مردم در انتخابات، کشور را در برابر دیگر کشورها به ویژه 

دشمنان قدرتمند می سازد.
نماینده مردم بهشهر در مجلس شورای اسلامی، با تاکید بر اینکه مشارکت حداکثری 
در انتخابات برای داشتن کشوری قدرتمند و قوی ضرورتی اجتناب ناپذیر است، تصریح 
کرد: هرچه مشارکت مردم در انتخابات بالاتر باشد، قطعا مجلسی که تشکیل می شود 
پشتوانه مردمی بهتری خواهد داشت و این مجلس قوی می تواند در پیگیری مطالبات 

مردم و حل دغدغه های آنان کارآمدتر عمل کند.
شریعتی با بیان اینکه مجلس قوی می تواند در ریل گذاری صحیح برای توسعه کشور 
نقش مهمی ایفا کند، اظهار کرد: قطعا مولفه امنیت و سلامت انتخابات نیز حائز 
اهمیت است و باید بستری فراهم شود تا کاندیداها در فضایی امن و سالم به رقابت 

با یکدیگر بپردازند.

رییس پلیس مهاجرت و گذرنامه خبرداد:

سفر زائران عمره مفرده با گذرنامه بین المللی
رییس پلیس مهاجرت و گذرنامه از سفر زائران عمره مفرده با گذرنامه بین المللی خبر 

داد و گفت: برای سفر با گذرنامه زیارتی نیازمند توافق کشور عربستان هستیم.
سردار سرتیپ علی ذوالقدر گفت: از ابتدایی که گذرنامه های زیارتی را طراحی و صادر 
کردیم این منظور را داشتیم که برای کلیه سفرهای زیارتی از این گذرنامه استفاده شود.
وی افزود: ابتدا مذاکراتی با کشور عراق انجام شد و طرف عراقی این موضوع را 
پذیرفت که مسافران به ویژه در ایام اربعین با استفاده از گذرنامه زیارتی به کشور عراق 
سفر کنند. سردار ذوالقدر گفت: اما در حال حاضر با توجه به برقرار شدن سفر حج 
باید با کشور عربستان مذاکراتی انجام شود و در صورت پذیرش کشور عربستان زائران 

می توانند با استفاده از گذرنامه زیارتی سفر کنند.

رییس جمهور در جلسه نظارت ستادی بر وزارت نیرو تاکید کرد، تامین پایدار 
آب و برق از محورهای اقتصاد مقاومتی و نیز زمینه تداوم رشد و رونق اقتصادی 

محسوب می شود.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر امروز دوشنبه در چهاردهمین 
مقصد از برنامه نظارت ستادی بر وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی در وزارت 
نیرو حضور یافت و ضمن بازدید از نمایشگاه اقدامات و دستاوردهای این 
وزارتخانه و استماع گزارش وزیر، نکات و توصیه هایی برای بهبود و ارتقای 

عملکرد این وزارتخانه کلیدی ارائه کرد.
رئیس جمهور با اشاره به اقدامات سازنده و مؤثر این وزارتخانه در زمینه های 
آب، برق و فاضلاب که با وجود کمبود اعتبارات با اتکا به انگیزه و حرکت 
جهادی انجام شده است، عملکرد وزارت نیرو در حوزه به سامان رساندن 

پروژه های نیمه تمام را شایسته و قابل تقدیر دانست.
رئیسی تامین پایدار آب و برق را از محورهای اقتصاد مقاومتی و نیز زمینه 
تداوم رشد و رونق اقتصادی دانست و افزود: تأمین نیازمندی های حوزه آب و 

برق کشور جزو اولویت های دولت است.
مهمترین سرمایه های دستگاه های  از  را  انسانی  رئیس جمهور سرمایه 
اجرایی و خدمت رسان دانست و بر ارتقای کیفی نیروی انسانی و بهره گیری 

هر چه بیشتر از شرکت های دانش بنیان در دستگاه های اجرایی تاکید کرد.
رئیسی نکته مهم دیگر را مدیریت تولید برق در راستای ارتقای راندمان در 

نیروگاه های کشور ذکر و تصریح کرد: در کنار توجه به ارتقای بهره وری در 
تولید، توجه جدی به تولید انرژی از منابع تجدید پذیر نیز نکته مهم دیگری 
است که در سایه توجه به این امر مهم امروز شاهد آغاز اجرای ۴ هزار مگاوات 

ظرفیت یکجای برق بادی و خورشیدی بودیم.
رئیس جمهور با اشاره به هدف گذاری ۳۰ هزار مگاواتی تولید برق از منابع 
تجدید پذیر در کشور، از به بهر برداری رسیدن حدود ۱۱ هزار مگاوات ظرفیت 

تولید برق از این محل تا پایان دولت سیزدهم خبر داد.
رئیسی در ادامه به موضوع مهم مدیریت مصرف نیز اشاره کرد و گفت: 
متأسفانه در دوره ای موضوع مدیریت مصرف مورد بی توجهی قرار گرفت و 
ساخت و واردات وسایل برقی بدون توجه به میزان مصرف آنها انجام شد، اما 
خوشبختانه امروز موضوع ساخت و واردات وسایل برقی با مصرف بهینه مورد 

توجه قرار دارد.
از مشترکین  برق  واقعی  مبلغ  اخذ  بر ضرورت  رئیس جمهور همچنین 
پرمصرف و تشویق مشترکین کم مصرف به شکل توأمان اشاره کرد و افزود: 
این مسئله باعث اجرای عدالت در زمینه تأمین برق برای مشترکین خواهد 

شد.
رئیسی نکته مهم بعدی را مدیریت همزمان و یکجای مصرف آب و برق در 
زمینه کشاورزی دانست و با تاکید بر ضرورت فراگیری آن و ضمن قدردانی از 
عملکرد مثبت و مؤثر وزرات نیرو در این زمینه اظهار داشت: مدیریت مصرف 
آب زراعی بسیار مهم است؛ اجرای طرح های نوین آبیاری و ورود صنایع بزرگ 
در این عرصه برای اجرای این طرح ها و بهره مندی آنها از آب مازاد صرفه جویی 
شده می تواند به بهینه شدن مصرف آب در زمینه کشاورزی کمک مؤثری 

کند.
رئیس جمهور ادامه داد: اجرای طرح های آبیاری زیرسطحی در واحدهای 
بزرگ کشاورزی و مشارکت صنایع بزرگ در این زمینه می تواند حتی کشور را 

از اجرای طرح های پر هزینه برای تأمین آب از منابع غیرمتعارف بی نیاز کند.
رئیسی نکته مهم بعدی را توجه توأمان به جذب سرمایه گذاری و افزایش 
ارتقای  اگر  کرد:  تصریح  و  عنوان  برق  و  آب  در طرح های حوزه  بهره وری 
بهره وری در کنار افزایش جذب سرمایه مورد توجه قرار نگیرد، حتی می تواند 

سرمایه های جذب شده را بی اثر کرده و هدر دهد.

رییسی در جلسه نظارت ستادی بر وزارت نیرو:

تامین پایدار آب و برق از محورهای اقتصاد مقاومتی است

و  قضات  میان  اختلاف  گفت:  قضائیه  قوه  رئیس 
مراجع قضایی و پیگیری نکردن پرونده های ارجاعی، 

باعث طولانی شدن رسیدگی های قضایی می 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، روزدوشنبه  
طی سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضاییه به 
صورت موشکافانه و تخصصی به تبیین و تشریح برخی 
علل و عوامل تأخیر در رسیدگی ها پرداخت و در همین 
راستا به مقوله ی »اختلاف در تعیین صلاحیت ها میان 
قضات و مراجع قضایی برای رسیدگی به یک پرونده« 
اشاره کرد و گفت: بعضاً مشاهده می شود که تا اختلاف 
میان قضات و مراجع قضایی برای تعیین صلاحیتِ ناظر 
بر رسیدگی به یک پرونده توسط مرجع حل اختلاف 
)فرض کنید دیوان عالی کشور( حل شود، یک فرآیند 
یک ساله طی می گردد؛ حال آنکه چنانچه همان قاضی 
اول، تأمل و دقت بیشتری به خرج می داد و با مقام بالاتر 
و یا قضات دیوان عالی کشور مشورت می کرد، چنین 

زمان طولانی ای صرف نمی شد.
رییس دستگاه قضا در ادامه، یکی دیگر از علل تأخیر 
در رسیدگی ها را پرونده هایی دانست که از ناحیه مقام 
قضایی به ضابطین ارجاع می گردند، اما پیرامون آن ها 
دقت و اهتمام لازم صورت نمی گیرد؛ قاضی القضات 
در همین رابطه گفت: مقام قضایی وقتی پرونده ای 
را به ضابط ارجاع می دهد، در خصوص مسؤولیت و 
وظیفه ضابط در قبال پرونده موصوف، دستور دقیق 
صادر کند؛ در مواردی مشاهده می شود که یا پرونده 
ارجاعی حاوی دستور دقیق نیست و یا مواردی در آن 
دستور قید شده که مازاد بر شکایات یا دادخواست 

مربوطه است.
افزود: همچنین وقتی مقام قضایی،  رییس عدلیه 
پرونده ای را با قید دستور مشخص و دقیق به ضابط 
آورد که  ارجاع می دهد، پیگیری های لازم را به عمل 
ضابط در وقت مقتضی، اقدامات لازم را در قبال آن 
پرونده ترتیب دهد و در این امر هیچ گونه تأخیر و تعللی 

وجود نداشته باشد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه 
بر کار ضابطین« جهت  به مقوله ی »نظارت  با اشاره 
پیشگیری از مواردی که سبب تأخیر در رسیدگی به 
پرونده ها می شود، گفت: گاهی یک ضابط یا بخش 

اطلاعاتی برای پیشبرد کار خود در امر تحقیقات به 
پاسخ فرضاً ۱۰ سوال نیاز دارد، وجود آن ها و انتظار برای 
به دست آمدن پاسخ آن ها نباید در رسیدگی های مقام 
قضایی تأخیر بیندازد؛ همچنین در مواردی که قاضی 
تحقیقات  تکمیل  برای ضابط جهت  را  معینی  زمان 
تعیین کرده چنانچه از موعد مقرر گذشت، مقام قضایی 

تصمیم مقتضی را در قبال پرونده اتخاذ کند.
رییس قوه قضاییه تصریح کرد: در مواردی هم که 
پرونده دارای متهمِ تحتِ قرارِ بازداشت است، اینگونه 
نباشد که در طول یکماه، مقام قضایی از وضعیت متهم 
بعد  و  باشد  بی اطلاع  او  نگهداری  محل  و  بازداشتی 
از یک ماه ضابط برای تمدید قرار بازداشت به آن مقام 
قضایی مراجعه کند؛ قاضی در اینگونه موارد ضابط را 
مورد سوال قرار دهد که آیا در طول این یکماه اقدامات 
مقتضی و مکفی را برای تکمیل تحقیقات از متهم انجام 
داده و آیا ضرورتی برای تمدید بازداشت او وجود دارد؟ 
پرونده  روی  بر  کافی  و  دقیق  صورت  به  مواردی،  در 
کار نشده، اما اعلام می کنند که تمدید قرار بازداشت 
ضرورت دارد! این ضرورت ها شاید خیلی موجّه نباشند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره 
به مقوله ی استعلام ها و امکان تأخیر در رسیدگی ها 
مقام  گفت:  استعلامات،  شدن  واصل  دیر  بواسطه 
پرونده  جوانب  همه  پیشبرد  که  مواردی  در  قضایی 
منوط به وصول پاسخ استعلامات نیست، رسیدگی ها 
را با توجیهِ »عدم وصول پاسخ استعلام« متوقف نکند؛ 
همچنین در مواردی که وصول پاسخ استعلامات برای 
تأخیر  در صورت  است،  ضروری  رسیدگی ها  پیشبرد 
همه  از  مقتضی  پیگیری های  استعلام،  مورد  مرجع 
طُرق قانونی و ضابطه مند توسط مقام قضایی صورت 

گیرد.
ارسال  در  تعلل  و  »تأخیر  و  کارشناسی«  به  »ارجاع 
نظریه های کارشناسی« و یا »کارشناسی های ناقص و 
دوپهلو«، مقوله ی دیگری بود که رییس قوه قضاییه در 
باب علل تأخیر در رسیدگی ها مطمح نظر قرار داد و در 
همین راستا گفت: چنانچه مقام قضایی پرونده ای را 
به یک کارشناس ارایه داد، اولًا برای او بصورت واضح 
معین کند که چه خواسته ای وجود دارد؟ همچنین 
برای کارشناس، زمان مشخصی را جهت ارایه نظریه 

کارشناسی تعیین کند و چنانچه کارشناس مربوطه در 
وصول نظریه کارشناسی در باب پرونده موردنظر تأخیر و 
تعلل به خرج داد و یا کارشناسی های او ناقص و دوپهلو 
بود، موارد از طُرق قانونی پیگیری شود و مراتب امر به 
اطلاع کانون کارشناسان برای انجام اقدامات مقتضی 
قضایی  مقامات  ایضاً  برسد؛  کارشناس  آن  قبال  در 
در قبال پرونده هایی که پیشبرد آن ها و اتخاذ تصمیم 
در قبال آن ها نیازی به کارشناسی ندارد، از ارجاع به 
اعلام  بارها  که  همانطور  کنند؛  خودداری  کارشناس 
کرده ایم کارشناسی در پرونده های قضایی، »طریقیت« 

دارد نه »موضوعیت«.
مقوله ی  به  اشاره  با  ادامه  در  قضا  دستگاه  رییس 
و  اتهام«  یک  به  رسیدگی  اثناء  در  جرم  یک  »کشف 
زمینه ای که این امر می تواند جهت تأخیر در رسیدگی ها 
فراهم کند، گفت: در مواردی ممکن است، در حین 
و اثنای رسیدگی به یک پرونده، اتهام یا جرم دیگری 
منتسب و یا کشف شود که شاید مستقیماً ارتباطی با 
آن پرونده نخست نداشته باشد؛ در اینگونه موارد مقام 
قضایی )چنانچه بواسطه اختیارات قانونی اش موظف 
به پیگیری پرونده دوم نیز هست(، از توقف رسیدگی 
به پرونده اول تا زمان کشف تمامی ابعاد پرونده دوم، 
اجتناب ورزد و رسیدگی به پرونده اول را منوط به تکمیل 

تحقیقات در پرونده دوم نکند.
تصریح  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
کرد: موارد فوق الذکر، در زمره علل و عواملی هستند 
که سبب تأخیر در رسیدگی ها می شوند؛ لذا مقامات 
قضایی باید نسبت به آن ها امعان نظر و اهتمام داشته 
باشند؛ این موارد لزوماً نیازمند تجهیز منابع و اعتبارات 
و نیرو نیستند بلکه با دقت نظر در آن ها می توان از وقوع 
تأخیر در رسیدگی ها جلوگیری به عمل آورد؛ همچنین 
ضروری است که مراجع و مقامات قضایی بالاتر، نسبت 
از  قبیل  این  آموزش  و  توجیهی  جلسات  برگزاری  به 
امور به قضات اهتمام داشته باشند و مراجع نظارتی 
را  قضات  توسط  امور  این  انجام  قضایی  دستگاه  در 
مورد نظارت قرار دهند؛ باید توجه داشت چنانچه در 
انجام این امور کوتاهی صورت گیرد، موجبات ناراحتی 
فراهم  آن ها  حقوق  تضییع  یا  و  مردم  بی اعتمادی  و 

می شود.

رئیس قوه قضائیه:

زمان رسیدگی به پرونده های قضایی باید کوتاه شود

تاکید کرد:  روابط عمومی کل سپاه درپی شهادت سردار سید رضی موسوی 
بی تردید رژیم غاصب و متوحش صهیونیستی تاوان این جنایت را خواهد پرداخت؛ 

اطلاعات بیشتر متعاقباً به استحضار ملت عظیم الشأن ایران رسانده خواهد شد.
به گزارش روابط عمومی کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی عصر دوشنبه در 
اطلاعیه ای درباره شهادت سردار سید رضی موسوی اعلام کرد: به آگاهی ملت 
شریف و قهرمان ایران می رساند ساعاتی قبل در حمله موشکی جنایتکارانه رژیم 
پاسدار سید رضی  به دمشق سردار سرتیپ  و کودک کش صهیونیستی  جعلی 
موسوی از مستشاران نظامی باسابقه سپاه در سوریه به درجه رفیع شهادت نائل آمد.
سیدرضی از همرزمان سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و مسئول پشتیبانی جبهه 

مقاومت در سوریه بود.
با تبریک و تسلیت شهادت این سردار عالیقدر به خانواده معظم و آحاد فرماندهان 
و رزمندگان جبهه مقاومت اسلامی، تاکید می شود بی تردید رژیم غاصب و متوحش 
به  متعاقباً  بیشتر  اطلاعات  پرداخت.  خواهد  را  جنایت  این  تاوان  صهیونیستی 

استحضار ملت عظیم الشأن ایران رسانده خواهد شد.
جزئیات شهادت »سید رضی موسوی« از زبان سفیر ایران در سوریه

سفیر جمهوری اسلامی ایران درسوریه جزییات تازه ای از نحوه شهادت »سید 
رضی موسوی« ارایه داد وتاکید کرد بر اساس کنوانسیون های بین المللی ۱۹۶۱ 

و۱۹۷۳ این حمله جنایت از سوی رژیم صهیونیستی بوده است.
»حسین اکبری« سفیر کشورمان در سوریه در گفت وگویی با اشاره به نحوه شهادت 
»سید رضی موسوی« از یاران دیرین شهید حاج قاسم سلیمانی به دست رژیم 
اشغالگر اظهار کرد: ایشان، روزدوشنبه ساعت ١۴ در سفارت کشورمان بودند و در 
محل دفتر کارشان حضور داشتند و سپس در بعد از ظهر، به محل اقامت و منزل شان 

در محله »زینبیه« رفتند.
وی افزود: با توجه به اینکه همسر این شهید، معلم هستند، در آن ساعت در منزل 
حضور نداشتند و در ساعت ١۶:٢٠ بعد از ظهر، منزل ایشان ظاهراً با سه موشک از 
طرف رژیم صهیونیستی هدف قرار می گیرد و ساختمان تخریب و پیکر این شهید به 

حیاط پرتاب می شود.
وی در ادامه به سوابق شهید موسوی اشاره کرد و افزود: ایشان، دیپلمات و رایزن 
دوم در سفارت کشورمان بودند که گذرنامه دیپلماتیک و اقامت دیپلماتیک در اینجا 
داشتند و در واقع بر اساس کنوانسیون های بین المللی ۱۹۶۱ و ۱۹۷۳ این حمله به 

عنوان جنایت از سوی رژیم صهیونیستی انجام شده است.
اکبری افزود: صهیونیست ها ضمن اینکه این جنایت را مرتکب شدند، به حوزه 
امنیت کشور سوریه نیز تعدی کردند زیرا که تأمین امنیت دیپلمات ها به عهده کشور 
میزبان است. سفیر کشورمان در سوریه ادامه داد: ایشان در مدت زمان حضورشان 

در سوریه، فعالیت مستشاری داشتند.
رییسی: رژیم صهیونیستی قطعا تاوان این جنایت را خواهد داد

رییس جمهور کشورمان با صدور پیامی شهادت سردار سید رضی موسوی تسلیت 
گفت. آیت الله ابراهیم رییسی رییس جمهور کشورمان با صدور پیامی شهادت سردار 

سید رضی موسوی تسلیت گفت.
متن پیام به شرح زیر است:شهادت سردار سید رضی موسوی در حمله موشکی 
رژیم جنایتکار صهیونیستی به دمشق را به ملت ایران و همرزمان ایشان در سپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی تسلیت می گویم.
این سردار دلیر و شجاع که از همرزمان سردار شهید حاج قاسم سلیمانی بود، در 
کسوت مستشاری محور مقاومت اسلامی در حراست از حرم اهل بیت در سوریه و در 
راه پاسداری از آرمان های والای اسلامی به شهادت نائل آمد و نامی ماندگار از خود 
برجا گذاشت. بی تردید این اقدام نشانه دیگری از سرخوردگی، عجز و ناتوانی رژیم 

غاصب صهیونیستی در منطقه است و قطعاً تاوان این جنایت را خواهد داد.

واکنش سپاه به شهادت سیدرضی: 

رژیم صهیونیستی تاوان این جنایت را خواهد پرداخت

امیر محمود گودرزی*
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سلامت

سرپرست دفتر جذب و نگهداری اهدا کنندگان سازمان انتقال خون :
چرا سبک وزن ها نمی توانند خون اهدا کنند؟
سرپرست دفتر جذب و نگهداری اهدا کنندگان سازمان انتقال خون گفت: 
بسیاری از جوانان اشتیاق به اهدای خون دارند اما وزن کم خصوصا در میان 

برخی از دختران جوان، سبب می شود که قادر به اهدای خون نباشند. 
هادی نوری افزود: طبق دستورالعمل ها و استاندارهای اهدای خون کسانی که 
دارای وزنی پایین تر از ۵۰ کیلوگرم باشند حتی با وجود اینکه از صحت و سلامت 

کافی برخوردارند نمی توانند اهدای خون را تجربه کنند.
وی با تاکید بر اهمیت رعایت دستور العمل های پذیرش اهدا کنندگان، در 
سلامت خون و سلامت اهدا کنندگان و دریافت کنندگان آن گفت: روند اهدای 
خون به این ترتیب است که داوطلب اهدای خون پس از پذیرش، توسط پزشک 
اهدا معاینه می شود و بر اساس استاندارد های بین المللی وضعیت سلامتی 
وی از جمله نبض، فشار خون، درجه حرارت و وزن داوطلب مورد سنجش قرار 
می گیرد. وی افزود: یک داوطلب اهدای خون تنها در صورتی که همه شاخص 
های سلامتی و اهدای خون وی در محدوده مجاز قرار داشته باشد، برای اهدای 
خون پذیرش می شود. سرپرست دفتر جذب و نگهداری اهدا کنندگان سازمان 
انتقال خون با اشاره به میزان خون اهدایی گفت: هر واحد خون کامل در حدود 
۴۵ ±۴۵۰ میلی لیتر است که متناسب با حداقل وزن استاندارد تعریف شده 
برای یک اهدا کننده در نظر گرفته شده است تا از خطرهای احتمالی ناشی از 
واکنش کاهش حجم خون متعاقب اهدای خون جلوگیری شود. وی تاکید کرد: با 
رعایت این ملاحظات، فردی با وزن ۵۰ کیلوگرم تقریبا دارای ۳ هزار و ۷۵۰ میلی 
لیتر خون است و و اهدای ۴۰۵ تا ۴۹۵ میلی لیتر معادل ۱۰ تا ۱۳ درصد حجم 
خون اهداکننده است. نوری با اشاره به حجم مشخص محلول های ضد انعقاد و 
نگهدارنده در کیسه های خون گفت: به دلیل بر هم خوردن این تناسب، دریافت 
میزان کمتر خون به جز در موارد خاص امکان پذیر نیست. وی از علاقمندان به 
اهدای خون که به دلیل وزن پایین امکان اهدای خون نداشته اند درخواست 
کرد تا با پیوستن به جمع دوستداران اهدای خون، در خانواده بزرگ انتقال خون 
بمانند. وی تاکید کرد: این افراد می توانند با افزایش دانش و آگاهی خود در زمینه 
اهدای خون و اهمیت آن در محافل مختلف با نشر اطلاعات صحیح دیگران را 
ترغیب به انجام این عمل انسان دوستانه کرده و در راه کمک به بیماران نیازمند 

نقش آفرینی کنند.

یک روانپزشک عنوان کرد؛

نشانه های افسردگی شدید را بشناسیم
یک روانپزشک با عنوان این مطلب که درمان افسردگی برحسب نوع آن مشخص 

می شود، گفت: در همه انواع افسردگی، دارو درمانی و مشاوره موثر است.
فربد فدایی، در گفتگویی با بیان اینکه در افسردگی شدید فرد باید حداقل ٥ 
نشانه از ۹ نشانه را داشته باشد، افزود: خلق افسرده، لذت نبردن از امور لذت 
بخش زندگی، کاهش تمرکز، احساس بی ارزشی، اشتغال فکری در مورد مرگ، 
گاه فکر خودکشی، اختلال در خواب، اختلال در اشتها و فقر تفکر از نشانه های 
افسردگی شدید است. وی ادامه داد: نشانه های افسردگی، باید حداقل دو هفته 
به طول انجامد. فرد افسرده با معاشرت و مسافرت، احساس خوشحالی نمی کند.
این روانپزشک درباره ارتباط میان فرافکنی و افسردگی ادامه داد: خیلی وقت ها 
فرد افسرده، افسردگی خود را فرافکنی می کند به عنوان نمونه فکر می کند همه 

چیز غم انگیز است. دیگران هم غصه دار هستند. حتی طبیعت.
وی درباره درمان افسردگی تاکید کرد: درمان افسردگی برحسب نوع افسردگی 
مشخص می شود. در همه انواع افسردگی، دارو درمانی و مشاوره مؤثر است. در 
افسردگی شدید، دارو درمانی خط اول درمان است. اگر افسردگی آنقدر شدید 
باشد که فرد فکر خودکشی یا اقدام به خودکشی داشته باشد، استفاده از تشنج 
برقی هم توصیه می شود. فدایی با بیان اینکه افراد افسرده با دیگران احساس 
همدردی می کنند، گفت: فرد افسرده، احساس می کند که نمی تواند در شرایط - 

مشکلات خانواده - تغییر ایجاد کند و دچار نوعی درماندگی شده می شود.
وی در خصوص افسردگی نقاب دار، افزود: یعنی فرد زیر نقاب خوشحالی، 
احساس رضایت و شادی، افسردگی خود را درمان می کند؛ البته این به صورت 

ناخودآگاه پیش می آید.

اگر کم خون هستید این غذاها را بیشتر بخورید

با درد مفاصل در هوای سرد چه کنیم؟

آهن به عنوان یکی از مواد معدنی مهم در بدن در فرایند رشد تاثیر گذار است.
به دلیل کمبود آهن، بدن نمی تواند به میزان کافی هموگلوبین تولید کند و در 
نتیجه گلبول های قرمز خون کار اکسیژن رسانی به بافت های مختلف را به درستی 
انجام نمی دهند؛ به همین دلیل علائم  کم  خونی همچون گیجی، سردرد های 
روزمره،احساس خستگی، کمبود اکسیژن، رنگ پریدن پوست،و عدم عملکرد 
درست مغز و سایر اندام ها به وجود می آید که فرد را ملزم می کند به روش های 

درمان سریع کم خونی روی بیاورد. 
برای درمان کم خونی می توان از داروهای شیمیایی استفاده کرد که ویتامین ها 
و مواد معدنی مورد نیاز بدن را تامین کرده و در نتیجه سبب تحریک خون سازی 
شوند. از داروهایی که برای درمان سریع کم خونی استفاده می شوند، می توان به 
اسید فولیک، آهن فیفول و فروس سولفات اشاره کرد. برخی از افراد ممکن است 

دچار کم خونی فقر آهن شدید باشند.
برای درمان کم خونی چه بخوریم؟

سبزیجات برگدار منابع خوبی از آهن هستند که به درمان سریع کم خونی شدید 
تا حدودی کمک خواهند کرد. مرکبات، حبوبات و غلات جز مواد غذایی محسوب 
می شوند که می تواند به حد مناسبی برای دریافت فولیک اسید در برنامه غذایی 

مؤثر باشد. 
 گوشت قرمز و ماهی

 گوشت قرمز مثل گوشت گوساله و گوسفند و همچنین گوشت سفید مثل 
ماهی و مرغ هر دو جزء منابع غذایی هستند که برای کم خونی مفید است؛ 
با این وجود در گوشت قرمز مقادیر زیادی آهن وجود دارد. بنابراین استفاده از 
 C گوشت قرمز به همراه سبزیجات و حبوبات یا میوه هایی که سرشار از ویتامین
هستند)مثل لیمو ترش( کمک خواهد کرد تا آهن در بدن بهتر جذب شود. علاوه 

بر این تخم انواع پرندگان هم منبع خوبی برای آهن شناخته می شود. 
 جگر ؛جگر یکی از منابع غنی برای دریافت آهن و درمان خانگی کم خونی 

است.
 حبوبات؛ حبوبات هم جزء مواد غذایی شگفت انگیز برای درمان کم خونی 

هستند: 

آجیل؛ به طور کلی مغز ها نقش بسیار مهمی در تأمین نیاز بدن به انواع مواد 
معدنی و نظیر آهن و فولیک اسید را بر عهده دارند. 

بهترین غذاها برای کم خونی
برای درمان کم خونی می توان از مواد غذایی خاصی که دارای آهن یا ویتامین 
B۱۲ هستند، استفاده کرد. مصرف مواد غذایی و غذای رژیمی دارای آهن 
همچون گوشت گوسفند و گاو، مرغ، بوقلمون، اسفناج، بروکلی، دانه های کدو 
تنبل و... انواعی از بهترین غذا برای کم خونی هستند که به افراد کمک می کنند با 
افزایش سطح گلبول های قرمز خون انرژی بیشتری داشته و سلامتی خود را ارتقا 
دهند.  با وجود آنکه می توان از منابع گیاهی برای درمان سریع کم خونی استفاده 
کرد؛ اما طبق گفته طب سنتی و مدرن مصرف غذاهای جانوری برای تامین آهن 

مورد نیاز بدن، تاثیر بیشتری دارند. 
 مهمترین نکته این است که مصرف ویتامین C همراه با مواد غذایی دارای آهن، 
سبب افزایش جذب آهن در بدن می شود که می تواند کمبود آهن را جبران کند. 
بنابراین علاوه بر اهمیت اینکه بهترین غذا برای کم خونی چیست؛ باید به نحوه 
مصرف آن و همچنین انواع غذا مضر برای کم خونی نیز اشاره کرد. در طب سنتی 
مصرف چای بلافاصله بعد از غذا یک نوع غذای مضر برای کم خونی محسوب 
می شود؛ زیرا ترکیبات موجود در چای سیاه مانع از جذب آهن موجود در غذا 

می شوند.
 صبحانه برای درمان کم خونی

مواد غذایی دارای آهن را می توانید در صبحانه برای کم خونی استفاده کنید تا 
در اولین وعده غذایی، خون سازی خود را افزایش دهید. برای بهترین غذا برای 

کم خونی در وعده صبح می توان به مصرف ارده حلوا و شیره ارده اشاره کرد.
در تهیه این مواد از کنجد استفاده می شود و در نتیجه به دلیل دارا بودن میزان 
زیادی آهن، یک صبحانه برای کم خونی محسوب می شود.همچنین ارده شیره، 
شامل مواد معدنی مفید همچون کلسیم، آهن و منیزیم است که در کنار درمان 

سریع کم خونی، تاثیرات مثبتی بر روی سلامت کلی افراد دارند.
بهترین انواع خشکبار برای کم خونی کشمش، کنجد و خرما هستند. این مواد 
غذایی می توانند در تهیه صبحانه برای کم خونی استفاده شده و به رفع علائم کم 

خونی کمک کنند.در کنار مصرف خشکبار برای کم خونی می توان از آجیل نیز 
استفاده کرد.

مهمترین انواع آجیل و خشکبار برای کم خونی پسته و گردو هستند.برای تهیه 
صبحانه برای کم خونی یکی از مهم ترین نکته ها، این است که از غذای مضر برای 
کم خونی که همان چای است، در وعده صبحانه استفاده نکنید و آن را به حداقل 

یک ساعت پس از صبحانه موکول کنید.
یکی از مواد غذایی که در تامین آهن مورد نیاز بدن بسیار اهمیت دارد، عدس 
است. برای اینکه بتوانید کم خونی و کمبود آهن خود را جبران کنید، می توانید 
صبح با مصرف عدسی همراه با آبلیمو یک صبحانه برای کم خونی داشته باشید. 
انگور می تواند در جبران کمبود آهن بسیار اهمیت داشته باشد؛ بنابراین برای 
صبحانه ارده را که حاوی میزان زیادی کنجد است، همراه با شیره انگور میل کنید. 
برگه های زردآلو و همچنین انجیر خشک از انواع خشکبار برای کم خونی هستند 

که مصرف آن ها در صبحانه برای کم خونی تاثیر بسیاری دارد.
کنجد 

 کنجد یکی از مغذی ترین دانه های گیاهی است که فواید بی نظیر آن سبب شده 
تا در طب سنتی کاربرد زیادی داشته باشد. یکی از مهم ترین فواید کنجد، تأثیرات 
مثبت آن بر روی کاهش کم خونی است. کنجد از نظر ارزش غذایی در جایگاه 
بسیار بالایی قرار دارد و یک گیاه سرشار از آهن محسوب می شود. آهن موجود 
در این دانه گیاهی علاوه بر کاهش کم خونی سبب می شود تا احساس خستگی 
در شخص هم از بین برود. کنجد یک منبع غنی از روی و کلسیم هم محسوب 
می شود؛در نتیجه کنجد مواد مغذی بسیار زیادی داشته که در مجموع سبب 

درمان کم خونی می شود. 
 اسفناج 

 اسفناج یک منبع بسیار غنی از مواد مغذی نظیر آهن محسوب می شود. بیشتر 
گیاهان دارای فیبر هستند و فیبر موجود در گیاهان علاوه بر ایجاد احساس سیری 

برای مدت بیشتر، بر روی تقویت سیستم گوارشی افراد هم نقش مثبتی دارد.
 در این خصوص جالب است بدانید میزان فیبر موجود در اسفناج در مقایسه با 
دیگر سبزیجات در حدود دو برابر بیشتر است و این موضوع اسفناج را به یک منبع 
بسیار غنی برای تأمین فیبر تبدیل کرده است. برای درمان کم خونی می توانید از 

اسفناج استفاده کنید. 
 خرما

 خرما یک منبع غنی پتاسیم است و بسیاری دیگر از مواد مغذی مورد نیاز 
بدن نیز در این میوه پر خاصیت وجود دارد. جالب است بدانید افرادی که ناشتا 
خرما مصرف می کنند در مقایسه با دیگر افراد کمتر در معرض رنگ پریدگی قرار 
دارند و درصد بروز کم خونی در این افراد بسیار کمتر است. با مصرف منظم خرما 
می توانید بدنی سالم تر داشته باشید و همچنین می توانید از شیرینی خرما به 
جای قند های مصنوعی استفاده کنید، که یک پیشنهاد فوق العاده برای افراد 
مبتلا به دیابت است. مصرف خرما نیاز بدن به آهن را تأمین می کند. آهن هم یک 

ماده مغذی مورد نیاز برای تولید هموگلوبین در بدن است.
مویز

 مویز یک منبع بسیار غنی از آهن محسوب می شود. آهن موجود در مویز سبب 
افزایش تولید هموگلوبین و در نهایت افزایش خون سازی در بدن می شود. میزان 
آهن موجود در هر دانه مویز به اندازه ای است که تنها خوردن چند عدد مویز به 

صورت روزانه کافی است تا نیاز روزانه بدن به آهن تأمین شود. 
 نکاتی برای جذب آهن بیشتر از مواد غذایی

به طور کلی در زمان استفاده از دارو های مربوط به بیماری کم خونی باید به 
این نکته توجه کنید که آهن در شرایط اسیدی می تواند بهتر جذب بدن شود از 
این رو خوب است با معده خالی آهن مصرف نشود ولی بسیاری از افراد پس از 
خوردن مکمل آهن ممکن است دچار مشکلات گوارشی مثل یبوست و یا معده 

درد شوند.
 این افراد می توانند مکمل آهن را بعد از غذا و برای جذب بهتر به همراه یک 
لیوان آب میوه مثل آب پرتقال یا چند میلی نارنج میل کند. البته ذکر مجدد این 
نکته شاید خوب باشد که اگر مکمل های آهن را به همراه ویتأمین c مصرف کنید 
باعث خواهد شد تا جذب آهن در بدن سریعتر اتفاق بیفتد. از این رو می تواند برای 

درمان کم خونی مؤثر واقع شود. 

چه چیزی هایی باعث هضم نشدن غذا می شود؟
نوشیدنی هایی که می توانند به هضم غذا کمک کنند

صدای معده، نفخ و اجابت مزاج ناخوشایند تنها تعدادی از مشکلاتی هستند که ممکن است در زمانی که 
سیستم گوارش شما به خوبی کار نمی کند، با آن مواجه شوید. در چنین شرایطی، نوشیدن برخی نوشیدنی ها 
دستگاه گوارش را تسکین می دهد، سلامت روده را بهبود می بخشد و با جذب مواد مغذی به هضم غذا کمک 

می کند.
چه چیزی هایی باعث هضم نشدن غذا می شود؟

برخی افراد با هضم غذا مشکل دارند، یعنی بعد از خوردن غذا احساس سنگینی می کنند و دستگاه گوارششان 
آن طور که باید به وظیفه  خود عمل نمی کند. از شایع ترین علائم مشکلات هضم می توان به موارد زیر اشاره کرد.

بیماری های گوارشی
بیماری هایی که بر دستگاه گوارش تأثیر می گذارند ممکن است باعث مشکلات هضم شوند. چند علامت 
رایج بیماری های گوارشی عبارت اند از:سوزش سردل ،سوءهاضمه )سوءهاضمه(،نفخ ،یبوست ،سندرم روده 

تحریک پذیر )IBS(،غذاهای فراوری شده
 غذاهایی که بسیار فراوری شده هستند، مانند غذاهای یخ زده یا هات داگ، می توانند بر هضم تأثیر منفی 

بگذارند. این غذاها می توانند قند خون و التهاب را افزایش دهند که ممکن است باعث هضم نشدن غذا شود.
عدم تحمل و حساسیت های غذایی

حساسیت های غذایی ممکن است باعث شود که فرد در هضم برخی غذاها مشکل داشته باشد و در نتیجه 
واکنش هایی مانند باد معده، نفخ، اسهال، یبوست، گرفتگی عضلات و حالت تهوع ایجاد کند.

دارو
آنتی اسیدها یا آنتی بیوتیک ها نیز می توانند باعث مشکلات گوارشی شوند. این مسائل عوارض جانبی هستند 
و پس از قطع مصرف دارو باید برطرف شوند. داروهای کنترل درد نیز اغلب عوارض جانبی بر روده دارند. 

داروهای اپیوئیدی عبارت اند از:
کدئین ،ترامادول ،مورفین ،بوپرنورفین ،تاپنتادول ،فنتانیل ،هیدراتاسیون ضعیف

 اگر فردی آب کافی ننوشد، می تواند منجر به مشکلات گوارشی مانند یبوست شود. عدم دریافت مایعات کافی 
می تواند مدفوع را سفت کرده و تعداد دفعات روده را کاهش دهد.

استرس
 سطوح بالای استرس نیز می تواند بر هضم تأثیر منفی بگذارد. استرس یا اضطراب بیش از حد ممکن است در 

موارد خاص منجر به التهاب یا اسهال شود و علائم سندرم روده تحریک پذیر را بدتر کند.
دیابت

 افراد مبتلا به دیابت ممکن است قند خون بالا را تجربه کنند که این امر ممکن است باعث گاستروپارزی )تخلیه 
تأخیری معده( شود و بر هضم تأثیر  بگذارد.

افرادی که علائم هضم نشدن غذا را تجربه می کنند باید با یک متخصص پزشکی مشورت کنند تا بفهمند چه 
چیزی ممکن است باعث آن شود.

برای کمک به هضم غذا چه بنوشیم؟
هنگامی که غذا یا مایع وارد بدن می شود، از مری به معده می رود، در آنجا توسط آنزیم های گوارشی تجزیه 

می شود و از آنجا وارد روده شده و باعث جذب مواد مغذی به جریان خون می شود.
در طی این فرایند، باکتری های روده نقش مهمی در عملکرد گوارش دارند. در واقع، اختلال در باکتری های 

روده با چاقی و بیماری التهابی روده مرتبط است.
آب و فیبر نیز در این فرایند به عبور مواد زائد از دستگاه گوارش و نرم شدن حرکات روده کمک می کنند.

نوشیدنی هایی که باعث جذب مواد مغذی، تقویت سلامت روده و  جلوگیری از التهاب روده می شوند، 
عبارت اند از:

آب: علاوه بر اهمیت آن برای هضم، تحقیقات معتبر نشان می دهد که آب گرم ممکن است به باکتری های 
روده کمک کند.

دمنوش های گیاهی و ادویه دار: دمنوش های گیاهی شامل چای نعناع، چای زردچوبه، چای زنجبیل و چای 
رازیانه است. گیاهان و ادویه های موجود در چای می توانند التهاب را کاهش داده و علائم ناراحتی گوارشی را 

تسکین دهند.
آب آلو: این نوشیدنی به دلیل فیبر بالا می تواند حرکات روده را تقویت کند.

اسموتی: این نوشیدنی ها سرشار از آب و فیبر هستند که می تواند به عبور مواد زائد از سیستم گوارشی کمک 
کند.

کامبوجا: منبع بسیاری از پروبیوتیک ها است و  تحقیقات نشان می دهد که این نوشیدنی می تواند به جذب 
مواد مغذی نیز کمک کند.

کفیر: این نوشیدنی تخمیر شده سرشار از پروبیوتیک ها و شامل طیف وسیعی از مواد مغذی مهم است.
بعد از غذا از چه نوشیدنی هایی باید اجتناب کنیم؟

درحالی که برخی نوشیدنی ها می توانند هضم را بهبود بخشند، برخی دیگر می توانند مضر بوده و هضم غذا 
را به تأخیر بیندازند. به عنوان مثال، گاز موجود در نوشابه های گازدار می تواند سطح اسید معده را افزایش داده 

و باعث نفخ شود.
تحقیقات نشان می دهد که مصرف زیاد نوشابه های گازدار می تواند باعث افزایش التهاب در روده شده و به 

دستگاه گوارش و روده آسیب برساند.
نکته دیگری که باید در نظر داشته باشید این است که اگر به لاکتوز حساسیت دارید، نوشیدن نوشیدنی های 

حاوی شیر گاو ممکن است منجر به ناراحتی و التهاب دستگاه گوارش شود.
 چه کارهای دیگری برای کمک به هضم غذا می توانیم انجام دهیم؟

وقتی هضم غذا با نوشیدن برطرف نمی شود، می توانید بعد از غذاخوردن موارد زیر را امتحان کنید:
-پیاده روی - ورزش سبک می تواند به حرکت غذا در سیستم گوارش کمک کند

-مصرف پروبیوتیک برای بهبود سلامت روده
-شرکت در فعالیت هایی که سطح استرس را کاهش می دهد؛ مانند تمرینات تنفس عمیق، یوگا و طب سوزنی

-ترک سیگار
-صحبت با یک متخصص تغذیه در مورد راه های جلوگیری از محرک های غذایی و آلرژن ها

مهم است که در کنار مصرف نوشیدنی ها و تغییرات دیگر در سبک زندگی برای کمک به هضم غذا، به نحوه 
غذاخوردن خود نیز دقت کنید.

جویدن صحیح غذا برای هضم ضروری است
جویدن اولین گام در هضم است. جویدن با شکستن ذرات بزرگ تر غذا به قطعات کوچک تر به متابولیسم 
)فراوری( غذا به معده کمک می کند. جویدن همچنین تولید بزاق را افزایش می دهد به طوری که می توان آن 
را بدون تشدید مری بلعید. اگر غذا به درستی جویده نشود، ذرات بزرگ تری وارد دستگاه گوارش می شوند که 

باعث مشکلات گوارشی مانند گاز، نفخ، یبوست، واکنش های غذایی، سردرد و کاهش سطح انرژی می شود.
با جویدن غذا، آنزیم های گوارشی بیشتری تولید می شود. اینها به تجزیه بیشتر غذا برای کمک به هضم کمک 
می کنند. فرایند جویدن همچنین باعث تولید اسید هیدروکلریک در معده می شود، این امر با تنظیم pH برای 

افزایش سطح اسیدیته و کمک به تجزیه غذا، به هضم بیشتر کمک می کند.
چند بار باید غذای خود را برای هضم کافی بجویم؟

طبق مطالعات، غذا باید حدود ۳۲ بار جویده شود، غذاهایی که جویدن آنها سخت تر است، مانند استیک و 
آجیل ممکن است به ۴۰ جویدن نیاز داشته باشند. غذاهایی که نرم تر هستند مانند پوره سیب زمینی و هندوانه 

را می توانید فقط ۵ تا ۱۰ بار بجویید.
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جلسه متفاوت شهردار قم با ائمه جماعات مساجد منتخب استان برگزار و مسائل 
مختلف و ارتباطات دو سویه مدیریت شهری و مساجد مورد بررسی قرار گرفت.

براساس این گزارش ، روز یکشنبه سوم دی ماه جلسه هم اندیشی و نشست 
ائمه جماعات مساجد منتخب استان با سقائیان نژاد شهردار قم در سالن رضوان 

شهرداری قم برگزار شد.  
در  مختلف  اقدامات  از  گزارشی  شهرداری  مدیران  و  معاونان  جلسه  این  در 
حوزه های خدمات شهری، شهرسازی، برنامه ریزی، سیما و منظر، فرهنگی، حوزه 

ایثارگران و… ارائه کردند.  

سقائیان نژاد :
شهرداری قم آمادگی مشارکت با مساجد را دارد

شهردار قم دراین نشست گفت: مسجد محوری نقش ویژه ای در شهر دارد و 
حمایت از مساجد و کانون های فرهنگی در دستور کار مجموعه مدیریت شهری 

قرار دارد.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در نشست با ائمه جماعات مساجد که در سالن 
رضوان شهرداری قم برگزار شد، اظهار داشت: شهرداری ارگانی متکی بر مردم 

است که مکلف به اداره شهر بوده و ۳۷۲ وظیفه بر عهده دارد.
 وی توازن در مدیریت درآمد و هزینه را از اقدامات مهم شهرداری دانست و افزود: 
شهرداری در عرصه های مختلفی چون حمل ونقل عمومی، نظافت، آسفالت، 
بوستان های شهری که وابسته به شهروندان است فعالیت و اقدامات لازم را در 

دستور کار قرار داده است.
 روزانه 27 میلیارد تومان برای مردم قم هزینه می شود

شهردار قم با اشاره به اینکه شهرداری یک سازمان درآمد هزینه ای است گفت: 
در شهر به صورت میانگین باید روزانه ۲۷ میلیارد تومان درآمد داشته و همین میزان 

را هزینه کنیم.
 سقائیان نژاد با بیان اینکه مسجد محوری نقش ویژه ای در شهر دارد، تصریح 
کرد: به منظور حمایت از مساجد شهر و حمایت از کانون های فرهنگی ردیف 
از  در بودجه سالانه شهرداری پیش بینی شده و درخواست های مساجد پس 

بررسی های لازم در کمیته مربوطه انجام می شود.
 وی از آمادگی مشارکت شهرداری با مساجد خبر داد و خاطر نشان کرد: اگر 
خیری آماده ساخت مسجد را داشته باشد شهرداری یک سوم هزینه احداث را 
تقبل می کند و اگر فضایی برای ساخت سرویس بهداشتی عمومی باشد شهرداری 

آمادگی ساخت آن را دارد.
 شهردار قم با اشاره به اینکه تقویت نماز و مساجد باعث مرتفع شدن مسائل 
شهری می شود اضافه کرد: به منظور خودکفایی در اداره امور مسجد و حمایت 

ظرفیت ارائه ۷۰ متر کاربری تجاری برای هر مسجد اختصاص داده می شود.
 شهرداری قوه قهریه در برخورد با آسیب های اجتماعی ندارد

سقائیان نژاد با توجه به تدوین برنامه های راهبردی در شهرداری قم گفت: برنامه 
نخست زیرساختی و سخت افزاری با هدف افزایش منابع موجود شهر بود و در 

برنامه دوم به سمت نرم افزار و مسائل فرهنگی اجتماعی در حرکت هستیم.
 وی در پاسخ به مطرح کردن برخی آسیب های اجتماعی موجود در بوستان های 
شهری ادامه داد: شهرداری قوه قهریه برای بسیاری از امور را در شهر ندارد بلکه 

نیروهای فرهنگی باید به ما در این عرصه کمک کنند.
احداث 22 تقاطع غیرهمسطح

پنج محور فردوسی، جمهوری  تقاطع غیر همسطح در  یادآور شد: ۳۵  وی 
اسلامی، شهید سردار سلیمانی، عمار یاسر و شهید کبیری پیش بینی شده و تا 

کنون ۲۲ تقاطع غیر همسطح احداث شده است.
 شهردار قم لزوم هوشمند سازی در تمام ابعاد شهر از نیازهای شهری دانست و 
اظهار کرد: در راستای هوشمند سازی حمل ونقل عمومی با هدف تکریم ارباب 
رجوع اقداماتی انجام شده و می توان به خروج تاکسی های فرسوده و طول عمر 
ناوگان اتوبوس رانی قم که در گذشته ۱۰ سال بود و امروز به ۲ سال رسیده، اشاره 

کرد.
سیستم  به  اتوبوس  ایستگاه های  اندازی  راه  و  شدن  مجهز  از  نژاد  سقائیان 
هوشمند در آینده ای نزدیک خبر داد و گفت: با هوشمند سازی ایستگاه های 
اتوبوس می توان در مدیریت زمان شهروندان و صرفه جویی از اتلاف وقت گام 

مهمی برداشت.
 وی انتقال وانت بارها، جمع آوری دست فروش ها از اطراف حرم مطهر و مسجد 
مقدس جمکران، ساخت پیاده راه ارم، توزیع ۲۵۰ هزار تن آسفالت معابر در سال 
جاری، گل آرایی و توازن منطقه ای در شهر را از اقدامات دیگر مجموعه مدیریت 
شهری دانست و تصریح کرد: ایمنی شهری از اولویت های شهرداری است در 
راستا ۲۴ پایگاه آتش نشانی و خدمات ایمنی در شهر دایر و تمامی بوستان های و 

آب نماهای موجود ایمن سازی شده است.
 ساخت زمین های ورزشی در ۴۰۰ بوستان شهری

شهردار قم با اشاره به ساخت ۱۵۰ بوستان در طول سال های اخیر در شهر قم 
گفت: در ۴۰۰ بوستان شهری با ایجاد زمین های ورزشی تلاش کردیم تا بستر 

خوبی برای اوقات فراغت جوانان ایجاد کنیم.
 سقائیان نژاد ارتباط مردم با مسئولان را لازم دانست و گفت: سامانه ۱۳۷ ارتباط 
مردمی با مسئولان است اما وجود علما به عنوان رابطین بین مسئولان و مردم در 

مسیر رضایت مردم مؤثر است.
 وی در پایان تاکید کرد: شهرداری ارگان سیاسی نیست اما به عنوان یک ارگان 
اجتماعی وظیفه دارد تا بسترهای لازم برای ارتقای سرمایه اجتماعی نظام را 

با خدمت به مردم فراهم کند.  شهردار قم در این نشست با استقبال از برگزاری 
جلسات بر نقش ویژه مساجد تاکید کرد و خواستار برگزاری جلسات مستمر به 

منظور تلاش برای آسایش مردم شد.

معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری قم مطرح کرد؛
هزینه 7۰۰ میلیارد تومانی سالانه خدمات شهری 

معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری قم  نیز دراین نشست گفت: 
سالانه ۴۰۰ میلیارد تومان هزینه رفت و روب شهری و ۳۰۰ میلیارد تومان هزینه 
نگهداری فضای سبز است که با مشارکت شهروندان می توان این ارقام را کاهش 

داد.
مهدی اصفهانیان مقدم اظهار کرد: معاونت خدمات شهری و محیط زیست با 
دارا بودن ۶ سازمان ،۲ اداره کل، مجموعه مدیریت بحران و مجموعه عظیمی از 

پیمانکاران و کارگران یکی از بزرگترین مجموعه های مرتبط با شهرداری است.
 وی مهم ترین اهداف معاونت خدمات شهری و محیط زیست را بر اساس سند 
چشم انداز ۱۴۱۴ و برنامه راهبردی مورد توجه قرار داد و افزود: ارتقای کیفیت 
محیط زیست شهری یا به عبارتی برخورداری از محیط زیست پایدار که از طریق 
ارتقای بهتر سرانه های فضای سبز، مدیریت بهینه پسماندهای شهری و تنظیف 
محیط شهر، افزایش ضریب ایمنی شهر از طریق سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی، بهبود سیما و منظر شهری، بهبود وضعیت فرهنگی اجتماعی در راستای 
ایجاد شهر فرهنگی و در نهایت ارتقای کمی و کیفی خدمات رسانی به زائران 
و شهروندان از مقولات مهمی است که در دستور کار معاونت خدمات شهری و 

محیط زیست قرار گرفته است.
کرد:  خاطرنشان  قم  شهرداری  شهری  خدمات  و  زیست  محیط  معاون   
سیاست گذاری مجموعه خدمات شهری در راستای رسیدن به اهداف مطبوع 
با سه عنوان مردم مداری، قانون مندی و دانش محوری است و مجموعه خدمات 
شهری در تلاش است با توجه به این سه رویکرد حداکثر خدمات رسانی را به 

شهروندان کند.
 اصفهانیان مقدم ارائه خدمات مطلوب و مناسب به شهروندان و زائران کریمه 
اهل بیت را یکی از محوریت های حوزه معاونت خدمات شهری و محیط زیست 
دانست و تصریح کرد: شهر قم سالانه در ۱۸ مناسبت ملی و مذهبی پذیرای 
۲۰ میلیون زائر است و رویکرد کمی و کیفی خدمات و خدمات رسانی مطلوب 
به زائرین و مجاوران حرم حضرت معصومه )س( از مهم ترین دستورات مجموعه 

خدمات شهری است.
مشارکت  نیازمند  هزینه ها  مدیریت  و  کاهش  راستای  در  کرد:  اضافه  وی   
حداکثری شهروندان هستیم و می توانیم از ظرفیت فرهنگی و اجتماعی شهر و 
محلات قم با محوریت مساجد حداکثر استفاده را داشته باشیم.  معاون محیط 
زیست و خدمات شهری شهرداری قم با بیان اینکه سالانه ۴۰۰ میلیارد تومان 
صرف سازمان مدیریت پسماند و نظافت شهری می شود، عنوان کرد: مجموعه 
خدمات شهری در سازمان مدیریت پسماند روزانه ۷۰۰ تن زباله را جمع آوری و ۲۸ 

میلیون متر مربع از سطح معابر پاکسازی، نظافت و نگهداری می شود.
 شهر قم دارای رتبه سوم  کشوردر سرانه فضای سبز است 

اصفهانیان مقدم از فعالیت مجموعه خدمات شهری در حوزه فضای سبز و 
نگهداری از ۲۱ میلیون مترمربع فضای سبز خبر داد و گفت: بیش از ۴۰۰ بوستان 
در شهر قم وجود دارد که با توجه به کمبود منابع آبی و وضعیت نامناسب شهر 

سالانه بالغ بر ۳۰۰ میلیارد تومان صرف نگهداری می شود.
 وی با بیان اینکه شهر قم دارای رتبه سوم در حوزه فضای سبز است، افزود: 
در میان کلانشهرهای کشور شهرقم دارای جایگاه نخست در مدیریت هزینه 
نگهداشت است و این حجم از زباله در سایت البرز در دو خط پردازش کرده و نقش 

مؤثری در کاهش آلودگی زیست محیطی و حفظ سرمایه های ملی دارد.
 معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم اظهار کرد: در راستای 
ترویج ایثار و شهادت، عفاف و حجاب و حرکت به سوی ایجاد پیوست های مذهبی 

در شهر اقدامات مطلوبی صورت گرفته است.
 اصفهانیان مقدم با اشاره به هم اندیشی مجموعه مدیریت شهری با علما، تاکید 
کرد: تدوین سند چشم انداز شهر قم یکی از موضوعاتی است که با هماهنگی 
و مشارکت علما و مراجع تقلید عملیاتی شده و در مراحل پایانی قرار دارد و در 
تلاشیم با استفاده از رهنمودهای علما در مدیریت شهری با هم افزایی و همگرایی 

خدمتگزار زائرین و شهر کریمه اهل بیت)ع( باشیم.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم:
برنامه های بازآفرینی شهری با محوریت مساجد دنبال شود 

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم نیز درنشست گفت: اولویت شهرداری 
قم هوشمندسازی امور و کاهش مراجعه حضوری شهروندان در امور شهرسازی 

است.
مجید متین فر اظهار داشت: یکی از اولویت های شهرداری قم، هوشمندسازی 
امور مرتبط با شهروندان است.  وی افزود: در حیطه شهرسازی با همکاری سازمان 
فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم در تلاش هستیم تا مراجعه شهروندان 

به مناطق شهری را کاهش دهیم.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم با اشاره به اهمیت دیدگاه شهروندان 
آنان  و مشارکت  تعلق خاطر شهروندان  بدون  اظهار کرد:  به شهر خود  نسبت 

نمی توان سیما و منظر شهری را زیبا و شایسته رقم زد.
وی مساحت شهر قم را ۱۳ هزار هکتار دانست و ادامه داد: از این مقدار هزار و 

۵۷۸ هکتار بافت فرسوده، دو هزار و ۱۶ هکتار سکونت گاه غیررسمی و ۳۱۵ 
هکتار بافت تاریخی است.

محدودیت  برای  قم  شهر  تاریخی  بافت  ساکنان  دغدغه  بیان  با  فر  متین 
ساخت وساز و خدمات شهری گفت: با رایزنی هایی که انجام شده توانستیم برخی 

از تشویقات را برای ساخت وساز در بافت فرسوده فراهم کنیم.
معاون معماری و شهرسازی شهرداری قم با اشاره به اینکه برنامه های بازآفرینی 
شهری با محوریت مساجد باید دنبال شود افزود: مشارکت مردم در این قالب 

محقق خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: در سال های اخیر پروژه های بسیار مهمی برای احیا و 
بازسازی فضای شهری اطراف حرم مطهر تدوین شده که انجام این پروژه وضعیت 

بسیار بهتری را در هسته مرکزی شهر قم ایجاد خواهد کرد.
 متین فر ادامه داد: در این زمینه پروژه هایی مانند بهسازی محله چهل اختران، 
بهسازی قبرستان نو و احداث پروژه پارکینگ شرقی پیگیری می شود و فضای 

بسیار خوبی را در اطراف حرم مطهر ایجاد خواهد کرد.

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم:
برنامه سوم راهبردی عملیاتی شهرداری قم در حال تدوین است

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم نیز در این جلسه از تدوین برنامه 
سوم عملیاتی ۵ ساله آینده و برنامه سوم خبر داد و گفت: این برنامه بر اساس گام 
دوم انقلاب و سند الگوی پیشرفت با الگوی برنامه ریزی راهبردی شهر همگرا و در 

تراز انقلاب اسلامی تدوین می شود.
مجید محمدرضاخانی با بیان اینکه مدیریت شهری بیش از ۳۷۰ خدمت و 
مأموریت در حوزه های مختلف دارد، اظهار داشت: این فعالیت ها با ۲ هزار و ۸۰۰ 

نیروی عملیاتی و ستادی و حدود ۳ هزار نیروی پاکبان و باغبان صورت می گیرد.
 وی با تأکید بر اینکه شهرداری قم تا پیش از سال ۹۴ بدون برنامه راهبردی بود، 
افزود: در سال ۱۳۹۴، تدوین برنامه جامع، راهبردی و نقشه راه شهر قم آغاز شد و 
تدوین این برنامه با همکاری مجموعه ها و ذی نفعان مختلف در شهر صورت گرفت.
 معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: برنامه جامع 
شهر به صورت ۲۰ ساله و با برش های پنج ساله در حوزه های مختلف عمرانی، 
فرهنگی، کالبدی، فضای سبز و.... در حال اجراست که تحقق برنامه نخست 
نشان داد که شهر قم نسبت به بسیاری از شهرها و کلان شهرها در برنامه ریزی و 

اجرا جلوتر است.
 محمدرضاخانی از تدوین برنامه سوم عملیاتی ۵ ساله آینده و برنامه سوم خبر داد 
و گفت: این برنامه بر اساس بیانیه گام دوم انقلاب و سند الگوی پیشرفت با الگوی 

برنامه ریزی راهبردی شهر همگرا در تراز انقلاب اسلامی تدوین می شود.

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم:
مزین شدن دو هزار و 2۰۰ کوچه و خیابان به نام شهدا 

مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم نیز در این 
نشست با اشاره به ساماندهی سیما و منظر شهری اطراف مساجد گفت: ۲۸۰۰ 

متر دیوارنگاره اطراف مساجد اجرایی شده است.
پیام جوادیان یکی از وظایف شهرداری در سال های گذشته را حمایت و کمک به 
مساجد دانست و اظهار داشت: دو هزار و ۸۰۰ مترمربع دیوارنگاره، نقاشی دیواری 

با موضوعات مذهبی و ایثار و شهادت با کمک مساجد اجرایی شده است.
 وی با بیان اینکه ۶۰ تابلوی فرهنگی و اطلاع رسانی در مساجد نصب شده است، 
افزود: ۸۰۰ مترمربع اسپیس و تابلوهای راهنمای مساجد نیز در معابر شهری در 

سال جاری نصب شده است.
 مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم از ساماندهی 
ورودی های شهر خبر داد و گفت: طراحی ورودی ها در حال انجام بوده و تا پایان 
سال به اتمام می رسد و سر درب ورودی شهر مقدس قم با المانی مشخص و خوش 

آمدگویی نصب می شود.
 جوادیان با تأکید بر اینکه ۶۰ تابلوی معرفی شهدا مزین به المان پلاک از 
شهدای شاخص در ورودی های شهر نصب می شود، خاطرنشان کرد: تاکنون ۳۰ 

المان در این زمینه نصب و تا پایان سال مابقی نصب می شود.
 وی ساخت سردیس های شهدا را مورد توجه قرار داد و یادآور شد: تاکنون ۴۰ 
سردیس ساخته و در معابر و بلوارهای شهر نصب شده است که امسال نیز ۱۰ 

سردیس دیگر نصب می شود.
 مدیرعامل سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم ادامه داد: 
یکی از افتخارات شهر قم، مزین کردن نام خیابان ها، شوارع و کوچه ها به نام 
شهداست که در این راستا از ۲ هزار و ۲۰۰ شهید نام گذاری شده، تاکنون ۸۵۰ 
تابلو مزین به تابلوهای جدید طرح کوچه های آسمانی همراه با مشخصات شهدا 
شده است.  جوادیان اضافه کرد: شهرداری قم آماده هرگونه همکاری و مساعدت 

با مساجد برای رفع مشکلات آن ها است.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :
طرح حمایت از مساجد اجرایی می شود 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم نیز در این نشست گفت: طرح 
حمایت از مساجد با هدف تأمین رضایت شهروندان یکی از محورهای فعالیت 

مجموعه مدیریت شهری است.
مهدی کلانتر زاده رضایت مردم را هدف مجموعه مدیریت شهری دانست و 
اظهار داشت: برای رسیدن به این هدف با محوریت مساجد خدمات محله محور 

شهرداری قم برنامه ریزی شده است.
 وی با اشاره به دیدارهای روزانه و هفتگی شهردار قم با مردم، افزود: مسیرهای 
و  سامانه ۱۳۷  که  است  دیده شده  تدارک  شهروندان  برای  مختلفی  ارتباطی 
دیدارهای عمومی مدیران مناطق از آن جمله هستند؛ در کنار این برنامه ثابتی 

برای دیدار با گروه های مختلف نخبگان شهر قم تدارک دیده شده است.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خاطرنشان کرد: سالانه ۳۵۰ 
هزار تماس مردم با سامانه ۱۳۷ برقرار می شود که درخواست های مردمی در این 

قالب پیگیری شده است و رضایت شهروندان را جلب می کند.
 کلانترزاده با بیان اینکه نمایندگان مساجد می توانند درخواست های مرتبط با 
حوزه فرهنگی و مباحث عمرانی به دبیرخانه شهرداری ارائه دهند، اضافه کرد: در 
راستای اجرای طرح حمایت از مساجد که شیوه نامه آن در شورای اسلامی شهر 
قم تصویب شده است، شهرداری قم هر مسجد را به صورت سالانه یا در نهایت دو 

سال یک بار مورد پوشش حمایتی قرار می دهد.
 وی با اشاره به تدوین و اجرای طرح شهربانو در حوزه زیست عفیفانه توسط 
مجموعه شهرداری قم، ادامه داد: در این مسیر اقدامات متنوعی انجام شده است 

که توسعه این اقدامات در دستور کار قرار دارد.
 مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با تاکید بر تکالیف قانونی 
موجود در لایحه حجاب و عفاف بر عهده مدیریت شهری  اذعان کرد: بسترسازی 
برای اقدامات فرهنگی یکی از مسائلی است که مدیریت شهری آن را مد نظر دارد 
و در ادامه نیروهای مذهبی مساجد می توانند در مدیریت پارک ها و بوستان های 

شهری مشارکت کنند.
 کلانترزاده گفت: ائمه جماعات به همراه نمایندگان و هیئت امنای مساجد 
می توانند در تور روایت پیشرفت شهرداری قم شرکت کرده و از پروژه های مختلف 

شهری بازدید کنند.
 وی اظهار کرد: به منظور توجه به فرهنگ ایثار و شهادت، خانه سرداران شهید 
توسط شهرداری خریداری و با رضایت خانواده شهید به خانه موزه ای چون خانه 

موزه شهیدان زین الدین و خانه موزه شهید فخری زاده تبدیل می شود.
 مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم طرح کوچه های آسمانی را از 
اقدامات دیگر شهرداری در زمینه ترویج فرهنگ ایثار و شهادت دانست و اظهار 
کرد: برای تکمیل این طرح مساجد می توانند نقش محوری ایفا کرده و شهدای هر 

محله را برای نام گذاری معابر و کوچه ها به شهرداری معرفی کنند.

سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری قم:
مدیریت شهری قم دغدغه مسائل فرهنگی دارد 

سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری قم نیز در این نشست گفت: از 
سال ۹۵ بودجه ویژه ای برای کمک بر مساجد و مراکز فرهنگی شهر پیش بینی شد 
که هر ساله این رقم افزایش داشته است و در سال جاری نیز ۱۵۰ میلیارد ریال 

برای این موضوع درنظر گرفته شده است.
فرهنگی  برنامه های  به  اشاره  با  طباطبایی نژاد  احمد  سید  حجت الاسلام 
شهرداری قم اظهار داشت: از سال ۹۴ به دنبال تدوین سند چشم انداز ۲۰ ساله 
شهر قم و اجرای آن از سال ۹۵، مسائل فرهنگی همواره دغدغه مدیریت شهری 

قم بوده است.
 وی با بیان اینکه یکی از نکات جهان شهر دینی شدن طبق سند چشم انداز قم، 
توجه به فضای دینی حاکم بر شهر است، ابراز کرد: رویکرد محله محوری و مسجد 
محوری هدفی بود که در سال های گذشته تلاش شد با استفاده از ظرفیت آن ها به 

سمت شهر جهان شهر دینی شدن حرکت کنیم.
 سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم ادامه داد: از سال 
۹۵ بودجه ویژه ای برای کمک بر مساجد و مراکز فرهنگی شهر پیش بینی شد که 
هر ساله این رقم افزایش داشته است و در سال جاری نیز ۱۵۰ میلیارد ریال برای 

این موضوع در نظر گرفته شده است.
استفاده  برای  قم  شهرداری  ورزشی  مراکز  اینکه  بر  تأکید  با  طباطبایی نژاد   
نمازگزاران و اهالی محلات با تخفیف ۴۰ درصدی در نظر گرفته شده است، مطرح 
کرد: مشارکت در برگزاری اردوهای نیم بها و گردشگری فرهنگی مانند راهیان نور 
شهری، روایت انقلاب و قم گردی نیز برای مساجد در نظر گرفته و اجرایی شده 

است.
 وی یکی از اقدامات برای توسعه مساجد را راه اندازی ایستگاه های نشاط در 
فضاهای بلا استفاده مساجد دانست و افزود: پنج دوره مسابقات محله ای فرزندان 

انقلاب برگزار شده که ششمین دوره این مسابقات به زودی اجرایی می شود.
 سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم شعار محله قرآنی 
را رویکرد سازمان برشمرد و گفت: در راستای هویت بخشی تاریخی نیز با محوریت 
مساجد اقداماتی در اطراف مسجد جامع، پیرامون باغ پنبه و اطراف مسجد 

چهارمردان در دست اجرا است.

مشاور شهردار قم در امور خانواده شهدا:
شهرداری پرچم دار ترویج فرهنگ ایثار و شهادت است 

مشاور شهردار قم در امور خانواده شهدا و ایثارگران نیز در این نشست با تأکید 
بر اینکه ۷۹۸ نفر از خانواده ایثارگران در سطوح مختلف شهرداری قم مشغول 
به فعالیت هستند، گفت: ۳۵ درصد کارکنان شهرداری قم از جامعه ایثارگران 

هستند.
طوبی حجازی با اشاره به همت ویژه مدیریت شهری قم در توسعه و ترویج 
فرهنگ ایثار و شهادت اظهار داشت: شهرداری پرچم دار حمایت و کار جهادی 
در حوزه ترویج فرهنگ ایثار و شهادت است و اداره کل ارتباطات و امور بین الملل، 
سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی و سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 

شهرداری در این مسیر در خط مقدم هستند.
وی با بیان اینکه شهرداری اقدامات مختلف و وسیعی در راستای ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت در سطح انجام داده و در حال انجام است، افزود: از سال ۹۶ دفتر 
مشاور شهردار قم در امور خانواده شهدا و ایثارگران آغاز به کار کرد و در این مدت 
تلاش شد خدمات و اقدامات برای این جامعه بزرگ در شهرداری تسریع و بهبود 

یابد.
مشاور شهردار قم در امور خانواده شهدا و ایثارگران با تأکید بر اینکه ۷۹۸ نفر از 
خانواده ایثارگران در سطوح مختلف شهرداری قم مشغول به فعالیت هستند، ابراز 

کرد: ۳۵ درصد کارکنان شهرداری قم از جامعه ایثارگران هستند.
وی خاطرنشان کرد: تا قبل از سال گذشته تعداد شهدای شناسایی شده در 
شهرداری ۴ شهید بود که با شناسایی ۲ شهید که یکی مسئول دفتر شهردار وقت 

و دیگری پاکبان بود، تعداد شهدای شهرداری به ۶ نفر رسید.
مباحث مختلف ائمه جماعات در حوزه مدیریت شهری و فرهنگی

ائمه جماعات نیز مباحث مختلفی در حوزه مدیریت شهری و فرهنگی به ویژه در 
حوزه مساجد خود مطرح کردند.

تبدیل  یاسر،  عمار  بلوار  ادامه  پروژه  جمع آوری شده،  ریل های  وضعیت 
بوستان های محل دفن شهدای گمنام به مراکز فرهنگی، همکاری شهرداری با 
مساجد در برگزاری مراسم ها و برنامه های فرهنگی، وضعیت تونل غدیر، موش های 
فاضلاب، روشنایی معابر منتهی به مساجد، تقدیر از اقدامات عمرانی شهرداری 
با احداث تقاطع ها و معابر جدید، نقش برج های اذان، لزوم پیوست فرهنگی در 
بوستان ها و پیاده روهای اطراف حرم مطهر، ساماندهی ورودی های شهر، سرکشی 
مستمر مدیران از مساجد و… از نکاتی بود که امروز ائمه جماعات در جلسه با 

شهردار قم مطرح کردند.
 کمک به استقبال مالی مساجد، کمک به بهسازی المان های مساجد، آراستگی 
محیطی مساجد، حل معضلات ترافیکی مناطق شهری، کمک به توسعه امور 
فرهنگی در شهر و تسهیل گرفتن کاربری تجاری برای قسمتی از ساختمان 
مساجد ازجمله درخواست هایی بود که در این جلسه نسبت به مدیریت شهری 

مطرح شد.

در جلسه هم اندیشی مدیران شهری با ائمه جماعات شهر قم مطرح شد؛

شهرداری پای کار مساجد است
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پیش بینی فصلی بارش و دما در نیمه دی سال جاری تا نیمه خرداد ۱۴۰۳:

بارش سال زراعی کمتر از میانگین 
بلندمدت می شود

بر اساس پیش بینی فصلی بارش و دمای هوای کشور برای بازه زمانی نیمه دی 
سال جاری تا نیمه خرداد سال جدید، انتهای زمستان بارش انباشته سال زراعی 

کمتر از میانگین بلندمدت خواهد بود.
اقلیم  تغییر  و  شناسی  اقلیم  پژوهشکده  شهرسازی،  و  راه  وزارت  گزارش  به 
پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور جدیدترین نقشه های پیش بینی فصلی 
بارش و دمای هوای کشور بر مبنای نقشه پیش بینی های ماهانه برونداد مدل مرکز 
پیش بینی های میان مدت اروپا موسوم به SEAS-۵.۱ را از نیمه دوم دی ماه سال 

۱۴٠۲ تا نیمه نخست خرداد سال ۱۴٠۳ تولید و ارائه کرد.
بر مبنای این گزارش، الگوی جریان  های هوا در سطوح میانی جو به گونه  ای 
است که با عبور سامانه های بارشی در دوره دی ۱۴٠۲ تا اردیبهشت ۱۴٠۳ از روی 

کشور همراه نیست و در ماه اسفند قدری متعادل می شود.
همچنین، مقدار بارش در یک سوم شمالی در محدوده نرمال تا کمتر از آن و برای 

سایر مناطق کمتر از نرمال برآورد می شود.
بر این اساس، انتظار می رود در انتهای زمستان بارش انباشته سال زراعی کمتر از 

میانگین بلندمدت باشد.
درباره دمای هوای کشور در این بازه زمانی نیز انتظار می رود میانگین دمای هوا در 
پنج ماه آینده یک تا ۲ درجه بیش از نرمال و بیشترین افزایش در ماه های بهمن و 

اسفند در نیمه شمالی کشور رخ  دهد.
شایان ذکر است درستی گزارش پیش  بینی فصلی بارش و دمای کشور بین ۶۵ تا 
۷٠ درصد بوده و در ماه های گرم درستی پیش  بینی بارش کمتر از ماه های سرد 

سال است.
اقلیم  تغییر  و  شناسی  اقلیم  پژوهشکده  توسط  ماه  هر  پایان  در  گزارش  این 

پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور تهیه و تولید می شود.
در این گزارش، نقشه های پیش  بینی ماهانه بارش و دما برمبنای تقویم میلادی 
تهیه می شوند که حدودا بین دو نیمه ماه شمسی قرار می گیرند. به همین دلیل با 
تولید آخرین گزارش پیش بینی توسط پژوهشکده مذکور، این گزارش به صورت 

ماهانه بروزرسانی و اطلاع رسانی می شود.
 

وزیر نیرو خبرداد:

۱۲۰۰ همت سرمایه گذاری در طرح های 
آب و برق تا پایان دولت

وزیر نیرو گفت: عددی که در طول فعالیت دولت سیزدهم در آب، برق و فاضلاب 
سرمایه گذاری خواهد شد بالغ بر ۱۲۰۰ همت خواهد بود که تا امروز معادل ۴۰۰ 

همت به بهره برداری رسیده است.
علی اکبر محرابیان صبح روز )دوشنبه( در جریان بازدید آیت الله سیدابراهیم 
رییسی رییس جمهور از حوزه ستادی وزارت نیرو گفت: برای دومین مرتبه است 
که وزارت نیرو میزبان رئیس جمهور دولت سیزدهم است و امروز تلاش شده 

گزارش اقدامات و عملکردهای وزارت نیرو ارائه شود.
وزیر نیرو ضمن قدردانی از حمایت های دولت و رئیس جمهور در راستای پیشبرد 
اهداف وزارت نیرو افزود: طی دو سال عملکرد وزارت نیرو با افزایش حجم اعتبارات 
و حمایت دولت تلاش ما بر این بود که با انجام و پیشبرد دو اقدام اساسی، ناترازی 

در بخش برق را مدیریت کنیم.
وی در این زمینه توسعه ظرفیت های موجود با حداکثر سرعت را نخستین اقدام 
در این مسیر برشمرد و اظهار کرد: توسعه ظرفیت ها در این راستا به عنوان راهبرد 
اساسی مطرح می شود و پیشرفت های حاصل شده طی این دو سال با حمایت 

دولت و رئیس جمهور بسیار قابل توجه بوده است.
محرابیان مدیریت مصرف برق و بهینه سازی را دومین موضوع در مدیریت ناترازی 
عنوان کرد و گفت: با دو بال پیشرفت و توسعه و در کنار آن مدیریت و بهینه سازی 
تلاش شد اثرات منفی ناترازی را به حداقل برسانیم و در ادامه رضایت نسبی 
حاصل شود. وزیر نیرو در ادامه سخنان خود به رشد تولید در بخش صنعت کشور 
اشاره کرد و افزود: بر اساس آمار وزارت صمت و انجمن کارفرمایی صنعت سیمان، 
میزان تولید سیمان در ۶ ماهه سال ۱۴۰۱ برابر با ۳۲ میلیون تن بوده و این آمار 
در ۶ ماهه نخست امسال به ۳۵.۶ میلیون تن رسیده است، به عبارت دیگر شاهد 

رشد ۱۱ درصدی در تولید سیمان کشور شدیم.
وی یادآور شد: این در حالی است که موجودی انبار در پایان شهریور به عدد 
تاریخی ۱۵ میلیون تن رسیده است؛ این میزان کلینکر حداقل ۱۱۰ روز یک 
کارخانه را می تواند تأمین کند؛ ضمن اینکه مصرف انرژی در صنعت سیمان در 
تولید کلینکر رخ می دهد. وی یادآور شد: موجودی انبارهای تولیدکننده صنعت 
فولاد در پایان شهریور ۱۴۰۱ برابر با ۸.۳ میلیون تن بوده در حالی که در شهریور 
سال ۱۴۰۲ این عدد به ۱۶.۱ میلیون تن رسیده است؛ به عبارت دیگر حدود ۱۰ 
میلیارد دلار فقط در انبارهای تولیدکنندگان انباشت موجودی داریم که این عدد 

نیز یک رکورد تاریخی محسوب می شود.
این عضو کابینه دولت سیزدهم تاکید کرد: در بخش سیمان و فولاد که بالاترین 

ضریب مصرف برق را دارند این دستاوردها حاصل شده است.
محرابیان در ادامه به سرمایه گذاری وزارت نیرو در دولت سیزدهم در حوزه های 
آب، برق و آب و فاضلاب اشاره کرد و افزود: عددی که در طول فعالیت دولت 
سیزدهم در آب، برق و فاضلاب سرمایه گذاری خواهد شد )طرح هایی که به 
بهره برداری می رسد( بالغ بر ۱۲۰۰ همت خواهد بود که تا امروز معادل ۴۰۰ 
همت به بهره برداری رسیده است و تا پایان دولت سیزدهم بیش از ۸۰۰ همت 

طرح های دیگر به بهره برداری می رسد.
 

رئیس انجمن صنفی صنعت تایر:

افزایش قیمت لاستیک   باید متوقف شود
بر اساس نامه رئیس انجمن صنفی صنعت تایر با توجه به ابلاغ نشدن آزادسازی 

نرخ لاستیک، افزایش قیمت ها باید متوقف شود.
ئیس انجمن صنفی صنعت تایر روزیکشنبه در نامه ای به مدیران شرکت های 
تولیدکننده با اشاره به سبد اخیر اعلام شده از طرف شرکت ها با تعدیل اندک 
قیمت فروش که در راستای سیاست آزادسازی قیمت تایر سواری و مصوبه تنظیم 
بازار صورت پذیرفته، خواسته که به دلیل عدم ابلاغ رسمی و نامه امروز سازمان 
حمایت از مصرف کنندگان و تولید کنندگان، فروش با قیمت های جدید متوقف 
شود تا پس از مذاکره و هماهنگی با مسئولان، نسبت به افزایش نرخ در چارچوب 
ضوابط کشور اقدام شود. گفتنی است هفته آخر آذر ماه خبری مبنی بر اینکه 
"آزادسازی نرخ تایر سواری اجرایی شد" منتشر و اعلام شد که "بر اساس آنچه 
که قرار بود از اوایل دی ماه نرخ گذاری تایر سواری آزاد و توسط خود شرکت های 
تولیدکننده انجام شود، این اتفاق، زودتر اجرایی شده و کارخانه های تایرسازی از 
این  به بعد می توانند بر اساس قیمت تمام شده محصولات خود، نسبت به افزایش 
قیمت محصولات  اقدام کنند. " همچنین عنوان شد که "در اولین اقدام پس 
از آزاد سازی نرخ تایر سواری، قیمت تایرهای سایز ۱۴ به میزان هشت درصد 
قیمت تایرهای سایز ۱۵ به میزان پنج درصد توسط کارخانه ها افزایش یافته 
است؛ بنابراین شرکت هایی که فروش آنلاین دارند، با نرخ های جدید فروش به 
مصرف کننده را از آغاز کرده اند. " اما اواخر هفته گذشته مصطفی تنها- سخنگوی 
انجمن صنفی صنعت تایر ایران- موضوع آزاد شدن نرخ تایر، پیش از وعده را رد و 
گفت که آزاد شدن نرخ گذاری تایر، وعده وزیر صمت بوده و هنوز هم محقق نشده 
است؛ اما با توجه به روندِ تورمی کنونی، تثبیت نرخ یک کالا آن هم در حالی که 
کل زنجیره ارزش آن متناسب رشد تورم قیمت گذاری می شود، اجحاف در حق 
تولید کننده تایر است. گفتنی است؛ در ماه های اخیر بازار لاستیک با مشکلات 
متعددی روبه رو بوده و گزارش ها از بازار نیز حاکی از کمبود لاستیک با قیمت 
مصوب دولتی در بازار است. گفته می شود بخشی از این مشکلات به تاخیر در 
تخصیص ارز بر می گردد و بخشی هم به خاطر دپوی کالا در خلاء نظارت بر بازار 
است. در همین راستا روزیکشنبه اتاق های اصناف ایران در اطلاعیه ای از اجرای 

طرح ویژه »نظارت و بازرسی از بازار تایر خودرو« در سراسر کشور خبر داد.

مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء اظهار داشت: باید توجه داشت قرارگاه بخشی از نیروهای مسلح 
در کشور محسوب می شود و نیروهای مسلح برای بخشی از منابع دفاعی خود می تواند از تهاتر نفت استفاده کند و هلدینگ 

راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء هم از این ظرفیت در همین قالب استفاده و پول را وارد پروژه ها می کند.
محمدرضا رحمانی در گفت وگویی درباره میزان بدهی دولت به یک هلدینگ قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )هلدینگ راه 
و شهرسازی( اظهار داشت: عدد بدهی های دولت بسیار درست است و امکان اعلام مجموع بدهی دولت به تمام بخش ها 
و هلدینگ های قرارگاه وجود ندارد. اما بدهی دولت فقط به بخش هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه بیش از ۴۴ هزار میلیارد 

تومان است. 
وی درباره امکان تهاتر مطالبات هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء با مالیات گفت: در حال حاضر مالیات 
قرارگاه با مطالبات آن از دولت تهاتر می شود اما برای تهاتر مالیات سهمیه ای تعیین شده به این معنا که در سنوات گذشته 
برای تهاتر مالیاتی قرارگاه هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده  بود امسال هم چیزی حدود ۵ هزار میلیارد تومان سقف 

تهاتر مالیاتی برای قرارگاه تصویب شده است. 
وی همچنین درباره استفاده از تهاتر نفتی و حواله نفتی برای تامین مالی اجرای پروژه های بخش راه و شهرسازی این 
هلدینگ قرارگاه تاکید کرد: باید توجه داشت قرارگاه بخشی از نیروهای مسلح در کشور محسوب می شود و نیروهای مسلح 
برای بخشی از منابع دفاعی خود می تواند از تهاتر نفت استفاده کند و هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء هم از 

این ظرفیت در همین قالب استفاده و پول را وارد پروژه ها می کند.
مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیا در پاسخ به این سوال که عواید حاصل از فروش به صورت مستقیم 
وارد قرارگاه می شود یا ابتدا به خزانه واریز و پس از آن به قرارگاه منتقل می شود، ادامه داد: در حال حاضر برای پروژه های 
جدید از حساب خزانه استفاده می کنیم و تنها نقش فروش را داریم. این پول به حسابی در خزانه به نام و عنوان پروژه ها وارد 

می شود و کسی به این حساب دست نمی زند و این پول برای همان پروژه مورد استفاده قرار می گیرد.

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران با اینکه ۵۴ فرودگاه زیرمجموعه این شرکت فعالیت می کنند، گفت: اگر 
تعداد پروازهای کشور به ۱۵ تا ۲۰ برابر افزایش یابد، مشکلی بابت ارائه خدمات فرودگاهی به پروازها وجود ندارد.

رضا نخجوانی با اشاره به ظرفیت زیرساخت های فرودگاهی کشور اظهار کرد: از ۵۴ فرودگاه زیر مجموعه شرکت فرودگاه ها 
و ناوبری هوایی ایران ۱۱ فرودگاه، بین المللی، ۳۲ فرودگاه مرز بین المللی و الباقی به عنوان »فضای گلف« از آن ها نام برده 
می شود. وی افزود: زیرساخت فرودگاه های کشور به اندازه ای است که اگر تعداد پروازها به ۱۵ تا ۲۰ برابر افزایش یابد، مشکلی 
بابت ارائه خدمات فرودگاهی به پروازها وجود ندارد؛ مگر در شرایط خاص مانند فرودگاه سیرجان که به دلیل انجام عملیات 
بهسازی روکش باند، پروازهای آن بسته شده است. مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران تصریح کرد: متناسب با 
بالا رفتن میزان تقاضای پرواز، امکان افزایش ساعت کار فرودگاه ها نیز وجود دارد و کارکنان بعد از ساعت اداری و حتی تا پایان 
روز باید به پروازها خدمات دهند. معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه »موضوع افزایش پرواز و تقاضا، مرتبط با ایرلاین ها و 
سازمان هواپیمایی کشوری است« گفت: سازمان هواپیمایی کشوری بر اساس یک چارچوب و قائده ای به شرکت ها مجوز 
پرواز می دهد و ایرلاین هایی که هواپیمای پشتیبان ندارند مورد سختگیری از سوی این سازمان قرار می گیرند. از طرفی شرکت 
های هواپیمایی معیارهای اقتصادی مانند ضریب اشغال صندلی را برای درخواست پرواز مد نظر قرار می دهند. پس اگر ضریب 
اشغال صندلی بیش از ۸۰ درصد باشد درخواست خود را برای انجام پرواز اعلام می کنند و نکته دیگر موضوع نرخ بلیت است.

نخجوانی در ادامه بیان کرد: به غیر از فرودگاه هایی که قبلا مصوب شده اند، در مرحله مطالعاتی یا در دست ساخت قرار دارند، 
فرودگاه جدیدی در برنامه نیست. مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران با اشاره به طرح توسعه فرودگاه مهرآباد 
تهران یادآور شد: طبق مصوبه شورای عالی شهرسازی و معماری، مساحت اراضی مجموعه فرودگاه مهرآباد بالغ بر ۱۸۰۰ هکتار 
است و زمین های این محدوده نباید برای موارد غیر فرودگاهی استفاده شود. ساخت ترمینال ۱۰۰ هزار متر مربعی جدید نیز 
در داخل این محدوده و با تعامل ارگان های نظامی ساخته می شود. وی ارزش مجموعه فرودگاه مهرآباد تهران شامل زیرساخت 

های لجستیک، تعمیر و نگهداری هواپیماها، اورهال هواپیماها و آشیانه ها و ... را ۲۵۰ هزار میلیارد تومان عنوان کرد.

مدیرعامل هلدینگ راه و شهرسازی قرارگاه خاتم الانبیاء:

مالیات قرارگاه با مطالبات آن تهاتر می شود
مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران :

ظرفیت فرودگاهی کشور ۲۰ برابر تعداد پروازها است

هشدار نسبت به حفظ بازار عراق؛

 مبادلات با ارز در عراق ممنوع شد

دبیرکل اتاق مشترک بازرگانی ایران و عراق گفت: از ژانویه ۲۰۲۴ مصوب شده 
است که پول های رایج غیرملی در داخل عراق استفاده نشود و برای این کار جرم 

انگاری نیز در نظر گرفته شده است.
شورای  نشست  سومین  در  دوشنبه  روز  شیرازی  سنجابی  جهانبخش 

سیاست گذاری های همکاری های ایران و عراق با اشاره به بودجه عراق، اظهار کرد: 
بر اساس بودجه ۲۰۲۳ سالانه کشور عراق که به ارزش ۱۵۰ میلیارد دلار تصویب 
شد، در بخش پروژه های عمرانی ۶۵ درصد رشد را شاهد هستیم؛ گفته می شود 

که تا سال ۲۰۲۵ هم تقریباً همین بودجه برای کشور عراق در نظر گرفته می شود.

دبیرکل اتاق مشترک بازرگانی ایران و عراق افزود: درآمد نفتی عراق در برخی از 
ماه ها از ۱۱ میلیارد دلار نیز بیشتر می شود و بنابراین تمام این موارد و قانون نسبتاً 
مترقی سرمایه گذاری کشور عراق فرصت های خوب تجاری و سرمایه گذاری مشترک 

را برای ما فراهم می سازد.
وی به صادرات خدمات فنی و مهندسی اشاره کرد و گفت: در سال های ۹۱ تا 
۹۴ صادرات خدمات فنی و مهندسی ما رشد بسیار خوبی داشت و با وجود اینکه 
بخش قابل توجهی از صادرات ما به عراق صدور خدمات فنی مهندسی بوده است 
اما برخی از شرکت ها در صادرات این خدمات به عراق ضرر کرده اند که دلایل 
مختلفی مانند وجود مسائل امنیتی عراق و بدقولی شرکت ها مورد معامله بوده است 
اما استراتژی ملی ایران آن بود که شرکت های ایرانی از بازار عراق خارج نشوند و به 

همین منظور برای کمک به این شرکت ها تسهیلات بانکی نیز ارائه شد.
سنجابی افزود: در آن مقطع ۲۱۶ میلیون دلار تسهیلات بانکی از طریق بانک 
توسعه صادرات در اختیار شرکت های صادر کننده خدمات فنی مهندسی قرار 
گرفت و با وجود تحریم های فصل هفت توانستیم در این کشور پروژه و ضمانت نامه 
بگیریم. در صورتی که از آن تمهیدات استفاده و خود را به روز کنیم می توان بخشی 

از بودجه های عراق را تبدیل به کار برای شرکت های ایرانی کرد.
سنجابی تصریح کرد: مجموعه درآمدهای نفتی این کشور در بانکی قرار می گیرد 
که فدرال رزرو آمریکا بر آن نظارت دارد و عراقی ها می توانند پول های خود را با نظارت 

آمریکا هزینه کنند.
مشکلات دونرخی شدن ارز در عراق

دبیرکل اتاق مشترک بازرگانی ایران و عراق با اشاره به چالش دو نرخی شدن ارز 
در عراق نیز گفت: بانک مرکزی عراق توزیع ارز را از ۲۰۲۲ محدود کرد به طوری که 
به یک باره توزیع روزانه ارز از ۲۰۰ میلیون دلار به ۴۸ میلیون دلار کاهش یافت که 
این موضوع حتی یکی از دلایل نوسانات ارزی در کشور ما بود. از طرفی تعدادی 
از بانک های خصوصی عراق که بر اساس چارچوب های آمریکا عمل نمی کردند و 
حواله جاتی به کشورهای تحریمی در نقاط مختلف دنیا داشتند از سهمیه تخفیف 
ارز خارج و با این کار به صورت نانوشته تحریم شدند. وی اظهار داشت: اتفاق سومی 
که در این کشور روی داده است ایجاد سامانه ای مانند سامانه نیما در کشورمان برای 
تخفیف ارز به فعالین تجاری این کشور است که بر اساس آن اطلاعات تجاری در آن 

سامانه بارگزاری می شود تا ارز به آنها اختصاص یابد.
دبیرکل اتاق بازرگانی ایران و عراق اضافه کرد: عراق چند مقصد انتقال ارز را به 
عنوان مقاصد ممنوعه اعلام کرد که کشورهایی مانند ایران، سوریه و روسیه نیز جزو 

آن مقاصد بودند.

معاون وزیر اقتصاد اظهار داشت: اطلاعات و دیتای تمام خیریه ها و صندوق های 
و  خیریه ها  برای  محدودیت ها  زودی  به  و  آوردیم  دست  به  را  قرض الحسنه 
صندوق های قرض الحسنه مظنون اعمال می شود. تمام خیریه ها و صندوق های 
قرض الحسنه که مجوز ندارند یا علیرغم داشتن مجوز، الزامات و استانداردهای 
مبارزه با پولشویی را رعایت نمی کنند و نکرده اند به عنوان اشخاص مظنون به 

پولشویی تحت اعمال محدودیت ها قرار می گیرند
هادی خانی، درباره خروج کارتخوان از کشور و استفاده از آنها در کشورهای 
خارجی به ویژه در کشورهای همسایه و انجام داد و ستد با این کارتخوان ها اظهار 
داشت: در مرکز اطلاعات مالی نزدیک به ٢۶ پروژه را تعریف کردیم که بحث 
کارتخوان ها، رمز ارزها، ارز، صندوق های قرض الحسنه و خیریه ها از جمله این 

پروژه ها هستند که مورد بررسی در مرکز قرار می گیرند. 

وی ادامه داد: بحث خروج کارتخوان ها از کشور و استفاده از آن در کشورهای 
همسایه در دستور کار مرکز اطلاعات مالی قرار دارد و در گام اول در بررسی این 
پروژه ها باید از شگردها، سوء استفاده و سوء جریان هایی که در این حوزه وجود 
دارد باید به شاخص های کشف و این شاخص ها را ابلاغ کنیم. یا اگر پیش از این 
ابلاغ شده آن نسخه را بازنگری و در نهایت مسیر جریان دریافت گزارش مشکوک 
را باز کنیم و این گزارش ها را در اختیار مراجع قضایی قرار دهیم تا به آن ورود کنند.
رییس مرکز اطلاعات مالی با بیان اینکه انجام این مهم یک اقدام مشترک بین 
مرکز و تمام دستگاه های حاکمیتی است، افزود: مبارزه با پولشویی یک اقدام ملی 
است و یک مرکز اطلاعات مالی نمی تواند به تنهایی با پولشویی مبارزه کند و آن 

را کاهش دهد. 
معاون وزیر اقتصاد همچنین درباره خیریه های مشکوک به پولشویی هم گفت: 

در تمام حوزه ها و بخش ها احتمال بروز و انجام سوء جریان ها و انحرافات وجود دارد 
از جمله در صندوق های قرض الحسنه و خیریه ها. البته نمی توان گفت در تمام 

صندوق ها و خیریه ها این اقدامات سوء انجام می شود.
خانی ادامه داد: اطلاعات و دیتای تمام خیریه ها و صندوق های قرض الحسنه را 
به دست آوردیم و به زودی محدودیت ها برای خیریه ها و صندوق های قرض الحسنه 
مظنون اعمال می شود. تمام خیریه و صندوق های قرض الحسنه که مجوز ندارند 
یا اگر مجوز دارند اما الزامات و استانداردهای مبارزه با پولشویی را رعایت نمی کنند 
و نکرده اند به عنوان اشخاص مضنون به پولشویی تحت اعمال محدودیت های 
قرار می گیرند. وی  در پاسخ به این سوال که تا کنون چه تعداد فرادی مظنون به 
پولشویی در کشور شناسایی شده اند، تاکید کرد: با همکاری قوه قضائیه تا کنون 

هزار و ٢٠٠ نفر محکوم به پولشویی شده اند.

معاون وزیر اقتصاد:

بزودی خیریه های مشکوک محدود می شوند

معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت نیرو با اشاره به اینکه در 
سال ۱۴۰۲ رکورد تاریخی احداث نیروگاه شکسته می شود، 
گفت: برنامه های گسترده ای با هدف توسعه ظرفیت تولید 
برق از طریق افزایش راندمان و بهره وری انرژی در دستور کار 

قرار دارد.
یزدان رضایی صبح روزدوشنبه در جریان بازدید آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی از حوزه ستادی وزارت نیرو با ارائه گزارشی، 
اظهار کرد: وضعیت صنعت برق کشور ناشی از عدم سرمایه 
گذاری کافی و عدم اصلاح الگوی مصرف در دهه گذشته در 
سه حوزه تولید، انتقال و توزیع و مصرف با چالش های جدی 
رو به رو شده که مهم ترین آن ناترازی شدید میان میزان تولید 

و مصرف برق بود.
در  داد:  ادامه  نیرو  وزارت  اقتصادی  و  برنامه ریزی  معاون 
ابتدای دولت سیزدهم و با هدف جبران کاستی های گذشته 
برنامه مدون ۲۰ ساله و میان مدت ۴ ساله با برش های زمانی 
کوتاه مدت یک ساله تدوین شد که دو سال از این برنامه ها تا 
کنون اجرایی شده است. وی افزود: در همین راستا و در بخش 
انرژی برق  تولید ۳۰ هزار مگاوات  برای  برنامه ریزی  تولید، 
جدید انجام شد که ۱۰ هزار مگاوات آن از طریق نیروگاه های 
حرارتی و با مدیریت وزارت نیرو در حال اجراست و این بخش 

تاکنون بیش از ۸۰ درصد عملکرد دارد.
از این برنامه نیز بر  رضایی تصریح کرد: ۱۰ هزار مگاوات 
عهده صنایع است که در این بخش نیز ۶۴۰۰ مگاوات احداث 
نیروگاه در حال اجرا است و ۱۰ هزار مگاوات دیگر نیز در حوزه 

انرژی های تجدیدپذیر در دستور کار است.
وی با بیان اینکه در سال ۱۴۰۲ رکورد تاریخی احداث نیروگاه 
در کشور شکسته خواهد شد، ادامه داد: همزمان با برنامه هایی 
که در حوزه احداث نیروگاه و افزایش ظرفیت تولید برق اجرایی 

شده است، همچنین برنامه های گسترده ای با هدف توسعه 
ظرفیت تولید برق از طریق افزایش راندمان و بهره وری انرژی 

در دستور کار قرار دارد.
تحقق ۱۵۰ درصدی اهداف آبرسانی به شهرها طی ۲سال

وی با اشاره به سه چالش جدی در بخش آب در ابتدای دولت 
سیزدهم در تنش آبی، اضافه برداشت از منابع آبی و تعدد 
طرح های نیمه تمام ادامه داد: بر این اساس برنامه ریزی های 

مفصلی برای ایجاد تحول در بخش آب انجام شده است.
رضایی به برنامه های تعهد شده وزارت نیرو در ابتدای دولت 
سیزدهم در بخش آب اشاره کرد و گفت:در آبرسانی به شهرها 
تعهد این وزارتخانه ایجاد ۷۰۰ میلیون متر مکعب ظرفیت 
جدید در ۴ سال بوده است و این درحالیست که عملکرد ما در 

دو سال، تحقق ۱۵۰ درصدی را نشان می دهد.
ظرفیت  افزایش  بخش  در  اینکه  بیان  با  نیرو  وزیر  معاون 
تامین آب برای ۴ سال، ۵.۴ میلیارد متر مکعب تعهد داشتیم 
نشان  را  تحقق ۶۵ درصدی  ما  دو ساله  اکنون عملکرد  که 
می دهد، خاطر نشان کرد:علاوه بر این موضوع، برای رفع 
تنش آبی ۱۹۸۴ پروژه را پیشنهاد کرده بودیم که با وجود سه 
آبی صورت  تنش  رفع  متوالی ۲۳۹ شهر  سال خشکسالی 
گرفته است. وی از تحقق ۹۸ درصدی برنامه ۴ ساله در احداث 
شبکه آبیاری و زهکشی تا پایان امسال خبر داد و یادآور شد: 
همچنین در جمع آوری و تصفیه فاضلاب عملکرد ما تا کنون 

۵۵ درصد برنامه ۴ ساله را نشان می دهد.
از  برای توسعه استفاده  برنامه ریزی  اینکه  بیان  با  رضایی 
ظرفیت آب نامتعارف در بخش صنعت و اجرای خطوط مهم 
انتقال آب از دریا انجام شده است، افزود: ما ۶ برابرکل ظرفیت 
ابتدای دولت طرح اجرا خواهیم کرد و نیمی از این منابع برای 

شرب و نیم دیگر برای صنعت اجرا خواهد شد.

معاون وزیر نیرو:

سال ۱۴۰۲ رکورد تاریخی احداث نیروگاه شکسته می شود
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سرپرست هیات کشتی استان قم خبرداد:
رقابت فرنگی کاران ایرانی از سه شنبه در قم

سرپرست هیات کشتی استان قم گفت: این استان اواخر هفته جاری میزبان 
۵۴۰ مربی و ورزشکار در مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی بزرگسالان کشور است.

علی عبدی روز دوشنبه در نشست خبری این رقابت ها به خبرنگاران اظهار 
داشت:مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی کشوری بزرگسالان و مرحله اول انتخابی 
المپیک ۲۰۲۴ پاریس روزهای ششم تا هشتم دیماه جاری به میزبانی قم برگزار 

می شود.
وی بیان کرد: علاوه بر تعداد ۵۴۰ نفر مربی و ورزشکار که در مسابقات حاضر می 

شوند ۱۱۰ نفر داور و عوامل اجرایی فدراسیون کشتی نیز در قم حاضر می شوند.
وی با اشاره به اینکه تیم هایی از ۳۱ استان و ۲ منطقه آزاد اروند و کیش در 
مسابقات قم حاضر می شوند ابراز داشت: مسابقات در ۱۰ وزن برگزار خواهد 
شد که وزن کشی و دیدارهای مقدماتی پنج وزن اول روز چهارشنبه ششم دی 
ماه ترتیب می یابدو دیدارهای فینال و رده بندی این اوزان پنجشنبه هفتم دی ماه 
انجام می شود. وی ادامه داد: مسابقات پنج وزن دوم در روز هفتم دیماه و دیدارهای 
فینال و رده بندی این اوزان در روز جمعه هشتم دی ماه ترتیب می یابد. عبدی مکان 
برگزاری رقابتها را در سالن ۲ هزار نفری شهید حیدریان قم و بر روی سه تشک 
عنوان کرد. وی یادآور شد: علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی روز پنجشنبه هفته 

جاری برای نظارت و تماشای مسابقات در سالن محل برگزاری حاضر می شود.
 

سرمربی تیم کبدی استان قم خبرداد:

آمادگی تیم کبدی قم برای 
حضوردرمسابقات کشوری 

سرمربی تیم کبدی استان قم گفت: تیم کبدی استان تمرینات خود را برای 
حضور در مسابقات قهرمانی کشور انتخابی تیم ملی جوانان از ششم تا نهم دیماه 
به میزبانی اراک شروع کرده است. سیروس اصغری در گفتگویی با اشاره به اینکه 
مسابقات قهرمانی کشور انتخابی تیم ملی جوانان ششم تا نهم دیماه به میزبانی 
استان مرکزی در اراک برگزار می شود افزود: تیم کبدی قم با شش ماه تمرین مداوم 
تکنیکی و تاکتیکی سطح آمادگی جسمانی خود را برای حضور موفق در این دوره 
از رقابت های پیش رو افزایش داده است. وی با اشاره به حضور ۱۲ بازیکن در تیم 
کبدی استان گفت: برای تقویت توان فنی و آمادگی جسمانی بازیکنان تیم کبدی 
اردوی تدارکاتی در استان گلستان و دیدار های دوستانه در قزوین، همدان و کرج 
برگزار کردیم. تیم کبدی قم در رقابت های سال گذشته قهرمانی کشور به مقام پنجم 

دست یافت و یک بازیکن از قم به تیم ملی کبدی کشور دعوت شد.
 

در مسابقات کاراته سبک کیوکوشین کشوری صورت گرفت؛

درخشش پسران نونهال کاراته کای قمی 
پسران کاراته کای قمی با کسب ۲۵ مدال رنگارنگ در مسابقات کاراته سبک 

کیوکوشین kwf رده سنی نونهالان خوش درخشیدند.
براساس این گزارش ،در بخش کومیته این رقابت ها علی زند، سامیار شاملو، 
محمد رضایی، احمدرضا عبدالله زاده، حسین و مصطفی حیطاوی، حسین 
مردانی، محمدحسین روزبه، محمد امین بزرگزاده و محمد رضا غفاری به مدال 
طلای اوزان مختلف رسیدند، ابوالفضل جعفراف و محمدکیان مکاری نشان نقره 
را از آن خود کردند و پارسا مدنیان، ابوالفضل کنعانی، کمیل هوشمند، پرهام 

ابوالحسنی و طا ها صلواتی صاحب نشان برنز شدند.
در بخش کاتا هم محمدحسین روزبه، حسین سهرابلو و محمدرضا غفاری در 
فرم های مختلف به مدال طلا رسیدند، سامیار شاملو، ابوالفضل جعفراف نایب 
قهرمان شدند و محمدامین بزرگزاده در جایگاه سوم ایستاد. مسابقات کاراته سبک 

کیوکوشین kwf رده سنی نونهالان به میزبانی تهران برگزار شد.

تیم های برتر مسابقات والیبال بانوان استان قم معرفی شدند؛

قهرمانی آکادمی خلیلی درمسابقات 
والیبال بانوان استان قم

پرونده مسابقات والیبال قهرمانی استان در بخش بانوان روز یکشنبه  با قهرمانی 
تیم آکادمی خلیلی، نایب قهرمانی سایکو و مقام سومی شهرداری قنوات بسته شد.

براساس این گزارش ، مسابقات والیبال قهرمانی استان قم در بخش دختران 
گرامیداشت شهدای غزه ابتدای آذرماه سال جاری با حضور ۱۶ تیم در سالن 
پیامبر اعظم)ص( قم آغاز گردید. بعد از گذشت یک ماه از برگزاری مسابقات، روز 
گذشته بازی های نیمه نهایی، رده بندی و فینال انجام شد تا پرونده این دوره از 
رقابت ها بسته شود. در پایان مسابقات تیم آکادمی خلیلی به مقام قهرمانی رسید، 

تیم سایکو نایب قهرمان شد و تیم شهرداری قنوات روی سکوی سوم ایستاد.

»علی نوازنی« چهره جدید صاحب رکورد نام ورزش قم ؛

ثبت رکورد جهانی نانچیکو با 
چشمان بسته توسط ورزشکارقمی

قم ورزشکاران موفق زیادی در عرصه قهرمانی دارد که بسیاری از آنها در رشته های 
تخصصی خود صاحب رکورد هستند اما این روزها چهره ای به نام »علی نوازنی« به 

عنوان یك چهره جدید صاحب رکورد نام ورزش قم را بر سر زبان ها انداخته است.
شد  موفق  نوازنی  علی  نوشت:  رزمی  هنرهای  ،سایت  گزارش  این  براساس 
رکورد جهانی نانچیکو با چشمان بسته به مدت زمان ۶ ساعت و ۱۰ دقیقه را در 
کنفدراسیون و کمپانی های چند جانبه ایمارو، ایمارو اسپرت به ثبت برساند. این 
عمل که به وسیله داوران رسمی و تماشاگران حاضر در محل ثبت شده و به عنوان 
رکورد جهانی تائید شده، به عنوان یك دستاورد بزرگ، نشان از استعداد و تلاش 

فراوان علی نوازنی در این حوزه است و باعث افتخار جامعه ورزش شده است.
 

رییس هیات بدنسازی و  پرورش اندام استان قم اعلام کرد؛

برگزاری مسابقات پرورش اندام قهرمانی 
استان های مرکزی کشور 

رییس هیات بدنسازی و  پرورش اندام استان قم از برگزاری مسابقات پرورش اندام 
قهرمانی استانهای مرکزی کشور در قم خبر داد.

مجید تلخابی، رییس هیات بدنسازی و  پرورش اندام استان قم اعلام کرد مسابقات 
پرورش اندام قهرمانی استان های مرکزی کشور پنجم بهمن ماه در استان قم برگزار 
خواهد شد. وی افزود: قم کلاسیک، در رشته های فیزیک، فیزیک کلاسیک، 
ماسکولار، گیمز کلاسیک، بادیکلاسیک، بادی بیلدینگ و فیتنس از ۴ بهمن ماه 
جهت وزنکشی و ۵ بهمن ماه برگزار خواهد شد که در این مسابقات جوایز اورالهای 
فیزیک، فیزیک کلاسیک، بادی کلاسیک و بادی بیلدینگ ۳۰۰ دلار جهت ثبت 

نام رایگان در مسابقه مستر یونیورس خواهد بود.
تلخابی در پایان  گفت: این  مسابقات دارای  ۲ کیلوگرم ارفاق وزنی می باشد و 

پیرامون آمادگی ورزشکاران جهت شرکت در مسابقات مستر یونیورس می باشد.

رئیس فدراسیون کشتی با بیان اینکه ۸۲ درصد از مدال های المپیکی توسط 
این رشته کسب شده است گفت: در بازی های آسیایی هانگژو از بین ورزش های 

المپیکی، فقط کشتی جلو آمد و رتبه ایران را بالا برد.
علیرضا دبیر در خصوص برنامه فدراسیون برای بازسازی و تکمیل سالن های 
کشتی تهران گفت: ما دنبال درآمدزایی از طریق این پایگاه ها نیستیم بلکه هدف 
آن است تا با ابزار ورزش از آسیب های اجتماعی در تهران جلوگیری شود. باور دارم 
اگر در شهرهای بزرگ قرار است ورزشی تکان بخورد حتما باید مدیریت شهری 

کمک کنند.

دبیر با بیان اینکه ورزش می تواند به ابزار مهمی برای تخلیه انرژی تبدیل شود 
اظهار داشت: من خودم در دوران بچگی بیش فعال بودم و اگر کشتی نبود خدا 
باید آخر و عاقبت ما را خیر می کرد. دارنده نشان طلای المپیک سیدنی ادامه 
داد: کشتی یک دوران بسیار بد را تجربه کرد. سال ۹۸ که من به فدراسیون آمدم 
فقط ۳۰ هزار نفر کشتی گیر داشتیم اما امروز آمار به ۴۰۰ هزار نفر رسیده است. 
اگر مثل سال های قبل کشتی پیش می رفت اکنون چیزی از این رشته در ایران 
نمانده بود. ۸۲ درصد مدال های المپیک و جهان ورزش ایران برای کشتی است. 
بخواهیم یا نخواهیم کشتی ورزش اول ایران است. در همین بازی های آسیایی از 

بین ورزش های المپیکی ما فقط کشتی جلو آمد و رتبه ایران را بالا برد.
وی در پایان تصریح کرد: از شورای شهر می خواهم فدراسیون کشتی را کمک 
کند. به شما قول می دهم افتخارات کشتی روز به روز بیشتر شود. هر وقت کشتی 

بالا رفته بخدا رشته های دیگر هم برای رقابت با کشتی بالا آمده اند.
درخواست واردات خودرو برای کشتی گیران

رییس فدراسیون کشتی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه همه 
قهرمانان در بحث پاداش مجوز واردات خودرو باید یکسان دیده شوند گفت: قرار 
است این موضوع در هیئت دولت بررسی شود. ما نیز رسما درخواست کردیم که 
به ۲۱ کشتی گیر و مربی عنوان دار ما در مسابقات جهانی و المپیک مجوز واردات 

خودروی خارجی اختصاص یابد.
درستکار خودش باید توضیح بدهد

وی همچنین در خصوص جدایی پژمان درستکار از تیم ملی کشتی آزاد نیز 
اظهار داشت: درستکار جزو چند مربی خوب ایران است. نظر من عوض نمی شود 
اما او خودش باید در خصوص چرایی استعفا توضیح بدهد. استعفای او کتبی  بود 

و به عنوان مدیر باید تصمیم می گرفتم. 
یک عده با شومنی می خواهند سرمربی تیم ملی شوند 

دبیر درباره انتخاب محسن کاوه نیز گفت: یکی از شاگردان او بودم. اتفاقی باید 
در کشتی ایران بیفتد. با غلامرضا محمدی و کاوه صحبت کردم، ما باید کاری 
کنیم که سرمربیگری تیم ملی رقابتی شود. یک عده می خواهند با شومنی 
سرمربی تیم ملی شوند. سر علی دبیر کلاه نمی رود حداقل در این یک مورد، 
با شومنی نمی شود، تا روزی که من هستم تا کسی کمک نایستد در هیچ رده ای 
او را به عنوان سرمربی انتخاب نمی کنم، مگر می شود یک کشتی گیر یک دفعه 
به المپیک برود؟ باید رده ها را طی کند، مربیگری هم همین است، یک سری 
از قهرمانان که روحیه شان لطیف است وقتی از کشتی می روند توقع نه شنیدن 
ندارند، این کمک مربی بودن تحمل نه شنیدن را به آنها یاد می دهد. امیدوار 
هستیم به دوره ای برسیم که آن قدر دست مان باز شود و گزینه داشته باشیم که 

گیر کنیم.

رئیس فدراسیون کشتی:

۸۲ درصد از مدال های المپیکی متعلق به کشتی است

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: صندلی مدیریت پرسپولیس قشنگ است اما 
مدیران باید درآمد زایی کنند نه اینکه مدیر هزینه باشند.

امیرحسین اصلانیان در خصوص برد روزیکشنبه  تیم فوتبال پرسپولیس مقابل 
شمس آذر قزوین اظهار داشت: به نظر من بازی خوبی بود؛ چراکه شمس آذر فراتر 
از انتظار بازی کرد و به شکل خوبی از جلوی زمین پرس می کردند. البته تجربه 
پرسپولیس به شمس آذر غلبه کرد به طوری که با وجود ۱۰ نفره بودن، موفق شدند این 
تیم را                              شکست دهند. به نظر من این برد در بهترین زمان اتفاق افتاد؛ چراکه رقبا نتیجه 
نگرفته بودند و پرسپولیس توانست هم فاصله امتیازی خود را                              با صدر جدول کم کند و 
هم اینکه یحیی گل محمدی از زیر فشار انتقادها درآمد. خوشبختانه اشتباهات خط 

دفاع در بازی دیروز با وجود تغییراتی که صورت گرفته بود، کم بود.
الان وقت انتقاد از بازیکنان نیست

وی درباره انتقادهایی که به علی نعمتی در این چند وقت وارد شده و او روز گذشته 
هم پنالتی داد و هم از بازی اخراج شد، افزود: این از شانس بد نعمتی بود که این 
اتفاقات رخ داده، هرچند که در صحنه پنالتی خیلی نمی توان به او ایراد گرفت. الان 
وقت انتقاد کردن از بازیکنان نیست و باید به آنها روحیه داد؛ چراکه پرسپولیس شرایط 
سختی دارد و نباید فشاری روی بازیکنان گذاشت. دیدید که رضا اسدی در پرسپولیس 

چقدر تحت قشار بود، اما به تراکتور و سپاهان که رفت تبدیل به ستاره شده است.
برخی بازیکنان باید از فضای مجازی دوری کنند

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس در مورد اینکه این روزها انتقادات زیادی به سروش 
رفیعی، علی نعمتی و محمدحسین کنعانی زادگان وارد شده و این مسئله کیفیت این 
بازیکنان را                              تحت الشعاع قرار می دهد یا نه، گفت: صد درصد این انتقادها روی بازیکنان 
اثرگذار است. وقتی در تیمی مثل پرسپولیس در شرایط خوبی هستید، انگار روی ابرها 
قدم می زنید، اما کافی است که یک اشتباه کنید تا شما را                              به روی زمین پرتاب کنند. 
به نظر من بازیکنانی که نام بردید باید خودشان را                              از فضای مجازی دور کنند و فقط به 
تمرینات بیندیشند. خوشبختانه آنها مربی باتجربه ای دارند که می تواند پرسپولیس را                              
از این شرایط دربیاورد. در شرایط فعلی باید پذیرفت که پرسپولیس بازیکن کم دارد، 
حتی در برخی از پست ها مثل دروازه بان، جانشین ندارد. پرسپولیس اگر می خواهد 
در کورس باقی بماند باید در نقل و انتقالات بازیکن بخرد؛ چراکه نیم فصل دوم کاملًا 
پرفشار خواهد بود. البته نمی دانم که باشگاه پرسپولیس الان برای خرید بازیکنان پول 

دارد یا نه.
مدیرعامل باید درآمدزایی کند نه مدیر هزینه باشد

اصلانیان ادامه داد: چیزی که من می بینم به نظر می رسد مدیریت باشگاه تلاشی 

برای تهیه اسپانسر نمی کند. نمی خواهم اسم ببرم، اما پرسپولیس در چند پست 
باید تقویت شود و الان دیگر زمان مثل ۲۰ سال قبل نیست. زمانی در پرسپولیس 
مهدی مهدوی کیا را                              به آلمان فروختند و یک سال خرج باشگاه درآمد، اما الان باید 
اسپانسرهای گوناگون حضور داشته باشند تا یک باشگاه بتواند خودش را                              اداره کند. 
الان دوره مدیریت آماد ه خوری نیست و مدیرعامل باید صبح تا شب برای تهیه پول 
به آب و آتش بزند. صندلی مدیریت پرسپولیس خیلی قشنگ است، اما کسی که 

مدیرعامل می شود باید درآمدزایی کند، نه اینکه مدیر هزینه باشد.
هر تیمی مقابل پرسپولیس قرار می گیرد، انگیزه اش صد برابر می شود

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس در خصوص بازی هفته آینده این تیم مقابل نساجی 
گفت: هیچ بازی در لیگ برتر آسان نیست. همان طور که دیدید تیم انتهای جدولی 
استقلال خوزستان یقه پرسپولیس را                              گرفت. پس نمی توان هیچ بازی را                              آسان گرفت. 
هر تیمی که مقابل پرسپولیس بازی می کند، انگیزه اش صد برابر می شود؛ چراکه بازی 
به صورت مستقیم از تلویزیون پخش می شود و این شانس برای بازیکن وجود دارد که 
خودش را                              نشان دهد. پرسپولیس اگر می خواهد در کورس صدر جدول بماند، باید 
از این بازی ۳ امتیاز بگیرد و فکر می کنم که تیم آنالیز پرسپولیس به خوبی نساجی را                              

رصد کرده است.

اصلانیان پیشکسوت باشگاه پرسپولیس:

مدیرعامل باید درآمدزایی کند نه مدیر هزینه باشد

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: بعد از دربی این 
حواشی را برای استقلال ایجاد کردند. باشگاه استقلال نگین 
طلایی شخصیت فدراسیون فوتبال است و اعتبار فدراسیون 

فوتبال ایران و آسیاست.
محمد مومنی پیشکسوت تیم فوتبال استقلال و عضو سابق 
هیئت مدیره این باشگاه در گفت گویی در رابطه با شرایط 
آبی های پایتخت اظهار داشت: معمولا به قطار در حال حرکت 
همیشه سنگ می زنند، ولی این اتفاقاتی که در حال حاضر 
در باشگاه استقلال شاهد آن هستیم بیشتر جنبه اختلافات 
داخلی را دارد تا بخواهیم این موضوعات را به جعل امضا ربط 
دهیم. وقتی می بینند استقلال با مدیریت خوبی که دارد و 
عملکرد عالی کادرفنی نتایج خوبی گرفته است، می خواهند 

به آن ضربه بزنند.
مدیره  هئت  عضو  خانی  علیرضا  ادعای  با  رابطه  در  وی 
استقلال گفت: زمانی که عضو هیئت مدیره استقلال بودم، 
روش کار این بود که مدیرعامل یک نامه ای را امضا می کرد و 
بعد از آن یکی از اعضای هیات مدیره هم باید آن را امضا می 

کرد. اما کسی را الزام نمی کنند که حتما باید این شخص امضا 
کند، فرقی نمی کرد که کدام یک از اعضای هیات مدیره آن 
را امضا کند و مشخص نشده بود که حتما یک شخص باید 
امضا کند. در حال حاضر به نظر من مهدی افضلی و فرشید 
سمیعی نیز جزو هیئت مدیره هستند و می توانند اسناد مالی 
و اعتباری باشگاه را امضا کنند. مومنی افزود: با توجه به نتایج 
بسیار خوبی که باشگاه استقلال با هدایت جواد نکونام و با 
مدیریت خوب به دست آورده ، برخی از دوستان قصد دارند با 
ایجاد این حواشی این روند را خراب کنند و قصد دارند یک تیم 
دیگر را بدون در نظر گرفتن مسائل فنی به صدر جدول ببرند. 
استقلال و مدیریت باشگاه باید خیلی محکم به کار خودش 
ادامه دهد و قانون برای همه تعیین تکلیف خواهد کرد که 

اتفاقی افتاده است یا خیر.
به دنبال ایجاد حاشیه برای استقلال هستند 

پیشکستوت باشگاه استقلال در رابطه با اسناد و مدارکی که 
در رسانه ها در این رابطه منتشر شده اظهار داشت: به هر حال 
یک نفر باید در این رابطه پاسخگو باشد. هم کسانی این مدارک 

را منتشر کردند و هم کسانی که آن ها را ارئه داده اند. وقتی 
در هیئت مدیره بودیم سعی می کردیم هیچ نوع سندی را به 
بیرون از باشگاه ارائه ندهیم. بعد از دربی این حواشی را برای 
استقلال ایجاد کردند. از زمانی که VAR در دربی استفاده 
شد این اتفاقات صورت گرفت. من کسی را متهم نمی کنم 
ولی خیلی ها در این زمینه اظهار نظر می کنند که اظهار نظر 
آن ها باید یک جایگاه شخصیتی به خود آنها بدهد نه اینکه 

بخواهند فقط خودشان را در چشم دیگران بزرگ کنند.
وی ادامه داد: هواداران فهیم استقلال کاملا محترم هستند، 
اما کسی که در صندلی باشگاه نشسته باید طوری صحبت 
اینکه  نه  و  نشان دهد  را  باشگاه  و شخصیت  کند که شان 
محاوره ای و گفت گوی کف خیابونی داشته باشد. در صورتی 
که باشگاه استقلال نگین طلایی شخصیت فدراسیون فوتبال 
است و اعتبار فدراسیون فوتبال ایران و آسیاست. الان سعی 
در  ببرند  زیر سوال  را  استقلال  باشگاه  بزرگ  پیشینه  دارند 
صورتی که نمی شود پیشینه باشگاه بزرگی مثل استقلال را با 
صحبت حذف کرد. مومنی در پایان اظهار داشت: تیم های 

رقیب حتی به صحبت های وزیر محترم ورزش و جوانان هم 
هواداران  با  باشگاه  یک  تمرکز  می خواهند  و  نکردند  توجه 

میلیونی را به هم بریزند.

محمد مومنی:

 می خواهند یک تیم دیگر صدرنشین باشد

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت شهرستان جعفر آباد تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید 

نموده اند:
رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۲۳۴ مورخ ۱۴۰۲/۶/۹ پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۴۰ آقای سلطانی 
مرادی فرزند محمدحسین به کدملی ۰۳۸۳۰۹۹۱۱۰ نسبت به ششدانک یک باب خانه مسکونی شده به مساحت ۲۴۳/۱۰ 

متر مربع، پلاک فرعی از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله مبایعه نامه عادی
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 

مدت دو ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آرمان ملی(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰2/۰9/2۰
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰2/۱۰/۰5
خدایاری -رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی اداره ثبت 
اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

آگهی اخطار
نظر به اینکه آقای حسن محمدی منش مالک پلاک ثبتی ۸۶۴۸/۴ – اصلی بخش ۱ قم تقاضای اعمال ماده ۱۴۹ و اصلاح سند خود را نموده است و با توجه به افزایش مساحت مبلغ ۹۹۰۴۳۰۳ ریال بابت مابه التفاوت قیمت 
منطقه ای به حساب این اداره واریز گردیده است لذا باتوجه به اینکه مالک اولیه پلاک مذکور وراث حبیب اله امامی می باشد لذا بدینوسیله دعوت می گردد جهت دریافت مبلغ مذکور به این اداره مراجعه نمائید.)م الف ۱۶۲۸۹۸۳(
رئیس ثبت منطقه یک قم
مهدی زارع 

مردم،  از  جمعی  حضور  با  ماه  دی  چهارم  ظهرروز  از  پیش 
مسئولان، علاقمندان به فوتبال و اعضای کادر فنی و تیم فوتبال 

خاتون بم، مراسم بدرقه پیکر ملیکا محمدی برگزار شد.
ملیکا که در سانحه رانندگی بامداد سوم دی ماه جان باخت، در 
میان اندوه بسیار هم تیمی هایش در ورزشگاه فجر بم بدرقه شد.

به دلیل حضور خانواده ملیکا در امریکا، دایی و عموی او برای 
انتقال پیکرش در بم حضور یافته بودند و اعلام شد: پیکر ملیکا 
به زادگاهش شیراز و سپس برای تدفین به امریکا منتقل خواهد 

شد.
حسین رهنما دایی ملیکا محمدی در حاشیه این مراسم در 

گفت و گویی اظهار کرد: ملیکا از بچگی علاقه زیادی به فوتبال 
داشت و همه بچه ها را جلوی خانه جمع می کرد و فوتبال بازی 
می کردند و به همین دلیل کلاس های اولیه را در شیراز گذراند و 

تا مقطع راهنمایی، از نخبگان این کلاس بود.
وی افزود: ملیکا از اول دبیرستان به همراه خانواده به امریکا 
مهاجرت کردند و در آنجا فوتبال را ادامه داد و هم دانشگاه و 

فوتبال را دنبال کرد و دختر مستقلی بود.
رهنما درباره عکس ملیکا محمدی با مرحوم ناصر حجازی بیان 
کرد: به خاطر علاقه فوتبال همه بازی های استقلال و پرسپولیس 
را از بچگی می رفت و با اکثر آنها عکس داشت و این علاقه برای 

خانواده ارزشمند بود و زمینه حضور او در بازی ها را فراهم می کرد 
و حتی در بازی های اخیر آسیایی که در استرالیا بود، خانواده از 

امریکا به استرالیا رفت و بازی ملیکا را تماشا کردند.
با  او  از امریکا نیز گفت:  وی درباره برگشت ملیکا محمدی 
تیم های امریکایی کار می کرد و عرق عجیبی به ایران داشت و 
به دلیل عرق ملی و علاقه مردم، باشگاه های امریکا را رها کرد 

و به ایران آمد.
رهنما درباره انتخاب باشگاه خاتون بم نیز بیان کرد: علی 
رغم اینکه تیم سپاهان هم او را خواسته بود و یک فصل را با آنها 
داشت، اما همیشه به مردم بم علاقه داشت و این احساس را دارم 

که دلیل آمدنش در بم همین علاقه بود و من این دو روز که دنبال 
کارهایش در بم هستم متوجه شدم که ملیکا حق داشت.

دایی ملیکا محمدی ضمن تشکر از ابراز محبت مردم بم بیان 
کرد: احساس می کنم این دختر خودش را به مردم نشان داده 
و ثابت کرده بود و مردم علاقه بسیاری به او داشتند و به شدت از 

مرگ او متاثر هستند.
وی تصریح کرد: علاقه و ابراز محبت مردم بم به ملیکا، این برای 

ما تسکین دهنده است و من از آنها تشکر می کنم.
رهنما در پایان با اشاره به اینکه خانواده ملیکا در امریکا زندگی 

می کنند، افزود: ملیکا فقط یک خواهر بزرگ تر از خودش دارد.

بمی ها پیکر فوتبالیست تیم خاتون را بدرقه کردند؛

 ملیکامحمدی در آمریکا دفن می شود
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آیت الله سید حسن خمینی :

توجه نکردن نهادهای فرهنگی به امام 
قابل فهم نیست

یادگارامام گفت: متأسفانه متولیان عرصه فرهنگی ما به شدت نسبت به این امر 
غفلت زده هستند. بحث امام بسیار کمرنگ است و به حدی است که آدم بعضی 
وقت ها فکر می کند نمی تواند این غفلت ناشی از یک ندانم کاری باشد و شاید یک 

تحلیلی پشت داستان است.
آیت الله سید حسن خمینی در دیدار با دست اندرکاران برگزاری هفته فرهنگی 
»بر آستان آفتاب«،افزود:اگر از من بپرسند که بزرگترین کار امام چه بود؟ یا بگویند 
بین اسقاط سلطنت و از بین بردن رژیم ستمشاهی و برپایی جمهوری اسلامی 
اولی مهمتر است.  از  به مراتب  بود؟ خواهم گفت که دومی  کدام یک مهمتر 
تخریب، کاری سخت ولی در قیاس با ساختن کار بسیار راحتی است. نمونه سال 
گذشته را ببینید که همه ایادی دشمن وقتی می خواستند به جمهوری اسلامی 
هجمه کنند، با هم بودند، ولی وقتی خواستند یک جمله مشترک بگویند و سراغ 

ایجابی حرف زدن رفتند، تمام شد؛ یعنی ۱۰ نفر هم دور هم جمع نمی شوند.
ایادی دشمن توان ایجاد چیزی غیر از »جمهوری اسلامی« را ندارند

وی ادامه داد: برای اینکه بگویند جمهوری اسلامی را نمی خواهیم، دور هم 
جمع بودند، ولی به محض اینکه پیرامون یک جمله ایجابی جمع شدند دعواها 
شروع و به فاصله چند هفته طومار کل قصه جمع شد؛ چون می خواستند بگویند 
چه چیزی می خواهیم. لذا آنها که توان براندازی »جمهوری اسلامی« را ندارند، 
اگر هم به فرض داشته باشند، دیگر توان ایجاد چیزی غیر از آن را ندارند. امام، هم 
رژیم شاه را ساقط کرده و هم با رأی  ۹۸ درصد از مردم نظام بعدی را ایجاد کرده 
است. یعنی از دل مبارزینی که مارکسیست، ملی گرا، چپ و راست بودند. همه آنها 
تحت تفوق امام که گفته جمهوری اسلامی نه یک کلمه کم و نه یک کلمه زیاد، ۹۸ 

درصا ایجابی رأی داده اند.
سید حسن خمینی تأکید کرد: اگر کسی می خواهد امام را بشناسد، باید به 
قدرتی توجه کند که توانست تجمیع کننده تمام نیروهایی باشد که مخرب یک 
سیستم فاسد بودند. و از دل نفی های مختلف به یا نکته ایجابی برسد. و بلافاصله 
بعد از اسقاط یک حکومت فاسد ، یک سیستم جدید را ایجاد کرده است. الآن 
۱۰ نفر را در میان معارضین جمهوری اسلامی پیرامون یک نکته نمی توانید دور 
هم جمع کنید. اما به اعتماد امام ۹۸ درصد از مردم به جمهوری اسلامی رأی 
دادند؛ این خیلی امر مهمی است. دل های مردم به لطف خدا در یک نفر جمع 
شده و یک نفر »کانون اعتماد« و »محل عشق« مردم روستا و شهر، کوچک و بزرگ 

شده است.
وی یادآور شد: انقلاب اسلامی سال ۵۷ یک ویژگی خیلی بزرگ دارد که هیچ 
انقلابی ندارد؛ انقلاب طبقاتی نیست. یعنی جامعه را بالا به پایین قطع نکرده؛ 
هفت، هشت دهک پایین که صد درصد تابع جمهوری اسلامی و امام بودند، ولی 
طرفداران جمهوری اسلامی در دهک اول هم به اندازه دهک های دوم و سوم 
بودند؛ پولدار، غیر پولدار، دانشگاهی، حوزوی، سنّی، شیعه، همان چیزی که 

امام با تعبیر لطیف خودشان »همه با هم« می گفتند.
بُعد علمی امام بسیار ناشناخته است

یادگار امام اظهار داشت: بُعد علمی امام بسیار ناشناخته است. یعنی حجاب 
معاصریت و سیاست روی عمق ذهنی امام در بحث های فقهی، اصولی، فلسفی 
و عرفانی ایشان پنهان شده است. اگر این عظمت کار سیاسی امام  نبود، کار 
علمی، قدرت فقه، اصول، فلسفه و کلامش بیشتر بروز می کرد. اما مثل یک 
درخت بسیار عظیمی به نام سیاست و انقلاب و جمهوری اسلامی ایجاد شده و 
بقیه شاخه و برگ های پایینی دیده نمی شود. هر شاخه و برگ این پایین از بسیاری 
درختان دیگر بزرگ تر است. اما همین امامی که یک فیلسوف است که دانش 
او  غرق اصطلاحات اصولی و فقهی هم هست، طوری با مردم حرف می زند که 

روستایی هم می فهمد  و اصلا گنگ حرف نمی زند.
همه هویت ما جمهوری اسلامی و بزرگ ترین سرمایه ما امام است 

و  اسلامی  جمهوری  ما  هویت  همه  اینکه  بر  تأکید  با  خمینی  حسن  سید 
بزرگ ترین سرمایه ما امام است، افزود: مردم به خاطر علی بن مهزیار، خیران 
خادم یا مقبوله ی عُمَر بْن حَنْظَله به جمهوری اسلامی رأی ندادند؛ به خاطر 
امام رأی دادند. خیلی از مراجع همین فتواها را هم قبول نداشتند. مردم اسلام 
سیاسی یا اسلام حکومتی، حکومت اسلامی و جمهوری اسلامی را در قالب این 
شخصیت دیدند و به خاطر او رأی دادند و اتفاقا ضد انقلاب، بیرونی ها و کسانی 
که بوق دستشان است درست تشخیص داده اند و از راه تمسخر وارد شده اند که 

این قداست را بشکنند.
وی ادامه داد: متأسفانه متولیان عرصه فرهنگی ما به شدت نسبت به این امر 
غفلت زده هستند. بحث امام بسیار کمرنگ است و به حدی است که آدم بعضی 
وقت ها فکر می کند نمی تواند این غفلت ناشی از یک ندانم کاری باشد و شاید یک 
تحلیلی پشت داستان است. سرود جمهوری اسلامی وقتی تصویب شده اسم 
امام داخل آن نبوده و مقام معظم رهبری گفتند امام را داخل آن بگذارید. خود 
ایشان یک روز به من گفت غیر از حسینیه فاطمه الزهرا)س( که در مصلا است، 
هر چیزی در هر جایی ساخته ام به نام امام ساخته ام. با چنین پیشینه ای، توجه 

نکردن نهادهای فرهنگی ما اصلا قابل فهم نیست.
وی افزود: نسل اولی که در زمان انقلاب بودند و آن را لمس کردند تا وقتی در قید 
حیات هستند، می توانند ارزش ها را منتقل کنند. به این جهت وجود آقای درّی 
نجف آبادی در استان مرکزی یک سرمایه است. واقعا هم پدر معنوی هفته فرهنگی 
»بر آستان آفتاب« ایشان هستند. ولی قصه این است که تا وقتی این مجموعه 

هستند باید کار را به صورت مشترک و پررنگ همه پیش ببرند؛ تنوع هم بدهند.
جمهوری اسلامی بدون امام یک کالبد بی روح است

شده ایم،  سیاسی  دعواهای  گرفتار  اینکه  به  اشاره  با  خمینی  حسن  سید 
گفت: متأسفانه تحلیل های غلط سیاسی که همه را گرفتار کرد؛ این تحلیل ها 
به خصوص در سال ها و دوره هایی، بیشتر لطمه زد و مصداق »یکی بر سر شاخ 
بن می برید« شد. این در حالی است که اگر امام را از جمهوری اسلامی بگیرند، 
جمهوری اسلامی هیچ چیزی برای بقا ندارد. این دقیقا همان مطلبی است 
که رهبری دو سال پیش در حرم گفتند که »امام روح و جان جمهوری اسلامی 
است«؛ یعنی بدون روح می میرد و یک کالبد بی روح است. چقدر روی این کار 
کردند و برای آن برنامه گذاشتند؟! اصلا بحث پول گذاشتن نیست؛ بلکه سال 
این است که چه مقدار سیاست های شما این بوده؟ چقدر به این نکته توجه شده 

است؟
ریشه هفته فرهنگی خمین را طوری بگذارید که تا سال ها ادامه پیدا کند

وی اظهار داشت: هفته فرهنگی خمین یکی از نکاتی است که این موضوع را 
زنده می کند. کارهای خوبی برای بحث بیکاری، آبرسانی و بحث های دیگر شهر 
خمین انجام شده ولی باید خیلی بیشتر برای آن کار شود. هفته فرهنگی خمین 
هم مرتبط با امام و همچنین مردم خمین است. این طور که گزارش دادند، آقای 
استاندار در این زمینه آستین را بالا زده و با روحیه انقلابی بسیار خوبی به این کار 

وارد شده است؛ ریشه این را طوری بگذارید که تا سال ها ادامه پیدا کند.
یادگار امام افزود: ظرفیت های پایه را باید در استان مرکزی پیش برد و یک 
جشنواره ملی را به آنجا منتقل کرد. مثلا در اصفهان یک جشنواره کودک و 

نوجوان هست؛ یکی از جشنواره ها را در همین هفته فرهنگی برگزار کنید.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

قطعنامه شورای امنیت درباره غزه بی محتوا و غیرقابل اجرا است

سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به اینکه قطعنامه ای که در شورای امنیت 
سازمان ملل متحد به تصویب رسید نقش حمایتی تمام عیار آمریکا از رژیم 
صهیونیستی را بار دیگر نشان دادگفت: با مخالفت آمریکا هیچ بندی در مفاد 
این قطعنامه دایر بر تلاش فوری نسبت به توقف جنایات رژیم صهیونیستی در 

غزه درج نشده و آمریکا مانع از آن شده است.
ناصر کنعانی روز - دوشنبه چهارم دی ماه - در نشست خبری هفتگی خود 
با خبرنگاران، اظهارداشت: در زادگاه حضرت مسیح شاهد بودیم که مسیحیان 
برای ابراز همدردی و همبستگی با فلسطینیان مراسم عید خود را تعطیل کردند 
و جای تاسف است که رژیم صهیونیستی در شب میلاد حضرت مسیح نیز 

دست از جنایات خود برنداشت.
وی افزود: در این شب تصاویر وحشتناکی از جنایات آنها منتشر شده که 
نشان می دهد در بمباران وحشیانه آنها بیش از ۷۰ نفر از مردم فلسطینی در 
اردوگاه المغازی به طور یکجا به خاک و خون کشیده شدند. این جنایت هم 
بار دیگر نشان داد که رژیم صهیونیستی به هیچ یک از اصول آسمانی، دینی و 

بین المللی پایبند نیست.
برای  جهانی  جامعه  دارد  ضرورت  گفت:  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
جلوگیری از جنایات رژیم صهیونیستی با عبور از صدور قطعنامه ها، با اقداماتی 

بازدارنده مانع از کشتار بیشتر مردم فلسطین شود.
کنعانی با اشاره به اینکه قطعنامه ای که در شورای امنیت سازمان ملل متحد 
به تصویب رسید نقش حمایتی تمام عیار آمریکا از رژیم صهیونیستی را بار دیگر 
نشان داد، تصریح کرد: با مخالفت آمریکا هیچ بندی در مفاد این قطعنامه دایر 
بر تلاش فوری نسبت به توقف جنایات رژیم صهیونیستی در غزه درج نشده و 

آمریکا مانع از آن شده است.
وی بیان کرد: برای تصویب قطعنامه هم آمریکا رای ممتنع داد، قطعنامه ای 
که موضوع کلیدی آن امکان ارسال کمک های بشردوستانه به غزه بود و آمریکا 
بار دیگر نشان داد که در کنار اسرائیل قرار دارد و بخشی از جنگ علیه غزه به 

حساب می آید.
سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: در زمینه کمک های بشردوستانه به 
غزه دیدگاه ایران، طرف های فلسطینی، مقاومت منطقه و دبیرکل سازمان ملل 
روشن است. این قطعنامه عاری از آن چیزی است که در مفاد آن قید شده و به 

عبارتی قطعنامه ای بی محتوا و غیرقابل اجرا است. 
کنعانی با بیان اینکه عملا این قطعنامه چیزی نیست که ملت فلسطین انتظار 
دارند، اضافه کرد: کشورهای جهان در قطعنامه مجمع عمومی خواستار توقف 
فوری حملات وحشیانه رژیم صهیونیستی علیه مردم فلسطین شدند و مردم 

جهان هم طی دو ماه اخیر در خیابان ها این خواست را مطرح کردند.
وی اظهار داشت: آمریکا نشان داد که خواستار ادامه جنگ و حامی اسرائیل 
تحرکات  دهد.  انجام  بیشتری  اقدامات  جهانی  جامعه  باید  اینجا  و  است 

دیپلماتیک ایران در این دوماه و تا به امروز ادامه داشته و دارد.
اتهام زنی آمریکا به ایران درباره تنش در آب های بین المللی مردود است

وی در خصوص اتهام زنی آمریکا به ایران درباره برخی تنش ها در آب های بین 
المللی نیز گفت: اتهام زنی آمریکا بی پایان است، بزرگترین متهم در دو ماه اخیر 
دولت آمریکا است. مسئول اول و آخر آغاز جنگ توسط رژیم صهیونیستی و 
استمرار آن آمریکا است و بر این اساس ما ادعاهای آنها را مردود و بی ارزش 
تلقی می کنیم. این ادعاها با هدف فرافکنی و سرپوش گذاشتن جنایات آمریکا 

در غزه است و اهداف سیاسی روشنی دارد. 
از  قد  تمام  حمایت  با  آمریکا  کرد:  تصریح  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
اقدامات رژیم صهیونیستی علیه مردم فلسطین، تنفر جهانی را نسبت به خود 

افزایش داده است. 
کنعانی بیان داشت: ایران همواره بخشی از تامین امنیت در آب های بین 
المللی بوده و نقش مهمی در امنیت دریایی و تجارت بین المللی از طریق آب 
های بین المللی داشته و مسئولانه عمل کرده است. بنابراین آمریکا و هیچ 

طرف دیگری در جایگاهی نیستند که بخواهند ایران را متهم کنند.
انگلیس همواره در بی ثباتی و ناامنی منطقه نقش بسزایی داشته است

وی عنوان کرد: مقامات رژیم صهیونیستی از آقای کامرون بهترین دوست 
قرن خود نام بردند، بنابراین انگلیس و این فرد، مواردی را مطرح می کنند که 

رژیم صهیونیستی از آنها انتظار دارند.
جایگاه  در  غزه  جنگ  در  انگلیس  افزود:  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
متهم قرار داد و البته نقش این کشور در تأسیس و حمایت نامحدود از رژیم 
صهیونیستی به عنوان منفورترین تشکیلات تروریستی در منطقه و حمایت 
لندن از این رژیم در دو ماه اخیر از مصادیق بی مسئولیتی آنهاست و باید 

پاسخگوی اقدامات گذشته و کنونی خود باشد.
کنعانی با اشاره به اینکه انگلیس همواره در بی ثباتی و ناامنی منطقه نقش 
بسزایی ایفا کرده است، تاکید کرد: انگلیس در جایگاهی از منظر حقوقی و 

اخلاقی نیست که اتهاماتی را به ایران و سایر طرف ها در منطقه وارد کند.
دولت سوئد احکام ظالمانه ای علیه نوری صادر کرده است

وی در خصوص آخرین وضعیت پرونده حمید نوری نیز توضیح داد: دفاع از 
حقوق شهروندان ایران جزو مسئولیت های ذاتی دستگاه دیپلماسی است و ما 
تاکنون تلاش های لازم را انجام داده ایم و قوه قضائیه نیز از تمام توان خود 
برای آزادی شهروند ایرانی استفاده کرده و از هیچ تلاشی فروگذار نکرده است.

سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: انتظار می رفت در دادگاه تجدیدنظر 
دولت سوئد اقدام فاحش خود را جبران کند که چنین چیزی را شاهد نبودیم 
و احکام ظالمانه ای علیه این شهروند ایرانی صادر شد ولی این حکم به معنای 

پایان تلاش های ایران برای آزادی نوری نیست. 
کنعانی بیان داشت: نسبت به رای صادره و نسبت به آنچه که در دوره طولانی 
زندانی این شهروند ایرانی صورت گرفته اعتراض جدی داریم. نوری از حقوق 

اولیه در زندان های سوئد محروم بوده است.
وی یادآورشد: حقوق پزشکی و کنسولی این شهروند ایرانی رعایت نشده و 
شاهد رفتار متناقضی از دولت سوئد بودیم و امید است دستگاه قضایی سوئد 

اقدامات خود را جبران کند.
توسعه روابط ایران و مصر به نفع دو کشور و تمام منطقه است

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص آخرین وضعیت ایران و مصر افزود: 
بر مبنای توافقات وزیر خارجه در نیویورک و نقشه راهی که ترسیم و گفت و 
گوهای خوبی که در این زمینه میان روسای جمهور انجام شد، این رخداد، 

توسعه و پیشرفت روابط به نفع دو کشور و تمام منطقه خواهد بود.
کنعانی در خصوص اولویت های ایران در موضوع فلسطین و آینده آن نیز 
افزود: ما با همه طرف های موثر ارتباط داریم و اولویت ما پایان دادن به جنایات 
جنگی و حملات نظامی علیه غزه است و پرداختن به موضوعات ثانویه به نظر 

انحرافی است.

وی با اشاره به اینکه آنهایی که عامل جنگ هستند در خارج از منطقه از 
مرحله پسا جنگ سخن می گویند، گفت: دیدگاه ما در این خصوص روشن 
است، پایان جنگ، باز شدن مسیر ارسال کمک های بشردوستانه به غزه و اینکه 
هیچ کس غیر از مردم فلسطین شایسته تصمیم گیری برای آینده این کشور 

نیست.
با کشورهای  امور خارجه در خصوص تسهیلات روادید  سخنگوی وزارت 
مختلف بیان کرد: این موضوع جزو تلاش های دیپلماتیک این وزارتخانه و 
اولویت های ما در مراودات کنسولی با کشورهای مختلف است و به این مهم 

توجه داریم. 
کنعانی ادامه داد: در جریان مشکلات برخی کشورها برای صدور روادید 
ایرانیان و به خصوص دانشجویان هستیم و هر جا متوجه این امر شدیم با آن 

کشور رایزنی کردیم تا مشکلات آنها مرتفع شود.
در خصوص تمامیت ارضی ایران با هیچ طرفی تعارف نداریم 

وی در خصوص رفتار روسیه در قبال ایران و بیانیه مراکش نیز گفت: ما در این 
ارتباط موضع خود را بیان کردیم و ادعاهای مندرج در بیانیه مشترک روسیه و 
کشورهای عربی در ارتباط با جزایر سه گانه ایرانی به منزله اقدام علیه حاکمیت 

و تمامیت ارضی ایران تلقی می شود و از سوی ایران غیرقابل قبول است.
کنعانی با بیان اینکه طرح ادعاهایی در بیانیه مزبور به منزله نقض اصول 
حقوق بین المللی مبنی بر احترام به حاکمیت سرزمینی کشورها است، تصریح 
کرد: ما در خصوص تمامیت ارضی ایران با هیچ طرفی تعارف نداریم و ایران با 
صریح ترین عبارات، اعتراض خود را اعلام کرده و مفاد بیانیه را مردود دانسته 

است.
ایران در چارچوب  اقدامات دیپلماتیک  و  العمل ها  ادامه داد: عکس  وی 
اهتمام جدی توام با دقت نسبت به حاکمیت ارضی ایران و در چارچوب منافع 

ملی ایران صورت می گیرد.
نقشه راهی برای بازگشایی سفارت جمهوری آذربایجان

 در ایران تدوین شد
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص نتیجه جلسه دادستانی ایران و 
آذربایجان نیز بیان داشت: این گفتگو بخشی از تلاش های دو کشور برای حل 
و فصل موضوعات باقی مانده در روند روابط دو کشور و پرونده سفارت آذربایجان 
در تهران است و روند تاکنون مثبت بوده و بسیاری از جوانب این پرونده طی 

شده است.
کنعانی افزود: نقشه راهی برای بازگشایی سفارت آذربایجان تدوین شده و 
تلاش ها به خوبی پیش رفته است. ما در سایر زمینه های روابط دو کشور هم 
شاهد اتفاقات خوبی بودیم. در حوزه تجارت هم گفت و گوهای خوبی انجام 

شده است.
اولویت اول پایان دادن به جنایت جنگی علیه غزه است 

وی در خصوص مذاکرات میان ترکیه و قطر با حماس برای دوران پسا جنگ 
افزود: در ارتباط با مساله فلسطین با همه طرف ها ارتباط داریم. آنچه مربوط به 
وضعیت کنونی فلسطین است، اولویت اول پایان دادن به جنایت جنگی علیه 
غزه است. پرداختن به موضوعات ثانویه انحرافی است به ویژه راهکارهایی که از 

سوی آمریکا مطرح می شود.
کنعانی در خصوص سدسازی برخی کشورهای منطقه و برنامه های ایران 
نیز، اظهارداشت: موضوع منابع آبی و رودخانه های مشترک مرزی همواره 
در سطوح مختلف رایزنی شده است. ما پاسخ های مثبتی را در گفت و گو با 
مقامات ترکیه در این خصوص دریافت کردیم. این موضوع زمان بر است و در 

جدول مذاکرات دستگاه دیپلماسی وجود دارد.
منافع ایران و افغانستان به هم پیوسته است

وی در خصوص سفر اخیر سرپرست وزارت خارجه افغانستان به ایران نیز بیان 
کرد: منافع ایران و افغانستان به هم پیوسته است. آنچه در افغانستان می گذرد 

به طور مستقیم بر وضعیت در ایران و امنیت در مرزها اثرگذار است.
سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به اینکه ایران در موضوع حل و فصل 
مشکلات موجود در افغانستان همواره تلاش کرده و خواهد کرد، یادآورشد: 
همواره نشست های دوجانبه و در چارچوب سازوکارهای منطقه ای درباره 
افغانستان وجود داشته و ادامه دارد. سفر آقای متقی به تهران هم به منظور 

مشارکت در نشست بین المللی تهران در خصوص فلسطین انجام شد.
موضوع میدان گازی آرش باید خارج از چارچوب رسانه ای مطرح شود

وی در خصوص میدان گازی آرش هم بیان کرد: ما ترجیح می دهیم این 
موضوع خارج از چارچوب رسانه ای بین دو کشور مطرح شود. در دیدارهای 
میان دو وزیر خارجه این موضوع مطرح شده و در ژنو هم در این رابطه گفت و 

گوها انجام شده است.
سیاست  بر  همواره  اینکه  بیان  با  پایان  در  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
ثابت خود بر توسعه مناسبات با همسایگان تاکید داریم، اظهار داشت: اینکه 
موضوعات فنی و تخصصی به صحنه رسانه ای کشیده شود، نتیجه ای جز 

پیچیده شدن نخواهد داشت.
کنعانی یادآورشد: گفت و گوهای فنی در این رابطه در مقطعی انجام شده و 

ملاحظات فنی و حقوقی وجود دارد که در این چارچوب ادامه خواهیم داد.

تحلیل گر مسائل بین الملل گفت: اگر رابطه  ما با همه دنیا 
به ویژه اروپا که در نزدیکی ما است، خوب بود و با اینها کار 
می کردیم، دیگر امارات و کشورهای عربی حوزه خلیج فارس 
یکبار  ماه  هرچند  که  نمی دادند  را  جرأت  این  خودشان  به 
اعلامیه ای علیه ایران و تمامیت ارضی ایران صادر کنند و از 
هر کشوری که به منطقه پا می گذارد، امضا بگیرند که جزایر 
سه گانه متعلق به ما است یا باید اختلاف این جزایر با ایران به 

دادگاه بین المللی برود.
عبدالرضا فرجی راد تحلیل گر مسائل بین الملل در گفت وگو 
با  ایلنا، در خصوص بیانیه اخیر روسیه نسبت به جزایر سه گانه 
گفت: روسیه با توجه به جنگ دوساله با اوکراین طبیعتا در 
وضعیت مشکلی از نظر استراتژیک و اقتصادی قرار گرفته و لذا 
برایش مهم است تا با کشورهایی که به نحوی می توانند بخشی 
از این مشکلات اقتصادی را رفع و رجوع کنند، تعامل داشته 
باشد. به طور مثال عربستان با روسیه موضوع اوپک پلاس را 
پیش می برند که توافقاتی که در چند سال اخیر با هم داشتند 
باعث شده قیمت نفت را نگه دارند تا پایین نیاید. به همین دلیل 
روسیه دوست دارد با عربستان کار کند. با توجه به تحریم های 
اقتصادی روسیه، اگر قیمت نفت بالا نگه داشته شود، این امر 

برای او خیلی مهم است.
وی افزود: از آن طرف امارات فعالیت های تجاری – اقتصادی 
کم  تنها  نه  هم  جنگ  طول  در  و  دارد  روسیه  با  گسترده ای 
نشده، بلکه بیشتر هم شده و رقم شان بالا رفته است. به نظر 
من روس ها این مسائل را از نظر اقتصادی می بینند. در حال 
حاضر از نظر استراتژیکی و ژئوپلیتیکی به حوزه نفوذ آمریکا قدم 
گذاشتند. با اینکه اکثر کشورهای عربی متحد آمریکا به شمار 
می روند، برایشان مهم است که آنجا حضور داشته باشند و در 
حوزه جنوبی خلیج فارس ارتباط عمیق داشته باشند. بنابراین 
اگر بخواهند این ارتباطات تداوم پیدا کند، باید امتیاز سیاسی 
بدهند که یکی از این امتیازات سیاسی، از جیب ایران است و 
مسأله جزایر سه گانه را برای دومین بار در نشست هایشان مطرح 
کردند. این مسئله به شکلی گفته شده و روسیه هم مهر تأیید 

زده که به منافع سرزمینی ایران خدشه وارد می کند.
که  آقایان  کرد:  تصریح  بین الملل  مسائل  تحلیل گر  این 
می گویند روسیه متحد استراتژیک است، چنین چیزی را نه 
مردم ایران از آن انتظار دارند، نه دولتمردان، نه رسانه و نه افکار 
عمومی و روشنفکران. بنابراین برایشان غیرمنتظره است. اگر 
یکبار این اتفاق می افتاد فکر می کردند روس ها می خواهند 
امتیازی بگیرند و اشتباهی کردند، هرچند که در مرتبه اول هم 
به آن اقدام اعتراضاتی صورت گرفت. اما وقتی دوباره این اتفاق 
بیفتد معنای آن این است که از طرف ایرانی خیال شان راحت 
است که هروقت بخواهند از جیب ایران هزینه  می پردازند، بدون 
آنکه خودشان هزینه بدهند و این مسأله باعث شده ناراحتی 

فراوانی در داخل ایران و در بخش های مختلف ایجاد شود.
درکنار روابط خوب نباید تمام تخم مرغ ها را در سبد 

روسیه گذاشت 
وی افزود:  در مجموع روس ها با این کاری که کردند، شک 
و شبهه های چندصدساله، چند دهه اخیر، چند سال اخیر 
و حتی چند ماه اخیر که در کشور به وجود آمده بود را تقویت 
کردند و اقدامات شان کمکی به این نمی کند که افکار عمومی 
نظرشان درباره روس ها بهتر شود. یعنی روس ها خودشان این 
نظر منفی را با کارهایی که انجام می دهند، تقویت می کنند. 
بالاخره در هر برهه زمانی یک کاری می کنند تا منافع مردم 
ایران در خطر بیفتد. ما یادمان نرود که چند سال قبل روس ها 
در جلسه شورای امنیت به همراه آمریکا، اروپا و مابقی اعضای 
شورای امنیت علیه ایران رأی دادند و تحریم های سازمان ملل 
هم علیه ایران تصویب شد. اگر آنجا همکاری می کردند و آن رای 
را وتو می کردند، بخشی از مشکلاتی که در حال حاضر داریم، 
به وجود نمی آمد. مسائل بعدی هم بوده و حتی سال گذشته در 
مسئله قفقاز با ما همراهی نداشتند و بیشتر هماهنگی هایشان 

با ترکیه بود.
فرجی راد تصریح کرد: بنابراین در مجموع می شود گفت الان 
همه باید به این نتیجه رسیده باشند که روسیه همسایه ایران 
است و باید رابطه خوب با او داشت. دوم اینکه نباید به روس ها 

اعتماد کرد و نباید تمام تخم مرغ ها را  در سبد روسیه گذاشت 
و سوم اینکه ما باید در روابط حوزه سیاست خارجی  تعادل 
ایجاد کنیم که آن ها نتوانند از انزوای اقتصادی ما سوء استفاده 
کنند. علت تصمیماتی که چه در رابطه با روسیه و چه در رابطه 
با اعراب  جنوبی خلیج فارس گرفته می شود، این است که به 
دلیل آنکه ایران در تنگنای اقتصادی قرار دارد آن ها طبیعتا 
سوء استفاده می کنند. اگر رابطه  ما با همه دنیا به ویژه اروپا که 
در نزدیکی ما است، خوب بود و با اینها کار می کردیم، دیگر 
امارات و کشورهای عربی حوزه خلیج فارس به خودشان این 
جرأت را نمی دادند که هرچند ماه یکبار اعلامیه ای علیه ایران 
و تمامیت ارضی ایران صادر کنند و از هر کشوری که به منطقه 
پا می گذارد، امضا بگیرند که جزایر سه گانه متعلق به ما است یا 
باید اختلاف این جزایر با ایران به دادگاه بین المللی برود. پس 
برای اینکه مشکلات رفع شود باید تلاش کرد تا یک سیاست 
شود.  برداشته  تحریم ها  و  باشیم  داشته  متعادل  خارجی 
برداشتن تحریم ها بسیار مهم است و باید در اولویت اول کشور 

قرار بگیرد.
روس ها و چینی ها در موضوعات اقتصادی ما را سر 

کار گذاشتند 
این تحلیل گر مسائل بین الملل در پاسخ به این سوال که 
تا  بگیریم  پیش  در  روس ها  قبال  در  را  باید چه سیاستی  ما 
دیگر شاهد تکرار این اشتباهات نباشیم، گفت:  اگر روس ها و 
چینی ها پای منافع خودشان در میان باشد و اگر این شرایط باز 
هم پیش بیاید، آن رفتار را صددرصد تکرار می کنند. نمی توان 
با آن  باید  سیاستی را اتخاذ کرد. روسیه همسایه ما است و 
رابطه خوبی داشته باشیم. ما باید عوامل ریشه ای که باعث 
می شود روس ها این اقدامات را انجام دهند، خشک کنیم. 
در مورد عوامل ریشه ای باید درهای حوزه ژئوپلیتیک  باز شود 
تا بتوانیم با همه دنیا رابطه برقرار کنیم. دنیا وقتی می بینند ما 
فقط وابسته به چین و روسیه هستیم، نفت مان تحریم است، 
هیچ  سرمایه گذاری با ایران انجام نمی شود، پول مان جابه جا 
زمانی که در  دارد،  وقتی چنین احساسی وجود  نمی شود، 

مقابل اعرابی قرار می گیرند که از آنها خواسته سیاسی دارند، در 
جهت منافع خودشان بیانیه ای را امضا می کنند.

وی افزود:  علت چنین اتفاقی چیست؟ چون اعراب حوزه 
خلیج فارس به روس ها امتیاز نمی دهند، روس ها برای اینکه 
امتیاز بیشتری بگیرند، تصمیم می گیرند چنین بیانیه ای را با 
آنها هماهنگ کنند. بنابراین ما باید اول ریشه را خشک کنیم. 
باید  ریشه کجاست؟ همین تحریم ها است. همه این موارد 
در رقابت بیفتند. ایران جایگاه مهم استراتژیک و ژئوپلیتیکی 
دارد. ببینید روسیه چقدر در موضوعات اقتصادی سر ما کلاه 
گذاشت. چقدر تبلیغات کردند که ما در بخش انرژی ایران ۴۰ 
میلیارد دلار سرمایه گذاری انجام دادیم اما با گذشت ۲ سال 
از این موضوع که دولتمردان خودمان و روس ها آن را تبلیغ 
می کنند، هنوز هیچ حرکتی صورت نگرفته و صفر است و ما تراز 
تجاری با روس ها نداریم و در وضعیت همکاری تجاری حداقلی 

با آن ها قرار داریم.  
فرجی راد تصریح کرد: وقتی چنین چیزی هست و روس ها 
می بینند از نظر اقتصادی منافع چندانی با ایران ندارند، لذا با 
آنهایی که منافع زیاد دارند و می توانند قیمت نفت را بالا نگه 
دارند و آن ۳۰-۴۰ درصد تخفیف  فروش نفت جبران شود، یا 
کشورهایی مثل امارات که در زمان تحریم روسیه نقش مهمی 
دارند و ۱۰-۲۰ میلیارد دلار تجارت با این کشور دارد، به آنها 
امتیاز داده و امتیاز می گیرند. ما باید تحریم ها را خشک کرده 
و از بین ببریم. باید با اروپا رابطه برقرار کنیم. کشورهای آسیایی 
مثل ژاپن، کره جنوبی و اندونزی و ... باید بتوانند با ما کار کنند. 
بنابراین راه های بسته ای که خودمان به وجود آوردیم و آمادگی 
نداریم تا امتیازی بدهیم و امتیازی بگیریم، به طور کلی باعث 
شده چینی ها که با ما توافق ۲۵ ساله را امضا کردند، ۳-۴ سال 
است که ما را سرکار گذاشتند، روسیه ما را سرکار گذاشته و 
هیچ کدام تراز تجاری درستی با ما ندارند. چین ۷۰۰ میلیون 
بشکه نفت در روز را با تخفیف از ما می خرد و ادامه دار بودن این 
وضعیت به نفع چین است بنابراین باید آن مسائل ریشه ای را 

حل کرد.

فرجی راد تحلیل گر مسائل بین الملل:

روسیه هزینه ارتباطات سیاسی خود را از جیب ایران می دهد
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کام نوزادان خود را با تربت حسین 
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ایراد مجدد شورای نگهبان به لایحه عفاف و حجاب
سخنگوی شورای نگهبان از ایراد مجدد این شورا به لایحه عفاف و حجاب خبر داد و افزود: این لایحه برای 
بررسی بیشتر به مجلس بازگردانده شد.هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان گفت: شورای نگهبان 
در اولین بررسی نسبت به لایحه عفاف و حجاب ایرادات و ابهاماتی داشت که مجلس در اولین بازگشت برخی 
از این ایرادات را رفع کرد.وی افزود: ما مجددا این لایحه را در دستور کار شورای نگهبان قرار دادیم، بسیاری از 
ایرادات و ابهامات برطرف شده است، با این حال هنوز برخی ایرادات و ابهامات پابرجا است.وی خاطر نشان 
کرد: به دلیل پا بر جا بودن ایرادات ما بار دیگر لایحه را برای اصلاح مواردباقی مانده به مجلس ارجاع دادیم.

دستور توقیف اموال مرتبطان چای دبش صادر شد
گمرک شهید رجایی بندر عباس طی ابلاغیه ای دستور توقیف اموال مرتبطین با چای دبش را صادر کرد.
معاون حقوقی حوزه نظارت گمرکات استان هرمزگان طی ابلاغیه به اداره کل بنادر خواستار توقیف اموال و 
محموله های مرتبط با پرونده چای دبش شد.در این مکاتبه که ۲۷ آذر ماه سال جاری ابلاغ شده آمده است: 
با عنایت به ابلاغیه های صادره از سوی اجرای احکام سازمان ثبت اسناد و املاک کشور خواهشمند است 
دستور فرمائید، چنانچه اموالی بنام اشخاص جدول ذیل در آن منطقه ویژه موجود می باشد، مراتب به قید 
فوریت بررسی و ضمن اعلام نتیجه به این اداره کل نسبت به توقیف آن اقدام لازم معمول نمایند.شایان ذکر 
است تا زمان ابلاغ و اعلام رفع توقیف چنانچه کالایی متعلق به نامبردگان وارد و قبض انبار الکترونیک برای 

آن صادر گردد، در صورت شمول موضوع با مفاد این نامه ضمن توقیف موضوع را به گمرک اعلام دارند.

کشف فرار مالیاتی یکی از برندهای معروف لوازم خانگی
مدیرکل امور مالیاتی خوزستان از کشف فرار مالیاتی ۱۰ هزار میلیارد ریالی یک برند معروف لوازم خانگی 
خبر داد.به گزارش روابط عمومی سازمان امور مالیاتی، مدیرکل امور مالیاتی خوزستان از کشف فرار مالیاتی 
۱۰ هزار میلیارد ریالی یک برند معروف لوازم خانگی در استان خبر داد.علی خورشیدی درباره جزئیات 
این خبر گفت: اداره کل امور مالیاتی خوزستان در راستای بررسی تعدادی از کارت های بازرگانی صوری و 
اجاره ای با انجام اقدامات گسترده و همه جانبه به شبکه درهم تنیده ای از شرکت های زیرمجموعه نمایندگی 
یکی از برندهای معروف کالای خانگی دست یافت، که این شرکت ها با سو استفاده از کارت های بازرگانی 
اجاره ای، اقدام به واردات کالاهای آن برند و قطعات مورد نیاز جهت خدمات پس از فروش آن کالاها کرده اند.
مدیرکل امور مالیاتی خوزستان افزود: به دلیل تعدد کارت های بازرگانی اجاره ای و صوری استفاده شده در 

سنوات مختلف میزان دقیق فرار مالیاتی صورت گرفته تحت بررسی و اقدام تخصصی است.

مردم قم با رهبر انقلاب دیدار می کنند
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم گفت: مردم قم به مناسبت قیام خونین ۱۹ دی 
همانند سال های گذشته با رهبر معظم انقلاب در حسینیه امام خمینی)ره( دیدار خواهند کرد.محمدحسن 
ذاکری ، رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم، گفت: در دهه بصیرت امسال بیش از ۱۰۰ 
برنامه متنوع فرهنگی در استان قم برگزار می شود؛ اجتماع مردم قم به مناسبت سالروز حماسه ۹ دی نیز روز 

شنبه ۱۰ صبح در مدرسه فیضیه برگزار می شود.

تکذیب مالیات ستانی از اجاره نشین ها
سازمان امور مالیاتی در اطلاعیه ای خبرسازی رسانه ها در مورد مالیات ستانی از مستاجران را تکذیب کرد.
سازمان امور مالیاتی در اطلاعیه ای اعلام کرد: طبق اعلام سازمان امور مالیاتی کشور، خبرهای منتشره در 
فضای مجازی مبنی بر اینکه طبق لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ اجاره نشین ها هم باید معادل هفت متر مربع 
از یک آپارتمان مالیات پرداخت کنند، به هیچ عنوان صحت نداشته و از اساس کذب و غیر واقعی ست و این 

گونه اخبار هدفی جز تشویش اذهان عمومی ندارد. 

ایران جزو ۱۰ کشور آخر از نظر دستمزد کارگران!
حمیدرضا امام قلی تبار، بازرس مجمع عالی نمایندگان کارگران کشور درباره وضعیت اشتغال در کشور 
گفت: متأسفانه تعداد زیادی از واحدها و کارخانه های بزرگ در استان ها نیازمند نیروی کار هستند، اما 
به دلیل دستمزد پایین تمایلی به کار کردن ندارند.میزان حقوق نیروی کار در ایران بر اساس آمارهای بین 
المللی، جزو ده کشور آخر جدول است و با ارفاق می توان گفت بعد از ونزوئلا رتبه دوم را از آخر داریم و این 

درحالیست که حقوق نیروی کار در کشورهای همسایه خیلی بالاتر است.

پرداخت معوقات رتبه بندی تا آخر سال
رضا فیضی نژاد معاون فنی و امور بیمه ای صندوق بازنشستگی کشوری با اشاره به صدور احکام رتبه بندی 
صندوق  میانگین  طور  به  کرد:  اعلام  پرورش،  و  آموزش  فرهنگی  و  آموزشی  رسته های  بازنشستگان 
بازنشستگی کشوری بابت معوقه ۳ ماه مهر، آبان و آذر امسال، ۶ میلیون و ۶۴۵ هزار تومان به حساب 
مشمولان واریز کرده است و تا پایان سال کلیه معوقات ناشی از رتبه بندی معلمان در صورت تامین اعتبار 

پرداخت می شود.

سیاسی ،  اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر:روح اله کرمانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
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آخرین اخبار و رویداد های استان قم را در پایگاه خبری
 به نشانی: https://www.nedayeghom.ir بخوانید

رییس سازمان نظام مهندسی استان قم با بیان اینکه نداشتن پایان کار مشکل 
اصلی حوزه ساخت و ساز در این استان است، گفت: این خلاء سبب شده تا آمار 

حوادث بخش ایمنی ساختمان در قم وضعیت مناسبی نداشته باشد. 
بخاطر  بنا  استحکام  اینکه در حوزه  بیان  با  وگویی  امین مقومی در گفت 
فرهنگ سازی های انجام شده طی سال های گذشته مشکلی در قم احساس 
نمی شود، بیان داشت: بخاطر نداشتن پایان کار ساختمان وعدم اقدام توسط 
مجریان و مالکان، هم اینک بخش عمده ای از واحدهای تجاری و مسکونی قم 
در مباحث مختلف ایمنی حریق، ارتفاع نرده ها، جان پناه ها و غیره مخاطره 
آفرین هستند. وی اظهار داشت: مباحث مربوط به ایمنی، بیمه و نگهداری 
از مواردی است که سازمان نظام مهندسی استان قم نمی تواند از کنار آن ها به 
سادگی عبور کند اما در سایر مباحث بخاطر مصالح و وضعیت عمومی جامعه 

تسهیلاتی برای صدور پایان کار انجام می گیرد.
شناسایی مجتمع های ناایمن مسکونی و تجاری 

رییس سازمان نظام مهندسی قم، گفت: در صورتی که پایان کار ساختمان بعد 

از اتمام عملیات عمرانی صادر شود، امکان استقرار »مهندس نگه دار« نیز جهت 
افزایش عمر مفید ساختمان و پایش مستمر مباحث ایمنی در مجتمع های 

مسکونی و تجاری توسط سازمان نظام مهندسی قم، فراهم است.
وی همچنین بیان داشت: بخاطر نبود پایان کار برای بسیاری از ساختمان های 
تجاری و مسکونی، آمار حوادث مربوط به آسانسور در استان قم بالا و جای تامل 

دارد.
مقومی وجود واسطه و دلالی در حوزه ساخت و ساز را از آسیب های مهم قم 
یاد کرد و افزود: استفاده از مصالح غیراستاندارد بخاطر وجود دلالان و افراد فاقد 
صلاحیت نیز آسیب های جدی به نظام معماری و شهرسازی این استان وارد 
می کند بنحوی که بخاطر خلاءهای قانونی امکان رسیدگی به این آسیب ها در 

ابعاد مختلف ایمنی، استحکام، سیما و منظر و غیره نیز وجود ندارد.
ناایمن  مجتمع های  شناسایی  گفت:  قم،  مهندسی  نظام  سازمان  رییس 
مسکونی و تجاری قم به اتمام رسیده و اخطارهای لازم به مالکان و هیات امنا 

جهت ایمن سازی صادر شده است.

رییس سازمان نظام مهندسی استان قم:

مشکل اصلی حوزه ساخت و ساز نداشتن پایان کار است

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدام باند کلاهبرداری از کارت های بانکی  
فرمانده انتظامی استان قم گفت: باند کلاهبرداری از کارت های بانکی یک هزار نفر در پنج استان کشور در 

قم متلاشی و اعضای آن دستگیر شدند.
سردار محمدرضا میرحیدری در گفت و گویی اظهار داشت: همکاران پلیس فتا قم با توجه به گزارش های 
واصل شده مربوط به برداشت از حساب بانکی برخی مشتریانی که به بعضی صنوف مراجعه داشتند با 
اقدام های اطلاعاتی موفق شدند باند پنج نفره سارقان را شناسایی کنند. وی افزود: این باند شامل سه آقا و ۲ 
نفر خانم است که در پنج استان قم، تهران، البرز ، آذربایجان شرقی و لرستان اقدام به سرقت از کارت های بانکی 
مردم با استفاده از اسکیمر کرده بودند. وی گفت: این افراد از طریق باجه های شهربازی ، جایگاه های سوختی 
که در کنار خیابان هاست با غفلتی که شهروندان داشتند کارت بانکی مردم را در اختیار قرار گرفته و اقدام به 
کپی برداری و ۱۳ هزار میلیارد ریال کلاهبرداری کمودند. فرمانده انتظامی قم با اشاره به کلاهبرداری صورت 
گرفته بر اثر غفلت و کوتاهی مردم بوده است،  گفت: شهروندان باید در حفظ اسرار خود مراقبت کنند. وی ادامه 
داد: مردم نباید رمز کارت عابر بانک خود را در اختیار کسی قرار دهند و در مراجعات در صنوف مختلف باید 
کارت عابر را خود وارد کرده و رمز را ثبت کنند. وی تاکید کرد: در ارتباط اصناف هم تذکر داده ایم که مسوولان 
اصناف، پارکینگ ها و شهربازی ها کاربران مربوطه خود را توجیه کنند که کارتخوان را در جای مناسبی قرار دهند 

که مشتری امکان وارد کردن رمز خود را شخصا داشته باشد.
 

سرپرست مدیریت بهره برداری شرکت گاز استان قم خبرداد:

برخورد قانونی با استفاده کنندگان غیرمجاز از گاز طبیعی 
سرپرست مدیریت بهره برداری شرکت گاز استان قم از برخورد قانونی با متخلفان توسعه غیرمجاز شبکه گاز 

طبیعی در تعدادی از کوره های آجرپزی واقع در محور جاده قدیم کاشان خبر داد.
رسول قرنلی با اعلام این خبر، اظهار کرد: با تلاش نیروهای حراست و امداد و حوادث شرکت گاز استان قم، 

توسعه غیرمجاز شبکه گاز طبیعی در برخی کوره های آجرپزی واقع در محور جاده قدیم کاشان کشف شد.
وی با بیان اینکه این اقدام علاوه بر تخطی از قانون، هدررفت سرمایه ملی است، تصریح کرد: فرد متخلف با 
کارگذاری لوله ۶۳ میلی متر پلی اتیلن به طول ۳۰۰ متر، اقدام به توسعه غیرمجاز شبکه گاز طبیعی کرده  است.
قرنلی با اشاره به جدیت شرکت گاز استان قم در برخورد با متخلفان، خاطرنشان کرد: در خصوص واحد 
تجاری مذکور، علاوه بر قطع گاز و شبکه غیرمجاز، فرد متخلف نیز برای برخورد قانونی به مراجع قضایی معرفی 
شد. وی اضافه کرد: همچنین براساس مصوبه شورای عالی امنیت ملی، گازبهای واحدهای متخلف بالاترین 

نرخ تعرفه خانگی _که در حال حاضر به ازای هر مترمکعب ۶۰۰۰ تومان است_ محاسبه خواهد شد.

دانشگاه علوم پزشکی قم :

اورژانس قم جان کودک یک ساله را نجات داد
در پی انسداد راه تنفسی یک کودک یک ساله به دلیل خوردن یک گیره کارشناسان اورژانس قم جان کودک 

را نجات دادند.
به گزارش دانشگاه علوم پزشکی قم ، به دنبال انسداد راه تنفسی یک کودک یک ساله در قم، تیم کارشناسان 
اورژانس به محل اعزام و اقدامات تخصصی را برای نجات جان کودک انجام دادند. کارشناسان اورژانس با قید 
فوریت قرمز، کمتر از پنج دقیقه به صحنه رسیدند و با مشاهده حال مادر متوجه شدند که کودک دچار مشکل 
شده و اقدامات لازم را انجام دادند. کودک دچار مشکلات تنفسی و خلط های خونی داخل دهان شده بود که 
همزمان با انجام عملیات برای بازکردن راه های تنفسی کودک، اقدامات لازم برای خارج کردن شیء خارجی 
و رفع انسداد انجام شد. پس از اقدامات صورت گرفته، گیره از دهان کودک خارج و آرامش به کودک و مادر 

بازگشت و بعد از آن به منظور انجام اقدامات درمانی تکمیلی، به بیمارستان منتقل شد.
 

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم:

قاتل فراری در تور پلیس قم قرار گرفت
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: قاتل فراری پس از هفت سال با وجود هویت جعلی 

توسط پلیس اطلاعات این استان دستگیر شد.
سرهنگ محمدرضا فرح عصر دوشنبه در گفت وگویی افزود:با اقدامات فنی و تخصصی پلیس اطلاعات 
فرماندهی انتظامی استان، احدی از اراذل و اوباش که به اتهام تیراندازی و قتل دو نفر شرور سابقه دار از سال ۹۵ 

تاکنون متواری بود، در مخفیگاه خود در استان تهران شناسایی و طی یک عملیات دستگیر شد
وی افزود:نامبرده که پس از ارتکاب جرم بصورت غیرمجاز از کشور خارج و مجددا با هویت جعلی وارد کشور 

شده بود، توسط پلیس شناسایی و دستگیر شد.

مدیرکل انتقال خون استان قم خبرداد:

افزایش ۱۴ درصدی اهدای 
فرآورده های خونی 

مدیرکل انتقال خون استان قم گفت: از ابتدای امسال تا پایان آذرماه، ۹ هزار و 
۲۵۸ فرآورده خونی از این استان به شبکه ملی خون کشور، اهدا شد که نسبت 

به مدت زمان مشابه سال گذشته ۱۴ درصد افزایش یافته است. 
مهدی پهلوانی در گفت و گویی بیان کرد: اهدای فرآورده های خونی از استان 
قم به شبکه ملی خون کشور از ابتدای فروردین تا پایان آذر ماه سال ۱۴۰۱ 

حدود هفت هزار و ۹۳۳ فراورده بوده است.
وی ادامه داد: آمارهای امسال در این زمینه نشان می دهد که ۹ درصد از تعهد 
سازمانی جلوتر هستیم. بنا به گفته پهلوانی آذر ماه امسال، یک هزار و ۱۱۱ 

فرآورده خونی از قم به شبکه ملی خون کشور، اهدا شد.
کاهش سه درصدی ارسال خون به بیمارستان ها

وی با اشاره به اینکه از فروردین تا پایان آذر ماه سال گذشته، ۴۴ هزار و ۶۱۸ 
واحدخون به بیمارستان های مختلف در استان ارسال شد، گفت: این آمار در 
مدت مشابه امسال، ۴۳ هزار و ۴۲۷ واحد خون بوده است که کاهش حدود سه 

درصدی را نشان می دهد.
به  نسبت  امسال  آذرماه  در  ها  بیمارستان  به  ارسال خون  پهلوانی گفت: 
آذرماه سال قبل با ۲.۳ درصد افزایش همراه بوده است به طوری که آذر امسال 
چهار هزار و ۷۹۶ واحد و آذرماه سال گذشته چهار هزار و ۶۸۷ واحد خون به 

بیمارستان های قم ارسال شده است.
سال گذشته در قم 9۰ هزار واحد خون تبدیل به فرآورده شد

مدیرکل انتقال خون استان قم اضافه کرد: ۹۰ هزار واحد خون در سال گذشته 
در این استان تبدیل به فرآورده شد که ۶۰ هزار فرآورده در قم مورد استفاده قرار 

گرفت و ۱۰ هزار فرآورده به شبکه ملی خون کشور، اهدا شد.
وی بیان کرد:  از ۹۰ هزار واحد خون اهدا شده در سال گذشته در استان قم، 

۲۰ هزار واحد خون برای پلاسما استفاده شده است.
این مسئول عنوان کرد: در سال ۱۴۰۱ بیش از ۴۸ هزار و ۵۰۰ نفر برای 
اهدای خون به این سازمان مراجعه داشتند که از این تعداد هشت هزار و ۵۰۰ 

نفر از اهدا معاف شدند.
وی با اشاره به اینکه صد درصد نیاز خون مردم قم از داخل استان تامین می 
شود، بیان کرد: سال گذشته از هشت هزار و ۵۰۰ نفر اهدا کننده، حدود ۴۰ 

هزار اهدای خون موفق انجام شد.
پهلوانی با اشاره به این که با هر اهدای خون سه نفر از مرگ نجات می یابند و یا 
زندگی بهتری را خواهند داشت، گفت: خون یک درمان بدون جایگزین است و 

نقش ادارات کل اهدای خون در همه استان ها بسیار حیاتی است.
وی گفت: در سه سال آینده بیمارستان های بزرگی در قم به بهره برداری می 
رسد که اگر فرآورده های خونی آن ها تامین نشود به طور حتم با مشکل مواجه 

خواهیم شد.
 

فرماندار جعفرآباد خبرداد:

تجاری سازی ظرفیت های کشاورزی و 
دامی جعفرآباد با برند »طیب«

فرماندار جعفرآباد با اشاره به صدور مجوز احداث ناحیه صنعتی طغرود ۲، 
گفت: کارکرد این ناحیه صنعتی صرفا صنایع تبدیلی و تکمیلی کشاورزی 
برای  برند »طیب«  با  اقتصادی غذای حلال  با هدف معرفی نشان  و دامی 

محصولات کشاورزی، دامی و زارعی این شهرستان خواهد بود. 
به گزارش ندای قم، ذبیح اله عبداللهی در گفت وگویی اضافه کرد: نشان 
»طیب« که محور محصولات غذایی تولیدی شهرستان جعفرآباد قم انتخاب 
شده با احداث ناحیه صنعتی طغرود ۲، طی چند سال آینده می تواند نقش 
مهمی در تولید و صادرات محصولات حلال در سطح کشورهای اسلامی داشته 

باشد.
وی با بیان اینکه کشاورزی و دامداری مهمترین مزیت های اقتصادی جعفرآباد 
این  و کشاورزی  دامی  اینک عمده محصولات  کرد: هم  است، خاطرنشان 

شهرستان فراوری نشده و ارزش افزوده ای برای شهرستان به دنبال ندارد.
وی ادامه داد: این شهرستان بعنوان یکی از قطب های مهم در تولید دام، 
بخاطر نبود صنایع تکمیلی و تبدیلی بدون اینکه بتواند از محصولات مختلف 
پروتئینی مانند پودر خون، گوشت، استخوان و غیره در حوزه گوشت استفاده 

کند فقط گوساله ها را پروار کرده و به دست دلالان می سپارد.
عبداللهی عنوان کرد: امکان فراوری و ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی در پیوند 
بین صنعت و سفر مردم، در محصولات مختلف دامی، کشاورزی و باغی این 
شهرستان به خصوص در محصولاتی مانند تولید انواع نان، کلزا، گندم، میوه 
ها، محصولات لبنی و پروتئینی و غیره وجود دارد که تاکنون صرفا با خام فروشی 
علاوه بر کاهش ظرفیت واقعی اشتغال در حوزه اقتصادی نیز کارکرد مطلوبی 

برای توسعه شهرستان نداشته اند.
فرماندار شهرستان جعفرآباد اظهار داشت: ناحیه صنعتی ۲ ویژه تبدیل و 
تکمیل صنایع کشاورزی است و اجازه استقرارهیچ واحد دیگری در این ناحیه 
داده  محصولات،  افزوده  ارزش  به  وتوجه  محیطی  زیست  مشکلات  بخاطر 

نخواهد شد.
وی با بیان اینکه هم اینک حدود ۵۰۰ جوان در شهرستان جعفرآباد جویای 
کار هستند، گفت: طبیعتا ظرفیت دستگاه های اجرایی و خدمات رسان بسیار 
کمتر از جذب این تعداد است ولی ایجاد ناحیه صنعتی طغرود ۲ می تواند 

ظرفیت اشتغال بیشتری نسبت به جمعیت جویای کار شهرستان فراهم کند.
 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم:

شهرک صنعتی چوب ۷۰ هکتار
 توسعه می یابد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم گفت: توسعه نخستین 
شهرک صنعتی تخصصی صنفی چوب و مبلمان این استان در سطح ۵۰ هکتار 
برای فعالیت های صنعتی و کارگاهی و ۲۰ هکتار نیز برای ناحیه نمایشگاهی، 

اجرایی می شود. 
ثامن  نام  به  شهرک  این  داشت:  بیان  گفت وگویی  در  ابراهیمی  الله  روح 
الائمه)ع( در بخش قنوات در کیلومتر سه آزادراه قم - گرمسار قرار گرفته و 
حداقل زیرساخت های لازم همچون آب، برق، گاز و مخابرات برای آن تأمین 

شده است. 
وی افزود: از سال ۱۳۸۸ عملیات اجرایی و عمرانی این شهرک در ۱۴۰ هکتار 
زمین شروع شد که از این وسعت ۸۶ هکتار زمین صنعتی )قابل واگذاری( 
است؛ در همین راستا از اوایل سال ۱۳۹۱ بهره برداری از آن آغاز و هم اکنون 

بیش از ۵۰۰ قرارداد با متقاضیان و سرمایه گذاران منعقد شده است. 
مالکیت  اسناد  پیگیری های صورت گرفته،  با  بتازگی  داد:  ادامه  وی 
اراضی واگذار شده این شهرک صنعتی نیز اخذ شده است. همچنین 
مساحت توسعه جاری شهرک ۷۰ هکتار درنظر گرفته شده که شامل ۵۰ 
هکتار فاز توسعه صنعتی و کارگاهی و ۲۰ هکتار ناحیه نمایشگاهی  است، 
مطالعات این بخش نهایی شده و در آینده شاهد آغاز عملیات اجرایی آن 

خواهیم بود. 
ابراهیمی با اشاره به این که اراضی شهرک صنعتی ثامن در سه قالب صنعتی، 
کارگاهی و تجاری تعریف و قابل واگذاری به متقاضیان است، گفت: این شهرک 
خدماتی،  مجتمع  نشانی،  آتش  ایستگاه  جمله  از  متنوعی  امکانات  دارای 
مجتمع کارگاهی، فضای سبز، انتظامات و خدمات نگهداری است که البته 
تکمیل و توسعه هرچه بیشتر این امکانات و فراهم کردن زیرساخت های مورد 

نیاز صنعتگران همچنان در دستور کار است.
اتحادیه درودگران قم که فعالیت خود را از سال ۱۳۶۱ آغاز کرده با بیش از 
چهار هزار عضو در حوزه های تولید محصولات چوبی، رنگ کاری، رویه کوبی و 
منبت کاری از بزرگترین اصناف استان است که با ایجاد اشتغال مستقیم برای 

حدود ۲۰ هزار نفر در صنعت چوب، رتبه بالایی در حوزه اشتغال قم دارد.

رئیس اداره بازرسی محیط زیست استان قم گفت: 
بیش از ۵۰ درصد از شکایت های مردمی دراین استان 

مرتبط با آلودگی هواست. 
به گزارش ندای قم، حمیدرضا فشکی با ارائه گزارشی 
از روند رسیدگی به شکایت های مردمی در حوزه محیط 

برای  استان  زیست  محیط  اداره کل  افزود:  زیست، 
با همشهریان جهت دریافت  ارتباط مستقیم  برقراری 
راه های  و گزارشات،  پیشنهادات، شکایات  انتقادات، 
سهل الوصول مختلفی را فراهم آورده است. وی سامانه 
اختصاصی سازمان حفاظت محیط زیست با شماره تلفن 

۱۵۴۰ را به عنوان یکی از مهمترین راه های ارتباطی این 
اداره کل با مردم عنوان کرد و افزود: این سامانه از طریق 
تلفن ثابت و همراه، به صورت شبانه روزی و بدون نیاز 
به حضور مردم، آماده دریافت شکایت ها و گزارش های 

مردمی و همچنین ثبت حوادث زیست محیطی است.

رئیس اداره بازرسی محیط زیست استان قم:
نیمی از شکایت های محیط  زیستی مرتبط با آلودگی هواست

استاندار قم: 

به دنبال تسهیل سرمایه گذاری درقم هستیم

استاندار قم گفت: از ابتدای کار مجموعه مدیریت جدید در استان ماموریت تسهیل 
مسیر سرمایه گذاری در قم به دفتر اشتغال و سرمایه گذاری داده  شده تا شاهد حضور 

بیشتر و فعال بخش خصوصی در قم باشیم. 
سیدمحمد آقامیری با حضور سه ساعته در نشست جمعیت قمی های مقیم تهران 
اظهارداشت : بنده به عنوان یک خدمتگزار کوچک حرم و دیار کریمه اهل بیت حضرت 
فاطمه معصومه)س( در این استان تحقق جهاد تبیین، جهاد خدمت، جهاد فرهنگی، 

جهاد تولید و جهاد اقتصادی را طبق دستور و فرمان و رهنمود مقام عظمای ولایت 
مبنی بر مهار تورم، رشد تولید را شبانه روز به اتفاق همه دستگاه های اجرایی استان در 

سرلوحه انجام کارها و اولویت ها قرار داده  ام.
وی اضافه کرد: بر این عهد وپیمان نیز اصرار نموده و جز اقتدار کشورمان در عرصه 

های داخلی و خارجی در تمامی ابعاد به چیز دیگری فکر نمی کنیم.
وی در ادامه گفت: دفتر سرمایه گذاری و اشتغال استانداری به محض شروع مدیریت 
بنده در استان ماموریت جدیدی در راستای تسهیل راه سرمایه گذاری برای بخش 
خصوصی برعهده گرفت، بنده به دنبال این هستم با حل مشکلات بخش خصوصی 

شاهد حضور بیشتر سرمایه گذاران در استان قم باشیم.
و  به گرمی  را  داوطلب  قم خاطرنشان کرد: دست همه سرمایه گذاران  استاندار 
صمیمانه می فشارم چراکه اعتقاد راستین دارم بخش خصوصی سربازان خط مقدم 
و خط شکن در مبارزه با استکبار جهانی به ویژه در زمان تحریم های ظالمانه دشمنان 

هستند.
آقامیری گفت: بخش خصوصی در سایه دستور و فرمان مقام معظم رهبری طی سال 
۱۴۰۲ و سال های بعدی باید این جهاد اقتصادی را بیشتر از گذشته با حمایت های 
دولت مردمی و پشتیبانی مالی و اعتباری و رفع موانع تولید در این استان به منصه ظهور 
و حضور برسانند تا شاهد رشد و توسعه استان در بخش های مختلف همچون کشاورزی، 

اقتصادی، فرهنگی  و غیره باشیم.
استاندار قم در پایان این نشست سه ساعته به گفت و گو با مردم پرداخت و جهت رفع 

مشکلات آن ها دستوراتی را صادر کرد و قول پیگیری داد.

عکاس :ابوذر احمدی زاده

کلوت های شهدادکرمان

گفت  قم  استان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
:براساس قانون مصوب سران قوا در سال ۱۴۰۲ و 
تمدید آن در سال جدید، جرائم گران فروشی تا ۱۰ 
برابر قابل افزایش و از سویی اجازه پلمپ واحد صنفی 
و نصب بنر به عنوان واحد متخلف به سازمان تعزیرات 

حکومتی واگذار شده است.
در  دوشنبه  روز  ظهر  از  حسام،پیش  تقی  دکتر 
نشست خبری که با موضوع »تشدید نظارت بر گران 
فروشی در سطح استان قم« برگزار شد، با بیان این که 
نگاه به وظائف سازمان تعزیرات در دوره های مختلف 
فراز و فرودهایی داشته است، افزود: اما در این دوره و 
بخصوص در دولت سیزدهم به خاطر شرایط خاص 
اقتصادی، این سازمان جایگاه ویژه ای پیده کرده و 
اختیارات این سازمان از سوی سران سه قوه بیشتر 

شده است.
حسام در طرح تشدید نظارت بر بازار در استان قم، 
واحدهای صنفی متخلف بدون هیچ چشمداشتی 
پلمب، تا ۱۰ برابر وضعیت معمول جریمه و بنر تخلف 

بر سردرب واحدهای آن ها نصب می شود.
وی با تاکید بر مصوبات استانی بر برخورد شدید با 
اصناف و افراد سودجو، ادامه داد: بسیاری از کسبه 
و اصناف متشرعه قم نسبت به ضرورت برخورد با 
سودجویان حوزه تولید وعرضه کالا و خدمات اصرار 

دارند.
تشکیل بیش از ۱۱ هزار پرونده تخلف 

صنفی طی 9 ماه 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم،  با اشاره به 
فعالیت ۴۴ هزار واحد صنفی در این استان، گفت: در 
قالب طرح تشدید نظارت بر بازار علاوه بر جریمه ۱۰ 

برابری، بنر تخلف نیز برای آگاهی مردم از تخلفات 
واحد متخلف، نصب خواهد شد.

گران  بر  ها  نظارت  تشدید  بحث  به  اشاره  با  وی 
فروشی گفت: نظارت از ابتدا وجود داشته اما الان 
به دلیل دستورات و مصوبات ستاد تنظیم بازار استان 
نهایت به این نتیجه رسیدند که بخشی از گرانی کالا 
به خاطر نبود نظارت است، لذا در ۹ ماه گذشته برای 
واحدین متخلف ۱۱ هزار و ۴۴۱ فقره و در سه ماه 
اخیر ۴ هزار و ۷۵۵ پرونده تشکیل شده است، لذا 
آمارها در بحث برخورد و مبارزه با گران فروشی در سه 

ماه اخیر نشان از رشد ۷۰ درصدی است.
حسام خاطرنشان کرد: در بحث برخورد با متخلفین 
هدف ما برخورد با کسبه ای است که اصرار به گران 
برقراری  نوع کاسبان  این  با  فروشی دارند. برخورد 

امنیت برای سایر کاسبان است.
ارجاع فقط پنج درصد پرونده ها به محاکم 

دیگر قضایی 
حسام با تاکید بر اینکه روند رسیدگی به پرونده های 
تخلف در قم از میانگین کشوری بالاتر است، یادآور 
ریال  بر۱۹۰میلیارد  افزون  آذرماه سال جاری  شد: 

جریمه از متخلفان در استان قم وصول شده است.
وی اظهار داشت: همچنین از ابتدای امسال با ۱۵ 
حراجی غیرقانونی که در این استان اقدام به فروش 
برخورد  بودند،  کرده  فاکتور  ارائه  بدون  محصولات 

شده است.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم، اضافه کرد: 
بیش از ۹۵ درصد از پرونده های مربوط به قاچاق کالا 
و ارز در تعزیرات حکومتی این استان تعیین تکلیف و 
فقط پنج درصد به محاکم دیگر قضایی ارجاع داده 

می شود.
حسام در پایان یادآور شد: حجم و تعداد پرونده های 
قاچاق در سه حوزه کالا و ارز، دارو و کالا و خدمات در 
قم بخاطر محور مواصلاتی آن بعنوان مهمترین جاده 
بارندازهای  از  بعنوان یکی  به استان تهران  عبوری 

اصلی قاچاق، بالاست.
فرآیند محاسبه کمیسیون مشاورین املاک 

باید اصلاح شود
تعزیرات حکومتی استان قم  دربخش  مدیر کل 
دیگری از سخنان خود با بیان این که در بعضی موارد 
نیازمند اصلاح در فرایند ها هستیم، گفت: کاری که 
در حوزه مسکن از خرداد امسال برای نظارت بیشتر 
انجام شد »طرح مشاورین املاک « است. اگر اجاره 
بهاء یا قیمت خرید و فروش ملکی افزایش پیدا کرده، 
یک دلیل آن کمبود آن است اما یکی از دلایلی که 
نباید کتمان کرد، مشاورین املاک و دلالی است. 
صاحبان املاک خواهان افزایش قیمت ملک می 
باشند چون حق کمیسیون را براساس میزان معامله 
دریافت می کنند، لذا در همین چند ماه ۲۷۳ فقره 
پرونده در رابطه با مشاورین املاک تشکیل و برای آنها 
به میزان ۴ میلیارد ۲۰۰ میلیون هم جریمه در نظر 

گرفته شده است.
اصلاح   « رابطه  این  در  ما  پیشنهاد  افزود:  وی 
فرایند« است. سؤال ما این است، چرا این گروه باید 
حق کمیسیون براساس میزان معامله دریافت کنند. 
و ۲۰۰ مشاور املاک وجود  پردیسان هزار  تنها در 
دارد. اصلاح فرایند به این صورت که باید این افراد 
شناسنامه دار باشند و سوء سابقه آنها بررسی شود، 

لذا ما برآنیم در کنار نظارت، برخورد هم باشد.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم :

جرائم گران فروشی تا ۱۰ برابرقابل افزایش است


